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واکسنهایکرونایایرانیبرکت
بههرمزگانرسید

گروه گزارش // یکی از منابع درآمدی کشــور و اســتان ها اخذ مالیات از بنگاه های اقتصادی است اما 
متاسفانه بسیاری از صنایع و بنگاه های اقتصادی مستقر در استان هرمزگان تاکنون از پرداخت مالیات 

در این استان طفره رفته اند. 
   هرمزگان یکی از استان های سرشار در حوزه اقتصادی است و ظرفیت های فوق العاده این استان و موقعیت 
استراتژیک آن بندرعباس را به پایتخت اقتصادی کشور و دروازه تجارت کشور مبدل کرده است.استان هرمزگان 
شهرک های صنعتی بسیاری دارد که هر کدام از آنها مجموعه های عظیمی را در خود جای داده اند، شهرک صنعتی 

1 و 2 و 3 بندرعباس، شــهرک صنعتی تخصصی صنایع دریایی، شهرک صنعتی بستک، بندرخمیر، پارسیان، 
بندرلنگه، رودان، جاسک، تیاب، میناب، گمبرون، زرین دشت، شهرک صنعتی خلیج فارس و ناحیه های صنعتی 
ایســین، حاجی آباد، جرون، جائین، بستک، کلاهی، شمجو و ناحیه صنعتی فرآورده های نفتی بندرعباس تنها 
گوشــه ای از این ظرفیت عظیم است. طبق اعلام ســید امیر امیری زاد رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت 
شــهرک های صنعتی هرمزگان بیش از 480 واحد صنعتی در سطح شهرک های صنعتی استان هرمزگان مستقر 

هستند و بیش از 850 واحد صنعتی در این استان وجود دارد.
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استاندار هرمزگان در جلسه ستاد اطلاع رسانی 
و تبلیغات اقتصادی کشور تاکید کرد

لزوم توجه به تامین برق 
مناطق گرمسیر کشور 

به ویژه هرمزگان

بی برقی
 و بی مسئولیتی

1
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 پوشش با لباس های 
 محلی صیانت 
از حجاب است

2

ادامه در همین صفحه

دهیار محترم روستای انجیردان بستک

جمعی از اهالی روستاي انجیردان بستک

    چهاردهم تیرماه روز شهرداری و دهیاری نامیده شده است ، بدون تردید 
نامگذاری یک روز در تقویم کشوری بدین نام ، نشان دهنده شأن ، منزلت 
و جایگاه ویژه دهیاری در حوزه مدیریت روستایی ، ایجاد محیط امن و توام 
با آرامش برای مردم به واســطه خدمات مطلوب و بی منت است . به رسم 
وظیفه و قدردانی ، این روز راخدمت جناب آقای ابراهیم طاهری دهیارروستای 
انجیردان ازتوابع شهرستان بستک که با خلوص نیت به منظور حل مشکلات 
این روســتا و ارائه خدمات مطلوب تر به مردم و در راستای توسعه و تعالی 
دیارمــان تلاش می کند ، تبریک و تهنیت عــرض می نماییم و از خدمات 

خالصانه و شبانه روزی این عزیز نهایت تقدیر و تشکر را داریم . از درگاه خداوند متعال سلامتی، سرافرازی، 
سربلندی و توفیقات روزافزون این عزیز و خانواده ی گرامیشان را مسئلت می نماییم 

چرا هرمزگان باید رتبه پنجم فقر را در کشور داشته باشد؟ 

صنایع و مالیاتی 
که در هرمزگان نمی پردازند

گروه خبر // با پیشنهاد اســتاندار هرمزگان در جلسه 
ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور، تامین برق 
مناطق جنوبی و گرمسیر کشور از جمله استان هرمزگان، 

مورد بررسی قرار گرفت.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر فریدون همتی در جلسه 
ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور که به ریاست 
دکتر رحمانی فضلی وزیر کشور برگزار شد، بر لزوم افزایش 
سهم برق در مناطق جنوب کشور به ویژه استان هرمزگان 

تاکید کرد.
  دکتر همتی همچنین بر در نظر گرفتن شرایط خاص استان 
هرمزگان با توجه به شیوع کرونا و گرمای هوا و نقش این 

استان در تولید برق در کشور تاکید ویژه کرد.

استاندار هرمزگان در جلسه ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور تاکید کرد

لزوم توجه به تامین برق مناطق گرمسیر کشور به ویژه هرمزگان

  گروه خبر // مهلت نام نویسی برای واکسیناسیون افراد بالای ۶۰ سال در هرمزگان تا 
پنج شنبه ۲۴ تیرماه تمدید شد.

   به گزارش خبرنگار دریا ، ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: افراد بالای 
۶0 ســال می توانند تا زمان اعلام شده به سامانه اینترنتی نوبت دهی واکسیناسیون مراجعه 
و نام نویسی کنند.این سامانه در روز های اخیر دچار اختلال شده بود.تزریق واکسن کرونا 

به گروه ســنی ۶0 تا ۷0 ســال نیز از چند روز پیش در شهرستان های بشاگرد و جاسک 
و اکنون نیز در شهرســتان های بندرعباس، میناب، قشــم و بوموسی آغاز شده است. دکتر 
نورزیان با بیان اینکه بیش از ۹5 هزار هرمزگانی در رده ســنی ۶0 تا ۷0 سال قرار دارند؛ 
 افزود: تاکنون در بشــاگرد 80 درصد و در جاســک 32 درصد این گروه ســنی واکسینه 

شده اند.

تمدید مهلت نام نویسی واکسیناسیون بالای ۶۰ ساله ها در هرمزگان 
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ادامه از تیتر یک//
   به غیر از این ها بنگاه های بزرگ اقتصادی بســیاری 
در استان هرمزگان و جزایر استان مستقر هستند؛ وجود 
بزرگترین بندر تجاری کشور در هرمزگان این ضرورت 
را ایجاد می کند که بســیاری از شــرکت های تجاری، 
صادراتی و وارداتی که ســالانه میلیون ها دلار درآمد 
سرشار نصیب خود می کنند در هرمزگان حضور داشته 
باشــند؛ معادن استان هرمزگان نیز بسیار غنی هستند؛ 
هرمزگان هم معادن فعال بسیار دارد و هم معادن راکد 
که در حال فعالسازی هستند گذشته از این منطقه ویژه 
اقتصادی بندرعباس و صنایع غرب بندرعباس گنجینه ای 
از صنعت و تکنولوژی را در خود خوابانده است؛ بخش 
بســیار قابل توجهــی از نیاز بنزین کشــور از طریق 
بندرعباس تامین می شود؛ صنایع فولادی هرمزگان اعم 
از فولاد هرمزگان، فولاد کاوه، فولاد صبا و ... یکی پس 
از دیگری رکوردهای افزایش تولید می زنند و هرمزگان 
قرار اســت طبق هدف گذاری انجام شده تا چند سال 
آینده قطب تولید فولاد کشور شود، نزدیکی هرمزگان به 
دریا هم از لحاظ تامین آب تجدید پذیر برای صنایع و 
هم از حیث وضعیت استراتژیک و ترانزیتی آن اینجا را 
به محلی سودآور برای صنایع تبدیل کرده است. می دانیم 
که ایران اسلامی اســتان صنعتی کم ندارد، شاید همه 
اصفهان را با صنعت فولادش بشناســند و کرمان را با 
مس، اما بحران آب و عدم وجود آب کافی برای مصرف 
صنایع، آنها مجبور کرده اســت که با هزینه های کلان 
در خلیج فارس و دریای عمان آبشــیرین کن بسازند 
و صدها کیلومتر پروژه انتقــال آب انجام دهند تا آب 
مورد نیاز خود را تامین کنند؛ این موضوع قطعا بر روی 
قیمت تمام شده محصول نهایی تاثیر بسزایی می گذارد 
اما مزیت هرمزگان موجب خواهد شد محصول نهایی 
برای صنایع هرمزگان با قیمت ارزان تری به دست آید 
و در نتیجه سود حاصل از آن افزایش پیدا کند. می دانیم 

که هر چه فعالیت و سود بالاتر باشد طبق نسبت قانونی 
مالیات بیشتری نیز عاید می شود اما بحث اینجاست این 

مالیات کجا باید پرداخت شود؟
  بگذارید یک حساب سر انگشتی انجام دهیم 850 واحد 
تولیدی در هرمزگان، معادن عظیم، شرکت های گسترده 
را ما به طور تقریبــی 1000 واحد در نظر می گیریم، 
البته مجموعه هایی که مالیات پرداخت می کنند بیشتر از 
این ها هستند اگر هر مجموعه یک میلیارد تومان سالانه 
مالیات داشته باشد در آمد مالیاتی استان بدون احتساب 
درآمدی که از مالیات اشخاص حاصل می شود به هزار 
میلیارد تومان می رسد یعنی حدود بودجه یک سال شهر 
بندرعبــاس و 50 درصد اعتبار مورد نیاز برای حل و 
فصل کردن همیشگی مشکل فاضلاب بندرعباس؛ این 
به جز حق آلایندگی و مسئولیت های اجتماعی صنایع 
در هرمزگان است؛ اینکه به میزان نجومی و شاید غیر 
قابل تصور در استان هرمزگان درآمد وجود داشته باشد 
اما مردم استان جزو فقیرترین استان های کشور و زیر 
ساخت های آموزشــی، بهداشتی و درمانی، تفریحی و 

رفاهی در حداقل باشد.
    در هیچ جامعه ای این مسئله قابل قبول نیست، قطعا 
بایستی بین تولید ثروت و توزیع ثروت نسبت و رابطه 
عادلانه ای وجود داشته باشد و عدم وجود این موضوع 
باعث می شود گوشه ای از کشور شود اصفهان و کرمان 
و گوشــه ای دیگر هرمزگان و سیستان و بلوچستان.   
بشــاگردها از تخصیصات نامتوازن و ناعادلانه و عدم 
پرداخت حق و حقوق به وجود می آیند؛ چنانچه صنایع 
و مجموعه های تولید ثروت بــه مانند برخی دیگر از 
استان ها چون کرمان و یا آذربایجان شرقی که طبق اعلام 
رئیس سازمان برنامه و بودجه، ۹0 درصد درآمدهای 
استانی شــان از مالیات است؛ مالیات خود را در استان 
هرمزگان پرداخت کنند ما دیگر شاهد این حجم از عقب 
ماندگی در توسعه نخواهیم بود چرا که هم شهرداری ها 

و هم دهیاری ها از برکات آن برخوردار خواهند شد و 
در نتیجه رفاه اجتماعی نیز افزایش خواهد یافت.حال از 
حساب سر انگشتی بیرون بیاییم جالب است بدانید طبق 
اعلام مهدی دسینه مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان 
 هرمزگان ۹ درصد ارزش افزوده شــرکت نفت ستاره 
خلیج فارس در یک سال بیش از 1000 میلیارد تومانی 
که در حساب سرانگشت مان محاسبه کردیم است یعنی 
1۷00 میلیارد تومان! حال پالایشــگاه بندرعباس و 
فولادهای هرمزگان و شــرکت نفت و گاز و آلومینیوم 

و ... چقدر باید بپردازند؟ 
  این در حالی اســت که ماده 110 قانون مالیات های 
مســتقیم به صراحت اعلام کرده اســت که اظهارنامه 
مالیاتی باید به اداره مالیاتی محل اشــتغال تســلیم و 
پرداخت شــود اما این صنایع از اجرای قانون سر باز 
می زنند.طبق اعلام دکتر منصــور آرامی نماینده مردم 
هرمزگان در مجلس شــورای اسلامی استان هرمزگان 
رتبه دوم کشــور در درآمدهای مالیاتی را دارد اما از 

لحاظ فقر در رتبه پنجم کشور قرار دارد.
  حال با این تفاســیر و با وجــود اینکه دولت یازدهم 
روزهای آخــر عمر خود را ســپری می کند فریدون 
همتی به دیدار رئیس ســازمان امور مالیاتی رفته و از 
پرداخت مالیات صنایع در اســتان خبر داده است؛ این 
موضوع تاجایی در استان حساس شده است که دستگاه 
 قضایی و دادگســتری اســتان هرمزگان نیز به عنوان 
مدعی العموم وارد شــده اســت و اعلام کرده است از 

حقوق مردم هرمزگان کوتاه نخواهد آمد.
  به گزارش  تســنیم ، باید منتظر ماند و دید بالاخره 
صنایع مســتقر در هرمزگان پرداخت مالیات خود در 
اســتان را قبول می کنند و به آبادانی این استان کمک 
می کنند یا همچنان با بی تفاوتی و اســتنکاف از عمل 
به قانون مصوب، آلایندگی را به مردم این استان تقدیم 

می کنند و مالیات را به تهران! 

صنایع و مالیاتی که در هرمزگان نمی پردازند 



رئیس سازمان پسماند شهرداری بندرعباس خبر داد
تخلیه ۳۰۰۰ سرویس خاک و نخاله 

در سایت نخاله های ساختمانی
  گروه خبر // رئیس سازمان مدیریت پسماند گفت: در خرداد ماه 
امسال بیش از 3000 سرویس خاک و نخاله در سایت دفع نخاله های 
ساختمانی تخلیه شده اســت.به گزارش خبرنگار دریا ، پوریا دروار 
در ایــن ارتباط با بیان اینکه در حال انجــام کار اصولی و دائمی در 
راســتای جلوگیری از تخلیه غیر اصولی نخاله هســتیم، اظهار کرد: 
تعدادی از خودروهای حمل نخاله در ســطح شهر کد گذاری شده و 
مابقی نیز در حال انجام است.وی افزود: تخلیه هر نوع نخاله باید در 
محل های مجاز که برای این کاردر نظر گرفته شده، انجام شود.رئیس 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری بندرعباس ادامه داد: طی خرداد ماه 
امسال پنج مورد جلوگیری از حمل خاک و نخاله بدون مجوز، هشت 
مورد توقیف مدارک خودروهای متخلف و 22 مورد نیز مجوز حمل 
خاک و نخاله توسط سازمان مدیریت پسماند صادر شده است.رییس 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری بندرعباس با اشاره به اینکه هرگونه 
حمل و نقل خاک و نخاله های ساختمانی در سطح شهر باید با مجوز 
این سازمان انجام شــود، گفت: در صورت عدم هماهنگی و کسب 
مجوزات لازم با متخلفین برخورد خواهد شد.دروار با تاکید بر اینکه 
فقط خودروهای کد گذاری شــده مجاز به حمل نخاله از سطح شهر 
هستند، ادامه داد: سایت تل سیاه و سایت نخاله های ساختمانی واقع در 
بزرگراه شهید رجایی محل های مجاز تخلیه خاک و نخاله ساختمانی 
است.این مقام مسئول در انتها نیز بیان کرد: تخلیه نخاله ساختمانی در 
سایر نقاط شهر ممنوع بوده و در صورت مشاهده با متخلفین برابر ماده 

1۶ و 20 قانون مدیریت پسماند، برخورد می شود.

۳ بار برنامه خاموشی 
در هرمزگان  از ساعت ۸ تا ۲۴  اجرا  می شود

  گروه خبر // شــرکت توزیع برق هرمزگان با صدور اطلاعیه ای 
خبرداد احتمال تکرار برنامه خاموشــی مناطق مختلف اســتان تا 3 
بار در شبانه روز از ســاعت 8 تا 24 وجود دارد.شرکت توزیع برق 
 استان هرمزگان با صدور یک اطلاعیه رسما اعلام کرده است جدول 
زمان بندی قطعی برق مناطق مختلف را آماده کرده و هر منطقه روزانه 
سه ساعت برق نخواهد داشت.در این اطلاعیه به صراحت اعلام شده 
مناطق مختلف استان روزانه سه مرتبه قطع برق را تجربه خواهند کرد 
و این قطع برق از ســاعت 8 صبح تا ساعت 24 ادامه خواهد داشت.

متن کامل اطلاعیه به شرح زیر است: با توجه به اجرای برنامه مدیریت 
اضطراری بار ناشی از کمبود تولید و افزایش مصرف برق ضمن تشکر 
از صبر و همراهی شما، در خصوص اجرای برنامه خاموشی ها موارد 
زیر را به اطلاع شما میرساند:برنامه خاموشی ها از طریق سایت شرکت 
توزیع برق به آدرس www.hedc.co.ir و اپلیکیشن برق من قابل 
مشاهده می باشــد. بازه زمانی خاموشی ها برای هر گروه بین 2 تا 3 
ساعت می باشد که خاموشــی هر منطقه فقط 1 ساعت و 30 دقیقه 
تعیین شده است.درخواســت اعمال خاموشی به صورت لحظه ای و 
توسط مرکز به این شرکت اعلام می گردد، لذا احتمال تکرار برنامه تا 
3 بار در شــبانه روز از ساعت 8 تا 24 وجود دارد.با توجه به اینکه 
احتمال قطعی برق ناخواسته بر اثر ســایر شرایط وجود دارد و نیاز 
به تماس شــهروندان با مرکز اتفاقات می باشد، لطفا فقط در صورت 
افزایش خاموشی های طبق برنامه به بیش از 2 ساعت با مرکز 121 
تماس گرفته شود.به گزارش  تسنیم ؛ لوازم برقی خود را در زمان قطع 
برق از مدار خارج نمایید و پس از وصل برق با تاخیر آنها را روشن 
 نمایید، خاطر نشــان می گردد کارکنان این شرکت برای ارائه خدمت 

بی وقفه از هیچ کوششی فروگذار نخواهند کرد.

خبر

خبری
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سرمقاله

  بی برقی های چند روز اخیر که مدتی قبل از انتخابات شاهد 
آن بودیم و به ورود دستگاه قضایی به این موضوع، قطعی های 
برق خاتمه یافت، باری دیگر در روزهای گذشته قطعی های دو 
تا سه نوبت در شبانه روز باعث بروز گلایه مندی و نارضایتی 
شــهروندان و افزایش خسارات به مشــترکان شده است.این 
وضعیت در استان هرمزگان که گرمای اندکی کمتر یا بیشتر از 
50 درجه دارد و در فصل خرماپزان نشانه بی تدبیری دولتمردان 
و متولیان مربوطه است. اینکه در هشت سال اخیر چرا اقدامی 
برای افزایش توان تولید برق نشد و فقط وعده ها شنیده شد که 
حالا مردم بایســتی تاوان ضعف مدیریت ها را بدهند و از آن 
طرف چرا برای خاموشی ها در کشور، مسئولان شرایط مناطق 
گرمسیری مانند هرمزگان را درنظر نمی گیرند که بنظر می رسد 
اگر تصمیم گیران خودشان یک شبانه روز در شرایط بی برقی 
هرمزگان قرار گیرند وعرق ریزان باشند، آن موقع شاید تصمیات 
مناسب تر و معقولانه تری را اتخاذ نمایند. اتفاقا ظهر چند روز 
قبل که به منــزل اجاره ای بیمار 28 ســاله ای که 1۷ ماه در 
کماست، رفته بودم که آنها نیز برق نداشتند و شرایط نامناسبی را 
داشتند. البته از آن طرف هزاران بیمار کرونایی و غیرکرونایی را 
در نظر بگیرید که در منزل هستند که با قطعی برق مشکلات شان 
افزایش می یابد. با قطعی برق، شاهد قطعی تلفن و آب )بدلیل 
استفاده از پمپ آب در آپارتمان ها( نیز هستیم و درحالیکه به 
مردم توصیه می شود پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند که 
قطعی آب و برق، رعایت بهداشــت را در کمترین حد ممکن 
 قــرار می دهد . همچنین مردم که عرق ریزان باشــند، چطور 
می توانند از ماســک اســتفاده کنند. از طرفی دیگر قطعی و 
نوسانات برق بصورت مســتمر باعث می شود که لوازم برقی 
نیز بســوزند و وزارت نیرو که این خسارت را جبران نمی کند 
 و مشــکلی بر مشکلات دیگر شهروندان افزوده می شود. بنظر 
می رسد در شــرایط فعلی نیاز است که دستگاه قضایی برای 
 دفاع از حقــوق عامه به این موضوع ورود کنــد تا به پرونده 
خاموشی ها رسیدگی نموده و با مقصران احتمالی برخورد شود.

البته از آن طرف نیاز اســت که شهروندان، صنایع و... نیز صرفه 
جویی نمایند. متاسفانه همچنان شاهدیم که بسازو بفروش ها و 
برخی صنوف، نورافکن های شان و لامپ های شان 24ساعته 
روشن است وحتی به تذکرات نیز توجهی نمی کنند که بایستی 
دســتگاه های متولی نظارت شــان را در این حــوزه افزایش 
دهند. در هر حال بایســتی بگونه ای برنامه ریزی و اقدام شود 
 تا بیماران، کودکان، اصناف و ســوپرمارکت ها و مرغ فروشی، 
لبنیات فروشــی ها، قصابی ها  و.... با قطعی های برق متحمل 
ضرر وخسارت نشوند و از طرفی دیگر محبوس شدن شهروندان 
با قطعی برق در آسانسورها در روزهای اخیر افزایش یافته است 
وتداوم این وضعیت علاوه بر خسارت های مالی، احتمال بروز 

خطرات جانی بخصوص برای بیماران و... نیز وجود دارد.
  علی زارعی

 گروه خبر //  معاون سیاسی، امنیتی بی برقی و بی مسئولیتی
و اجتماعی استانداری هرمزگان گفت: 
 توجه به پوشــش های محلی استان 
می تواند در صیانــت از حجاب موثر 

باشد. 
  علی رئوفی در نشســت ستاد صیانت از 
حریم امنیت عمومی، عفاف و حجاب در 
هرمزگان افزود: افراد علاقه مند به حجاب 
در این استان درتامین لباس و چادر مناسب 
با مشــکل مواجه هستند، در حالی که در 
دســترس بودن لباس های مبتذل با قیمت 

نازل  موجب شده تا مردم به خرید چنین 
پوشش هایی روی بیاورند.وی حجاب را به 
عنوان یک فریضه الهی و از واجبات دینی 
دانست و بیان داشــت: باتوجه به نقش و 
اهمیتی که حجاب در ایجاد امنیت روانی و 
اجتماعی جامعه دارند، دشمنان برای رسیدن 
به اهداف خود در جوامع اسلامی و تضعیف 
 این فریضه دینی از همــه امکانات بویژه 
 شبکه های تلویزیونی، هزاران صفحه اینترنتی و 
شــبکه های اجتماعی را بسیج کرده اند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 

هرمــزگان خاطرنشــان کــرد: اقدامات 
 در زمینــه صیانت از حجــاب در مقابل 
هجمه های دشــمنان بــه فریضه حجاب 
قابل مقایسه نیســت و  خانواده و جامعه 
نقش مهمی در صیانــت از حجاب دارند؛ 
در صورتی که پدران و مادران به صورت 
عملی به ایــن فریضه مهــم دینی پایبند 
باشند شــاهد نهادینه شدن آن در فرزندان 
 خواهیــم بود.رئوفــی ادامــه داد: انجام 
اقدام های متناقــض و متضاد در جامعه 
همچــون آموزش رقص در مهد کودک ها 

به کودکان ضربه هــای مهلک بر نهادینه 
کردن حجاب در جامعه وارد خواهد کرد.
وی با انتقــاد از تبلیغات ضعیف دینی در 
هرمزگان بویژه شهر بندرعباس، خاطرنشان 
کرد: میزان تبلیغات فریضه های دینی در 
سطح استان نسبت به سایر شهرهای کشور 
بسیار کم رنگ است و این درصورتی بوده 
که تبلیغات تجاری پررنگ تر خودنمایی 
می کند.معاون سیاسی ، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان تصریح کرد: تبلیغات 

در گسترش و تعمیق فریضه دینی نقش و 
اثر مهمی دارد و نباید از آن غفلت شــود 
 و در این رابطه از ظرفیت صداوســیما و
 رســانه های جمعی بهره گرفته شــود.به 
گزارش ایرنا ؛ رئوفی افزود: ریشــه های 
گرایش جوانان بــه بدحجابی در جامعه 
نیازمند آســیب شناسی است که ضرورت 
دارد دستگاه های  فرهنگی مرتبط در این 
زمینه نسبت به شناســایی علت های آن 

اقدام کنند.

معاون استاندارهرمزگان:

  پوشش با لباس های محلی صیانت 
از حجاب است

گروه خبــر // فرمانــدار بندرعباس ضمن 
تقدیر از مجموعه بازار گفــت: بیش از ۹۰ 
درصد بازاریان شهرستان همواره پروتکلهای 
را رعایت می کننــد و تعداد  بهداشــتی 
محدودی هســتند که به ایــن موضوع بی 
توجه می کنند و لذا با این واحدهای صنفی 
بشدت برخورد و ضمن پلمب واحد، برچسب 
عدم رعایت پروتکلهای بهداشتی نیز نصب 

خواهد شد.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، عزیزاله کناری 
فرماندار بندرعباس با حضور در این طرح گفت: 
طرح ویژه نظارت بازار بر بازار در راستای فعال 
نگهداشتن بازار و نظارت بر رعایت پروتکل های 
بهداشــتی برای کنترل و پیشگیری از گسترش 
بیماری کرونا با همکاری دانشگاه علوم پزشکی، 
مرکز بهداشت و بسیج اصناف در بازار بندرعباس 
آغاز شد.وی در ادامه افزود: طرح نظارتی اتاق 
اصنــاف بندرعباس با عنوان نظــارت بازار بر 
بازار با مشارکت منتخبین اتحادیه های صنفی و 

بسیج اصناف در مجتمع های تجاری، بازارها و 
واحدهای صنفی سطح شهرستان صورت گرفت. 
فرماندار بندرعباس بیان داشــت: با گســترش 
ویــروس کرونا باید پروتکل های بهداشــتی را 
بیش از گذشــته رعایت کنیم لذا در این شرایط 
اگر فردی نــکات بهداشــتی را رعایت ننماید 
خــود و دیگران را دچار مشــکل خواهد کرد.
کناری عنوان کرد: از کلیه کسبه سطح شهرستان 
بندرعباس انتظار داریم تا با رعایت پروتکل های 
بهداشــتی ضمن کمک به قطع زنجیره انتقال این 
بیماری در شهرســتان، به استمرار فعالیت بازار 
نیز کمــک کنند.عزیزاله کناری در پایان تصریح 
کرد: اتحادیه ها باید نظارت و بازرســی دقیق و 
لازم را بر زیرمجموعه های خود در سطح بازار 
و مجتمع های تجاری داشــته باشند تا همچنان 
پروتکل های بهداشتی بطور کامل رعایت شود 
و با متخلفان برخورد جدی داشــته باشند و از 
شهروندان نیز درخواســت می شود از ورود به 

واحدهای صنفی شلوغ خودداری نمایند.

فرماندار  بندرعباس:

طرح ویژه نظارت بازار بر بازار آغاز شد

گروه خبر // محمد رضا چنگانی مدیرکل راه آهن هرمزگان عملکرد این 
اداره کل را در بخش باری تشریح نمود.

   بــه گــزارش خبرنگار دریا؛ چنگانی افزود: عملکرد ســه  ماهه  ســال 
1400  ایــن اداره کل درزمینه بارگیری:  1 میلیــون 485 هزارو 513 تن 
انــواع  محمولات و مواد معدنی و کالاهای تجاری و   اساســی بوده که از  

مبادی ایســتگاههای گل گهر ، معدن گل گهر و بندر شهید رجایی بارگیری 
شده و به مقاصد مختلف ارسال گردیده است، وی گفت: در زمینه تخلیه، نیز 
به میزان 2 میلیون و 483 هــزارو 4۷0  تن  انواع محمولات و مواد معدنی 
 در سایر خطوط تخلیه این اداره کل  شامل:پالایشگاه، منطقه ویژه اقتصادی 
خلیج فارس )بارکو(،بندر شهید رجایی و خطوط تخلیه دستی مانوری تخلیه 

شــده است که این میزان نسبت به مدت مشابه سال گذشته 2۹  درصد رشد 
داشته است.  در همین مدت عملکرد راه آهن هرمزگان به میزان 3 میلیون و 
۹۶8 هزارو  ۹83 تن کالاو محمولات بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
8 درصد رشــد داشته و موجب رسیدن تن کیلومتر مرزی به میزان 1میلیارد 
8۶2 میلیون و ۹1۹ هزارو ۹4۶ تن کیلومتر شده است که نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته 23 درصد رشد را نشان می دهد. مدیرکل راه آهن هرمزگان افزود: 
عملکرد بندر شهید رجایی نیز در این مدت  320 هزارو 43۷ تن کالا بوده و 

در زمینه بارگیری کانتینر نیز با حمل 4 هزار و   TeU( 22۷( نموده است.

رشد 8 درصدی عملکرد اداره کل راه آهن هرمزگان

پشت پرده سیاست 

  
آقای روحانی! وزیر با نمکتان را عوض کنید 

محمدعلی ابطحی به سفر جمعی از ایرانیان به ارمنستان برای دریافت واکسن کرونا 
واکنش نشــان داد و از روحانی خواست با تغییر وزیر بهداشت موضوع واکسن را 
از دست بازی های سیاســی بیرون بیاورد. محمدعلی ابطحی در توئیتی نوشت: 
» آقــای  روحانــی در همین چند  روزه هم اگر  وزیر بــا نمکتون را عوض کنید 
و واکســن را از دست بازی های سیاســی در بیاورید، آقای  رییسی هم دعاتون 
میکنه. اتوبوس های ارمنســتان را دیده اید؟« در روزهای اخیر  و در شرایطی که 
وزارت بهداشت در اجرای برنامه واکسیناسیون سراسری ناکام مانده و به شدت از 
برنامه اعلام شده عقب مانده است، رونق تورهای گردشگری ارمنستان با سرویس 
ویژه تزریق واکسن کرونای آســترازنکا بازتاب گسترده ای در فضای رسانه ای 
داشــته است.کیانوش جهانپور رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشت در واکنش به این موضوع مدعی شد مردم برخی کشورها مثل ارمنستان از 
واکسیناسیون در مقابل کرونا استقبال نکرده اند و چون واکسن های خریداری شده 
از سوی این کشور که از نوع آسترازنکا و ساخت انگلیس هستند تاریخ مصرفشان 
می گذرد، آنها را به توریست ها تزریق می کنند.جالب تر اما آدرس دادن جهانپور 
درباره مراکز دیگر تزریق واکسن کرونا به توریست ها بود. او گفت: در حال حاضر 
کشــوری داریم که سرعت واکسیناســیون در آن یک دهم ایران است، افزود: در 
این کشورها از واکسیناسیون استقبال عمومی صورت نگرفته است و تاریخ انقضاء 
واکســن  در حال اتمام است و ممکن است در برخی از شهرهای عراق هم شاهد 

این وضعیت باشیم.
جریان های انقلاب با تقسیم کار دولت را برای جهش کشور یاری دهند 

 سعید جلیلی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیداری مجازی با جمعی از 
فعالان و جوانان انقلابی استان سیستان و بلوچستان، ضمن تاکید بر اهمیت شناسایی 
اولویت های اصلی و تبدیل شدن آن ها به اولویت های ملی، گفت: همراه با شناخت 
آســیب ها و تهدیدها، باید فرصت ها را شناخت و برای آن برنامه داشت.جلیلی با 
اشاره به نکات مطرح شده توسط جوانان مبنی بر ساختارمندی حرکت دولت سایه، 
خاطرنشــان کرد: نباید معطل تشکیلات جدید ماند. گفتمان دولت سایه، یک کار 
قرارگاهی است؛ یعنی کمک به هدایت عملیاتی دیگر بخش ها. کسانی که معتقد به 
این گفتمان هستند باید در حد وسع خود کمک کنند تا تمام ظرفیت های مردمی، 
نهادی، تشکلی و دولتی به سمت حل مسائل دارای اولویت در بازه زمانی مشخص، 
جهت پیدا کند.عضو شورای عالی امنیت ملی با بیان این که هدف از گفتمان دولت 
سایه، مشارکت مردم در امور کشور و سایه انداختن نظرات نخبگان و تشکل ها بر 
سر مسئولان برای تایید، تصحیح و تکمیل موضوعات است، تصریح کرد: شناخت 
اولویت ها و توجه لازم به آن ها، مهم ترین کمک به دولت اســت. مسائل وقتی با 
کمترین هزینه و در زمان خود حل خواهد شد که از زمان پیشی بگیرید.جلیلی با 
اشاره به استقبال رئیس جمهور منتخب از شعار »جهاد بزرگ برای جهش ایران«، 
اظهار کرد: هماهنگی ظرفیت های مردمی، پشتوانه شکل گیری جهاد بزرگ است. 
در همین زمینه، فعال کردن مردم و تعریف مجموعه کارهای واقعی با تقســیم کار، 
شما را به سمت نتیجه رهنمون می کند.وی تاکید کرد: تمام جریان های انقلاب باید 

با تقسیم کار در درون یک جبهه، دولت را برای جهش کشور یاری دهند./فارس

اصرار مجلس بر اجرای قانون لغو تحریم ها
ســخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
اطلاعات دوربین های آژانس که در تأسیســات هســته ای نصب هستند باید پاک 
شود و طبق قانون مجلس تعهدی برای این که اطلاعات دوربین ها را به طرف مقابل 
بدهیم نداریم. محمود عباس زاده مشکینی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس، با اشاره به مذاکرات ایران و 1+4 درباره برجام گفت: اخیراً آقای 
عراقچی مذاکره کننده ارشد ایران با طرف های غربی در جلسه کمیسیون حضور پیدا 
کرد و گزارشی از روند مذاکرات را به نمایندگان ارائه کرد. وی با بیان اینکه طرف های 
غربی علیرغم فرصت های که به آنها برای اجرای تعهداتشان داده شد اقدام موثری در 
این زمینه انجام ندادند، افزود: طبق قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها طرف های 
غربی سه ماه فرصت داشتند به تعهدات خود عمل کنند که حتی این فرصت یک ماه 
دیگر تمدید شد اما اتفاق خاصی رخ نداد. نماینده مشکین شهر در مجلس با بیان اینکه 
پس از اتمام فرصت های داده شده به غربی ها  بر اساس قانون مصوب مجلس عمل 
خواهیم کرد، اضافه کرد: به طور نمونه اطلاعات دوربین های آژانس که در تاسیسات 
هســته ای  نصب هستند باید پاک شــود و  طبق قانون مجلس تعهدی برای این که 
اطلاعات دوربین ها را به طرف مقابل بدهیم نداریم. سخنگوی کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه جمهوری اسلامی در اجرای قانون خطوط 
قرمزی دارد که بر اســاس آنها گام برمی دارد و در  رســیدن به منافع ملی خودش 
جدی است، اظهار داشت: غربی ها این فرصت را داشتند تا در فرصتی که به آنها داده 
شده بود به تعهدات خود عمل کنند تا ایران نیز به تعهدات خود عمل کند که متاسفانه 
بازهم شــاهد بدعهدی از سوی غربی ها در این زمینه بودیم. عباس زاده مشکینی با 
تاکید براینکه مجلس در اجرای قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها اصرار دارد، 
گفت: این نمی شود که یک طرف برجام  به تعهدات خود عمل کند و طرف  مقابل پس 

از فرصت های که به آنها داده شده همچنان به تعهدات خود عمل نکند. 
مجلس بر اجرای قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها تاکید دارد 

محمود عباس زاده مشــکینی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شــورای اسلامی در واکنش به ســفر هفته آینده معاون مدیر کل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی به تهران، گفت: مجلس شورای اسلامی بر اجرای قانون اقدام 
راهبردی برای لغو تحریم ها تاکید دارد و طبق این قانون و پایان توافق بین ایران و 
آژانس تصاویر دوربین ها در اختیار آژانس قرار نمی گیرد.وی  افزود: در صورتی 
که مســئولان آژانس با ســفر به تهران دنبال پایش و رصد بالاتر از پروتکل ها و 
استانداردها هستند یا اگر بر اساس برجام انتظاری از ما دارند، باید بدانند که با توجه 
به پایبندنبودن طرف های مقابل ایران به برجام، ایران اطلاعاتی را در اختیار آن ها 
قرار نمی دهد زیرا آمریکا و کشورهای اروپایی طرف توافق به تعهدات خود عمل 
نکردند بنابراین انتظار نابه جایی از ما دارند.وی با بیان این که جمهوری اســلامی 
ایران از هر نوع همکاری در صورت پایبندی طرف های مقابل به توافق اســتقبال 
می کند، تصریح کرد: در هر حال مجلس شورای اسلامی طبق قانون باید در جریان 
روند مذاکرات قرار گیرد. بنابراین هر تصمیمی که در این ســفر گرفته شود اعم از 
تمدید توافق ایران و آژانس یا هر تصمیم دیگری باید مجلس در جریان قرار گیرد 

و هر تصمیمی با توجه به نظر مجلس گرفته شود./خانه ملت

انعکاس  

 خبرآنلاین نوشــت: محســن حبیبی تنها، حقوقدان و مشــاور دکتر سید امیرحسین 
قاضی زاده هاشمی در واکنش به صحبت های اخیر سلیمی نمین، گفت: ادعاهای مطرح 
شده درباره پیش بینی های یک پیشگو برای پیروزی سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی 
در انتخابات ریاست جمهوری، کذب محض است و اطلاع نداریم که فرد مدعی به چه 
دلیلی، با چه عنوانی و براســاس چه اطلاعاتی این موارد را مطرح کرده است. وکلای 
حاضر در تیم حقوقی دکتر قاضی زاده هاشمی به وکالت از او، شکایتی از آقای سلیمی 
نمین را تقدیم مراجع قضایی کرده اند و تا انتهای رســیدگی به شکایت مطروحه،  این 

قضیه را پیگیری می کنیم.
فرارو مدعی شــد: احمدی بیغش نماینده مجلس با تاکید بر این که ما  راهی نداریم جز 
این که روی پای خودمان بایستیم؛ یادآور شد: مرحوم گاندی چگونه زندگی کرد؟ ما 
هم باید همین طور باشــیم، اگر به سمت زندگی برویم که به خودمان متکی باشیم )با 

هزاران سختی که دارد( و تحریم ها را تحمل کنیم، می توانیم.
عصرایران نوشت: رسانه های صهیونیستی اعلام کردند که دادگاه مرکزی این رژیم یک 
شــهروند زن فلسطینی را به اتهام همکاری با ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران و 
حزب ا...لبنان به دو سال و نیم حبس محکوم کرده است.رسانه های صهیونیستی اعلام 
کردند: این زن فلســطینی که یاسمین جابر نام دارد طی ســال های 2015 تا 2018 
چندین بار به لبنان سفر کرده و با شخصیت های حزب ا...دیدار کرده است.بر اساس این 
گزارش، یاســمین جابر یک زن فلسطینی ساکن قدس شرقی است و در کتابخانه ملی 

رژیم صهیونیستی در دانشگاه عبری مشغول به کار بوده است.
خبرآنلاین نوشــت: تقی زاده، دادستان عمومی و انقلاب دماوند از تخریب یک ویلای 
غیرمجاز متعلق به یکی از مســئولان شهرستانی خبر داد و تصریح کرد: با هدف حفظ 
انفال و عرصه های ملی به مســاحت دو هزار و 140 مترمربع از اراضی ملی شهرستان 
دماوند واقع در مغانک با تخریب یک ویلای غیرمجاز که متعلق به یکی از مســئولان 

شهرستان بود، رفع تصرف به عمل آمد.
کنایه تند عباس عبدی به وزیر بهداشت 

عباس عبدی خطاب به نمکی در توئیتی نوشت: حداقل یک بار هم از مردم عذرخواهی 
می کردید.  عباس عبدی، فعال سیاسی اصلاح طلب در توئیتی نوشت؛ »به نظرم چیزی 
از شما کم نمی شد که به دلیل سیاست های نادرست خود در تامین واکسن، نهَ 10 بار که 
حداقل یک بار هم از مردم عذرخواهی می کردید. به گمانم رهبری هم از این کار استقبال 
خواهند کرد، نگران نباشید.«ســعید نمکی وزیر بهداشت و درمان هم امروز به شدت به 

منتقدان خود در حوزه تامین واکسن تاخت و آنها را به سیاسی کاری متهم کرد.
واکنش قالیباف به قطعی مکرر برق: مردم از بی برنامگی کلافه شده اند

رییس مجلس شورای اســلامی از قطعی مکرر و بی برنامه برق انتقاد کرد. محمدباقر 
قالیباف در صفحه شــخصی خود در توییتر نوشت:»قطعی مکرر برق در سراسر کشور 
و مختل شدن زندگی و کســب وکار مردم، نیازمند تدبیر و مدیریت است؛ اگر افزایش 
مصرف و مازاد تقاضــا به هر دلیلی در کوتاه مدت جبران نمی شــود، لااقل به برنامه 
اعلام شدۀ خاموشی ها پایبند باشید تا مردم بتوانند مشکلات را تدبیر کنند. مردم از این 

همه بی برنامگی کلافه شده اند.«

تازه های مطبوعات

رســالت- سردبیر این روزنامه در بخشی از یادداشت خود می نویسد: گروه های 
ســنی و شغلی مختلف اعم از ۷0 ساله ها، فرهنگیان، خبرنگاران، دانشجویان و 
دانش آموزان، وعده دریافت واکسن تا پایان تابستان را بارها شنیده اند و حالا با 
این وضعیت حتی دورنمایی برای تحقق این وعده ها وجود ندارد. نیازی به گفتن 
نیســت که هر وعده عمل نشده، کاهش سرمایه اجتماعی در یک گروه سنی  یا 
شــغلی را به همراه خواهد داشت و کاهش سرمایه اجتماعی، بدترین آسیب بر 
پیکره نظام سلامت و به تبع آن نظام سیاسی و اجتماعی کشور است.این وضعیت 
در شــأن نظام اسلامی نیســت که وقتی یک کارگزار حکومت، مطلبی را بیان 
می کند و وعده ای می دهد، بســیاری با خود بگویند این وعده ها که تحقق ناپذیر 
است و نباید جدی گرفته شود. حرف آن است که باید در مواجهه با دغدغه های 
حیاتی مردم، کارا و کارآمد عمل کرد، اما اگر این توان و کارآمدی وجود ندارد، 

حداقل از وعده دادن های پوشالی هم پرهیز شود.
همشــهری-بهرام صلواتی، مدیر رصدخانه مهاجرت ایران به این روزنامه گفت: 
میل به مهاجرت در میان ایرانیان طی دو ســال اخیر رشد یافته است.براساس 
نتایــج جدیدترین پیمایش ها، طی دوران کرونا مهاجرت های کاری و تحصیلی 
ایرانیان کمتر شده، اما در عوض مهاجرت از نوع پناهجویی افزایش یافته است 
و مهاجرت به قصد پناهجویی نیز عمدتا از جنس غیررسمی و غیرقانونی انجام 

می شود.
جمهوری اســلامی - مسیح مهاجری در یادداشتی نوشــت:  علاوه بر ماهیت 
فاشیســتی طالبان که در کارنامه عملی این گروه تروریســتی ثبت است، تفکر 
طالبانیسم دارای ویژگی هایی است که فقط بر حکمرانی انحصاری تکیه دارد و با 

هیچ قدرت حاکمیتی در هیچ نقطه ای از جهان سر سازگاری ندارد.
وطن امروز- این روزنامــه در تیتر یک خود با عنوان »نصرا... منجی لبنان« از 
اســتقبال لبنانی ها در شبکه های اجتماعی با هشتگ های »نصرنا بید نصرا...« و 
»ایران خلاص لبنان« از پیشــنهاد تأمین ســوخت این کشور توسط ایران خبر 
می دهد. در گزارش دیگری که عکس یک کرده نیز به ماجرای فرو ریختن برج 
13 طبقه شهرک سرفســاید در فلوریدا، که 10 روز پیش رخ داد و سرنوشت 

121 نفر از ساکنان آن همچنان نامشخص است، می پردازد.
نیروهای مسلح کمک کنند 

یک عضو مجمع نمایندگان استان سیستان و بلوچستان خواستار راه اندازی فوری 
بیمارستان های ســیار برای کمک به مردم در سطح استان شد.  اسماعیل حسین 
زهی نماینده مردم خاش در مجلس شــورای اسلامی در صفحه شخصی خود در 
توئیتر، نوشت: » اوضاع  سیستان و بلوچستان از مرز فاجعه رد شده است؛ امکانات 
 فعلی بیمارستان ها و مراکز بهداشتی نیز کافی نیست؛ از نیرو های مسلح درخواست 
می کنم با راه اندازی فوری بیمارستان های سیار به کمک مردم بشتابند.« موج پنجم 
کرونا در استان سیستان و بلوچستان با شیوع نوع دلتا ویروس از چندی پیش آغاز 
شده و نمایندگان استان در این مدت نسبت به وقوع فاجعه انسانی و لزوم توجه ویژه 

به استان برای کنترل این موج تذکرات متعددی داده اند.

گروه خبر // در جریان برگزاری 
دیــدار مردمــی دادســتان 
و  مطالبات  بــه  بندرعبــاس 
مشکلات ۵۳ نفر از شهروندان 

رسیدگی شد.
  به گــزارش خبرنــگار دریا ؛ 
دیــدار مردمی مجتبــی قهرمانی 
هرمزگان  اســتان  مرکز  دادستان 
در محــل دادســرای عمومی و 
شد.در  برگزار  بندرعباس  انقلاب 
جریــان برگــزاری ایــن دیدار 
مردمی، دادستان عمومی و انقلاب 
بندرعباس به مطالبات و مشکلات 
 53 نفر از شــهروندان رســیدگی 

کرد.
   در این دیدار علاوه بر دادستان 
بندرعباس، معاونان وی نیز حضور 
داشــتند و هر یک در خصوص 
مطالبات مطرح شــده دستورات 

لازم را صادر نمودند.
   گفتنی است، هر یک از شهروندان 
می توانند پس از ثبت نام در سامانه 
نوبــت دهی اینترنتی به نشــانی: 

dadhrm.ir با دادستان عمومی 
و انقلاب بندرعباس و معاونان وی 
ملاقات کنند و از نزدیک مشکلات 

خود را در میان بگذارند.

رسیدگی به مشکلات ۵۳ نفر از شهروندان 
توسط دادستان عمومی و انقلاب بندرعباس
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یک رشته از این مساله ها مساله ای نیست 

یکرشتهازاینمسالههامسالهاینیست

اینقدرنگوییدچرامسالهاینیست

کمبودوگرفتاریواینگونهمسائل

عادیشدهدرکشورمامسالهاینیست

سرمنشاءآنهمنهمدیران،خودِماییم

بیمارنباشیم،دوامسالهاینیست

باماسکزدنیانفساصلانکشیدن

دیگرمنواکسیدهوامسالهاینیست

دربرههیحساسکهکمبودوتورم

حتیمثلاشبهوبامسالهاینیست

اصلاچهنیازیبهمدیریتبحران

المنهُلللهَکهبلامسالهاینیست

بیریختترینسیلاگرراهبیفتد

وقتیکهبدانیمشنامسالهاینیست

درزلزلههمهولشدنمسالهسازاست

خونسردکهباشیملذامسالهاینیست

هردزدیوهرمفسدهراسوژهیجککن

آزارندهحنجرهرامسالهاینیست

یکطایفهدلواپسآمارطلاقند

تاثانیهایشصتودوتامسالهاینیست

اقلامخوراکیهمهمشکوکومضرند

پسسفرهیبیبرگونوامسالهاینیست

آسودهبخوابیدکهشهرامنواماناست

دلشورهچرا؟جانشمامسالهاینیست
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پاسخ من به خواستگاری “نه” 

-:»شغلداری؟«=:»بله«،-:»تجاری؟«=:»نه«

-:»پسچه؟حتماًشدیادارینه؟!«

=:»کارمندم،بلهغلامشما

تاچهباشدجواب)آری،نه(

خانهامهمبهزودیآمادهست«

-:»ازخودتهست؟«=:»نه«،-:»اجارینه؟«

=:»خبجوانیمواوّلراهیم

آنچنانهمکهدرندارینه

لقمهنانیبهدستمیآید

بابرازندگی،بهخوارینه

کمندیدیمزوجهاییکه

پولدارند،سازگارینه…«

-:»یکجوابصریحمیخواهم

اهلدودودمی،خمارینه؟«

=:»حالتچشممنهمینطوریست

بههرآنکسقبولدارینه«

-:»گرچهخوبیشماوشایسته

چوننهمنزل،نهکاروباری،نه…

دخترموقتازدواجشنیست

پاسخمنبهخواستگاری“نه”«

حسینگلچین)شکلاتالشعرا(

طنز

 حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها //
استاندار خوزســتان با بیان اینکه باید از 
استان  مختلف  مناطق  در  شلتوک  کشت 
جلوگیری شــود و نیروی انتظامی در این 
زمینه با قدرت ورود کند، گفت: وقتی از بالا 
از تالاب هورالعظیم بازدید داشتیم مشخص 
بود که آب زیادی رهاسازی شده است اما 

آبی که به تالاب می رسد، بسیار کم است. 
  بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ قاســم 
سلیمانی دشتکی در نشست شورای هماهنگی 
مدیریت بحران خوزســتان با موضوع بررسی 
شرایط خشکسالی و توزیع آب در بخش های 
مختلف در حوضه رودخانــه دز که در اهواز 
برگزار شد، با اشاره به مصوبه ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید کشور در خصوص تخصیص 
10 مترمکعب در ثانیه آب به شــرکت نیشکر 

هفت تپه، اظهار کرد: ستاد تسهیل کشور باید 
برای مصوبات خود از استان خوزستان استعلام 
کنــد و در این خصوص نظر ســتاد مدیریت 
بحران، شــورای کشــاورزی و ستاد تسهیل 
را جویا شــود.وی افزود: ستاد تسهیل کشور 
نمی تواند بدون هماهنگی اســتان خوزستان 
تصمیم گیری کند و مصوبه داشــته باشد زیرا 
برای چنین مسائلی باید در درون استان بحث 
و کار کارشناسی انجام شود.استاندار خوزستان 
گفت: نمی توان بدون نظر خوزستان، در مرکز 

تصمیم گیری کرد. ما مصوبه ســتاد تسهیل و 
رفع موانع تولید کشور در خصوص تخصیص 
10 مترمکعبی سهمیه آب به نیشکر هفت تپه 
را اجرایی نمی کنیم و مصوبات ستاد مدیریت 
بحران استان خوزســتان را اجرایی خواهیم 
کرد.سلیمانی دشتکی با بیان اینکه ستاد تسهیل 
کشور حتما باید در خصوص تخصیص آب به 
نیشــکر هفت تپه از استان خوزستان استعلام 
می کرد، افزود: ســتاد تسهیل کشور نمی تواند 
بدون توجه به مســائل اســتان تصمیم گیری 

کند و ما در این زمینه مصوبات ســتاد بحران 
خوزستان را اجرایی خواهیم کرد زیرا برای هر 
نوع بهره برداری و تخصیص آب باید در ستاد 
مدیریت بحران اســتان تصمیم گیری شود.وی 
گفت: در بحث تخصیص آب به نیشکر هفت 
تپه، پیشنهاد می کنیم که ستاد مدیریت بحران 
استان خوزستان، موضوع را بررسی کند و آنچه 
میان شرکت های نیشکری و سازمان آب و برق 
شود.استاندار  اجرایی  می شــود،  نتیجه گیری 
خوزســتان با اشاره به بازدید هوایی از تالاب 

هورالعظیم بیان کرد: باید از کشت شلتوک در 
مناطق مختلف استان خوزستان جلوگیری شود 
و نیروی انتظامی در این زمینه با قدرت ورود 
کند. به ویژه در شهرستان های حمیدیه و کارون 
باید با جدیت از کشت شلتوک جلوگیری شود 
زیرا اگر آب به هورالعظیم نرسد، در این تالاب 

فاجعه بزرگی رقم خواهد خورد.
   سلیمانی دشــتکی با بیان اینکه اگر تالاب 
هورالعظیم از بین برود، کل خوزستان مصیبت 
پیدا می کنــد، گفت: وقتی از بــالا از تالاب 
هورالعظیم بازدید داشــتیم مشــخص بود که 
آب زیادی رهاسازی شــده است اما آبی که 
به تالاب می رســد بسیار کم است. آبی که در 
بالا دست حمیدیه وجود داشت در مقایسه با 
پایین دست حمیدیه حتی از نصف کمتر بود و 
این مساله برای هورالعظیم مشکل ساز می شود.

وی افزود: کشــت شــلتوک برای خوزستان 
فاجعه اســت. اکنون آب شرب نداریم و واقعا 
در ایــن خصوص مشــکل داریم.اســتاندار 
خوزستان تصریح کرد: باید به دنبال مطالبات 
و خسارت کشاورزان نیز باشیم و در این زمینه 
پیگیری هایی انجام شده است اما کشاورزان نیز 

باید با ما همکاری داشته باشند.

استاندار خوزستان: 

برای تامین آب شرب در خوزستان مشکل داریم

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها //رئیس 
مجمع نمایندگان استان یزد از پیگیری نمایندگان 
یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی برای اجرای 

قانون پرداخت یک درصد فروش معادن خبر داد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدصالح جوکار در نشست 
مجمع نمایندگان اســتان یزد اظهار کرد: استان یزد چهار 
نماینده دارد و اگر هر چهار نفر در یک راستا حرکت کرده 
و پیگیر مســائل کلان استان باشند، قدرت بسیار خوبی 
برای پیشــبرد امور به وجود می آید.وی تصریح کرد: به 
 حمدالله ما دور نمای بسیار خوبی در سطح مجلس داریم و 
جایگاه هــای خوبی در مجلــس در اختیار نمایندگان 
استان یزد است از جمله نماینده اردکان رئیس فراکسیون 
گردشگری مجلس، نماینده میبد نائب رئیس اول کمیسیون 
بهداشــت، نماینده بافق رئیس کمیسیون شفاف سازی و 
نائب رئیس کمیسیون شــوراها و نماینده یزد هم رئیس 
کمیسیون امور داخلی و رئیس فراکسیون معدن مجلس 
هســتند.نماینده مردم یزد خاطرنشــان کرد: همدلی و 
همراهی برای پیشبرد امور در بین نمایندگان یزد در این 

دوره بسیار خوب اســت و قطعا این همراهی و همدلی 
می تواند زمینه پیشرفت مســائل استان باشد.جوکار با 
بیان اینکه علم و فرهنگ برند اردکان است ادامه داد: در 
برهه ای از زمان مســیر توسعه اردکان را اشتباه رفتیم و 
به جای توجه بر مســائل علمی و فرهنگی، به کاشی و 
فولاد و چنین صنایعی تکیه کردیم که مشــکلاتی هم به 
دنبال داشته است.رئیس کمیسیون خاطرنشان کرد: در کنار 
اینکه الان اردکان در حوزه های صنعتی و معدنی پیشرفت 
کرده آسیب هایی هم دیده که فرهنگ این شهرستان را به 
صورت مستقیم تحت تاثیر قرار داده است.وی افزود: این 
که امروز خرده فرهنگ هایی از نقاط مختلف در فرهنگ 
اردکان مخلوط شــده را نباید به عنوان یک نقطه قوت 
دانســت چرا که فرهنگ اصیل اردکان را به شدت تحت 
تاثیر قرار داده اســت.رئیس مجمع نمایندگان استان یزد 
ادامه داد: در کل اســتان یزد توسعه ای که امروز مشاهده 
می کنیم اصلا به نفع مردم و فرهنگ اصیل نقاط مختلف 
استان یزد نیست و باید رویکردمان را حتما تغییر دهیم.
جوکار افزود: اگــر همنوا و همگن در مباحث فرهنگی، 
اجتماعی، سیاســی و اقتصادی حرکــت نکنیم و صرفا 
دیدگاه اقتصادی داشته باشیم نباید انتظار پیشرفت و رفع 
مشکلات را داشته باشیم و قطعا امثال آیت الله طباطبایی ها 

دیگر در استان یزد تربیت نخواهند شد.
  نماینده مردم یزد، اشــکذر و بخش ندوشن در مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: اینکه امروز می بینیم برخی 

افراد نسبت به مسائل فرهنگی بیگانه شده اند تا حدودی 
نشات گرفته از تعطیلی برنامه های فرهنگی و مذهبی در 
ایام کروناست و همین موضوع نشان می دهد اگر نسبت 
به مســائل فرهنگی بی توجه شــویم در بلند مدت چه 
آســیب جدی متوجه مردم و جامعه می شود.وی تصریح 
کرد: بحث یــک درصد فروش معــادن را در این دوره 
مجلس شورای اسلامی به صورت جدی در دستور کار 
قــرار گرفتیم و با توجه به اینکه هــم در حوزه معدن و 
هم در زمینه صنایع معدنی است از اهمیت بسیار بالایی 
برخوردار است.رئیس مجمع نمایندگان استان خاطرنشان 
کرد: صاحبان صنایع و معادن باید مسئولیت های اجتماعی 
 خود را انجام دهند و اینکه صرفا به آلوده کردن و تخریب 
محیط زیســت بپردازنــد و هیچ زمینه برای توســعه 
نداشته باشــیم بســیار ناراحت کننده و غیرقابل قبول 
اســت.»محمدرضا دشــتی« نماینده اردکان هم در این 
نشست با بیان اینکه اردکان تقریبا یک سوم مساحت کل 
استان یزد را شامل می شود، اظهار کرد: جمعیت شهرستان 
اردکان به صورت تخمینی بالغ بر 125 هزار نفر اســت و 
با توجه به وجــود کارخانه های بزرگ و ورود نیروهای 
غیر بومی، این جمعیت به صورت تخمینی اســت و آمار 
دقیق ندارد.وی با تاکید بر اینکه صرفا در شهرستان اردکان 
تخمین زده می شود که حدود 50 هزار نفر اردکان زندگی 
می کنند گفت: جمعیت اردکان و میبد به صورت تجمیعی 
حدود 250 هزار نفر اســت و این دو شهرســتان نیاز به 

بیمارستان تامین اجتماعی برای ارائه خدمات درمانی به 
شهروندان دارند.نماینده مردم اردکان در مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان کرد: امکانات اردکان برای شهر با ۶0 
هزار نفر جمعیت در نظر گرفته شده و کشش ارائه خدمات 
به 125 هزار نفر جمعیت را ندارند.دشتی خاطرنشان کرد: 
علاوه بر مردم اردکان، شهروندان شهرهای همجوار هم به 
بیمارستان اردکان مراجعه می کنند و به همین دلیل معمولا 
ظرفیت این بیمارســتان تکمیل اســت و مردم نسبت به 
کمبود امکانات بهداشتی درمانی بسیار گلایه مند هستند.
وی افزود: یکی دیگر از مشــکلات این شهرستان بحث 
آموزشی است به گونه ای که کمبود امکانات در شهرستان 
اردکان ســبب شده برخی از کلاس های درس شهرستان 
اردکان در راهروهای مدارس و یا کانکس ها برگزار شود.

نماینده مردم اردکان در مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه کمبود فضای فیزیکی ســبب پایین آمدن کیفیت 
آموزشــی اردکان شــده گفت: این کمبودها قطعا ضربه 
ســنگینی به وضعیت آموزشی شهرســتان وارد می کند.   
دشتی یکی از مشکلات دیگر شهرستان اردکان را مسیر 
چوپانان اردکان دانست و گفت: با توجه به اینکه حدود 
40 کیلومتر این مســیر هنوز دوبانده نشــده، تصادفات 
زیادی به وجود آمده است.»محمدرضا صباغیان« نماینده 
مردم بافق، بهاباد، مهریز، ابرکوه و خاتم در مجلس شورای 
اســلامی هم در این نشست اظهار داشــت: این چنین 
جلســاتی برای کل استان حکم راهگشا دارد و می تواند 

تجربه ها و مشکلات هر شهرستان را به اطلاع نمایندگان 
برساند و اســتمرار آن از اهمیت بالایی برخوردار است.
نماینده مردم بافق، بهاباد، مهریز، ابرکوه و خاتم در مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: نگاه بیرونی به شهرستان 
اردکان نگاه توسعه یافتگی و پیشرفت صنعتی یا به عبارت 
 دیگر شهرســتانی موفق به حســاب می آید که البته در 
حوزه های صنعت و معدن پیشرفت کرده است.وی ادامه 
داد: با این وجود این شهرســتان به دلیل همین توســعه 
یافتگی با مشکلاتی روبرو است که می تواند زمینه وجود 
مشکلات فراوانی را به وجود آورد.صباغیان خاطرنشان 
کرد: اگر سند آمایش سرزمینی اجرایی شود بسیاری از 
مشــکلاتی که در نقاط مخلتف استان و کشور مشاهده 

می کنیم برطرف می شود.
   نماینــده مردم بافق، بهاباد، مهریــز، ابرکوه و خاتم در 
مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: در صورتی که 
جلوی این مشــکلات هم به وسیله اجرای سند آمایش 
ســرزمینی گرفته نشــود قطعا در آینده با مشکل بسیار 
زیادی روبرو می شــویم.وی خاطرنشــان کرد: بحث 
یک درصد معادن هم در ســند ششم توسعه دیده شد و 
مانور زیادی روی آن صــورت گرفت ولی هیچ اقدامی 
در ارتباط با آن انجام نشــد اما همیشه منت کارخانه ها 
و معادن روی ســر شهرستان ها بود.وی افزود: در برنامه 
هفتم توسعه این موضوع را می توان مجددا دید و ابزارهای 
کاربردی برای اجرایی شدن کامل آن دیده شود.صباغیان 
خاطرنشان کرد: تجمیع عوارض معادن هم با وجودی که 
برای برخی نقاط مشکل ساز شده اما برای مناطق محروم 
 مزایای بسیار خوبی داشته و صرفا اگر شاخص های این 
طرح با اصلاحاتی روبرو شــود قطعا مشکلات برطرف 

می شود.

رئیس مجمع نمایندگان یزد:

قانون پرداخت یک درصد فروش معادن در حال پیگیری است

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خوزستان گفت: خوزستان ظرفیت موسیقایی زیادی دارد اما 
کارهای پژوهشی و تحقیقاتی در حوزه موسیقی مغفول مانده است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد جوروند در آیین تجلیل از پیشکسوتان 
موسیقی خوزستان که در سینما ساحل اهواز برگزار شد، اظهار کرد: شاید 
قدیمی ترین هنر نزد بشــر موسیقی باشد؛ هر نوع تقارن در بشر به نوعی 
موسیقی است. در تمام ادیان، نظم موسیقی وجود دارد و خداوند خواسته با 
زبان آهنگ با مردم صحبت کند که این موضوع نشان دهنده شکوه موسیقی 

است.به گزارش ایسنا، وی افزود: خوزستان ظرفیت موسیقایی زیادی دارد 
اما کارهای پژوهشــی و تحقیقاتی در حوزه موسیقی مغفول مانده است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان ادامه داد: شاید برخی اعتقاد 

دارند، موسیقی "علوانیه" که به عنوان طور خوانده می شود مربوط به کشور 
عراق است در حالی که این موسیقی از خوزستان و از شخصی به نام علوان 
به کشورهای دیگر رفته است.جوروند با اشاره به ثبت حدود 24 مقام در 

شوشتر بیان کرد: ثبت این تعداد مقام در یک شهرستان افتخار بزرگی است. 
چه بســا مقام های دیگری نهفته مانده اند و کشف نشده اند که باید در این 
خصوص پژوهش شود.وی عنوان کرد: پرورش شاگرد و نوازش کار خوبی 
اســت اما پژوهش در حوزه موسیقی کار بسیار خوب و ماندگاری است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان با بیان اینکه خوزستان در حوزه 
فرهنگ و هنر مدعی است، گفت: تاکنون چقدر از حوزه موسیقی خوزستان 
بهره بردیم و آن را معرفی کرده ایم؟برخی موسیقی ها تاکنون کشف یا ثبت 

نشده اند و به صورت چهره به چهره آموزش داده شده است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان:

پژوهش در حوزه موسیقی، مغفول مانده است

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها // رئیس 
مجمع نمایندگان استان بوشهر در مجلس گفت: اگر 
بوشهر یک استاندار قوی داشته باشد بیشتر از یک 

وزیر می تواند برای کشور نقش آفرینی کند.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، عبدالکریم جمیری در 
نشســت با اعضای اتاق بازرگانی استان بوشهر اظهار 
داشت: استان ما در زمینه تولید حرف های زیادی برای 
گفتن دارد و معتقدم هر آنچــه را که دیگران ندارند، در 
استان بوشهر، ما همه را یکجا داریم.وی اضافه کرد: هر 
یک از داشــته های ما در استان بوشهر در عرصه تولید 
می تواند نه یک استان بلکه یک کشور را متحول کند، اما 
متأسفانه آن گونه که شایسته است از این ظرفیت استفاده 
نکردیم و طبیعی است که عمده آن به سو مدیریت ها بر 
می گردد.نماینده مردم بوشــهر، گناوه و دیلم در مجلس 
شورای اســلامی خاطرنشــان کرد: در حوزه مدیریت 
نتوانســته ایم از همه ظرفیت ها به خوبی استفاده کنیم و 
میدان را برای نقش آفرینی بخش خصوصی آماده کنیم.
وی بیان کرد: در جامعه ای که بخش خصوصی نتواند با 
استفاده از همه توانمندی های مادی، معنوی و استعدادش 
ظهور و بروز پیدا کند، موفقیت های چشمگیری در ایجاد 
ارزش افزوده، اشــتغال، رونق صــادرات و ورود ارز به 
کشور حاصل نخواهد شد.رئیس مجمع نمایندگان استان 
بوشــهر ضعف های موجود در حوزه اقتصاد و تولید را 
حاصل ضعف در مدیریت و برنامه ریزی و وجود قوانین 
و مقررات متعارض و متکثر دانســت.وی اظهار داشت: 
بنده به عنوان خدمت گذار مــردم در مجلس دو نقش 
قانونگذاری و نظارت را برعهــده دارم و برای پیگیری 

مشکلات حوزه تولید و اشتغال از ظرفیت مجلس شورای 
اسلامی و دســتگاه های اجرایی و وزارتخانه ها استفاده 
خواهم کرد.جمیری بیان کرد: باید مســائل و مشکلات 
مردم دسته بندی، نظام مند و همراه با پیوست های تحلیلی 
باشد تا هر موضوعی که در استان حل و منتج به نتیجه 
نشد آن را در وزارتخانه ها پیگیری کنیم. در باب قوانین و 
مقررات هم باید از ظرفیت های موجود استفاده کنیم و هم 
قوانینی که مانع هستند را اصلاح کنیم.نماینده مردم بوشهر، 
گناوه و دیلم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ما 
بوشهر را برای کشور می خواهیم، گفت: اگر به اقتصاد و 
بندر و خیلی از موارد بوشــهر پرداخته شود به منزله آن 
است که کشور راه افتاده است.وی بیان کرد: درست است 
که بوشهر وسعت و جمعیت کمی نسبت به بقیه استان ها 
دارد اما اثر بخشی آن فوق العاده برای کشور بالاست زیرا 
منابع و مخازن و معادنی که در این اســتان وجود دارد 
پیشانی اقتصادی و دفاعی کشور است.جمیری با اشاره به 
لزوم انتصاب مدیران کارآمد و جهادی برای ایجاد تحول و 
شکوفایی اقتصادی در دولت آینده اظهار داشت: به پاس 
خوبی ها و بزرگی ایــن مردم، باید در دولت جدید یک 
استاندار قوی در همه ابعاد و بدون در نظر گرفتن سلایق 
سیاسی برای استان بوشهر انتخاب شود، اگر بوشهر یک 
استاندار قوی داشته باشد بیشتر از یک وزیر می تواند برای 
کشور نقش آفرینی کند.وی با اشاره به پایان یافتن فعالیت 
دولت یازدهم اظهار داشــت: دولت جدید با رویکردی 
متفاوت در خدمت رسانی به مردم در حال شکل گیری 
است و امیدوارم تغییراتی اساسی به نفع مردم که هشت 

سال ایثارگری و گذشت کردند رقم بخورد.

مهران ســلطانی نژاد سرویس 
//نماینــده مردم  اســتان ها 
در  دشتســتان  شهرســتان 
مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اتصال اســتان بوشــهر به 
راه آهن سراسری گفت: اگر این 
اســتان به خط ریلی سراسری 
در  زیادی  تاثیر  شــود،  وصل 
حوزه تولید، اشتغال و معیشت 

مردم خواهد داشت. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ ابراهیم 
رضایی در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: اســتان بوشهر با مشکلات و 
اســت  روبه رو  چالش های جدی 
که دولت آینده مسئولیت سنگینی 
برای رفع این مشــکلات و توسعه 
این اســتان خواهد داشــت. وی 
کم آبی و بیکاری را از مســائل و 
بوشهر  اســتان  در  مهم  مشکلات 
دانست و خاطرنشان کرد: یکی از 
اولویت های دولت آینده در استان 
بوشهر باید رفع مشکل کمبود آب 
شرب و آب کشاورزی باشد.نماینده 

مردم دشتستان در مجلس شورای 
اسلامی خواســتار انجام اقدامات 
اساســی برای رفع مشکل آب شد 
و بیان کرد: احداث سد، مهار روان 
آب ها، احداث آب شــیرین کن ها 
و نوسازی شــبکه آب از مسائل 
مهم است.رضایی سد دالکی را از 
بوشهر  استان  پروژه های  مهمترین 
دانست و افزود: این سد حدود 13 
هزار هکتار از اراضی کشــاورزی 
دشتستان را پوشــش خواهد داد 
و هم در حوزه آب شــرب کمک 
خواهد کرد.وی با اشاره به پیشرفت 
حدود 35 درصدی ســاخت سد 
دالکــی اضافه کــرد: انتظار داریم 
مشکل اصلی آن که مالی و اعتباری 
اســت با تخصیص لازم در دولت 
آینده برطرف شود.نماینده دشتستان 
در مجلــس توســعه اقتصادی و 
رفع مشــکل بیکاری در استان را 
ضروری دانست و تصریح کرد: راه 
تولید  توسعه  بیکاری،  معضل  حل 
است که در استان بوشهر بسیاری 

از واحدهای تولیدی یا تعطیل شده 
یا با حداقل ظرفیت مشغول به کار 
هســتند.رضایی خواستار برگشت 
واحدهای تولیدی و صنعتی استان 
به چرخه تولید شــد و ادامه داد: با 
توسعه زیرساخت ها، حمل و نقل، 
ارتباطات در درون اســتان بوشهر 
 و بیــن اســتان های جنوبی باعث 
بهتر شــدن کیفیــت زندگی مردم 
خواهد شــد.وی با تاکید بر توسعه 
پروژه های زیربنایی در استان بوشهر 
از جمله راه آهن تاکید کرد: اگر این 
استان به خط ریلی سراسری وصل 
شود، تاثیر زیادی در حوزه تولید، 
اشــتغال و معیشــت مردم خواهد 
داشت.نماینده دشتستان در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به اهمیت 
توســعه راه های اســتان بوشــهر 
خاطرنشــان کرد: ســال ها است 
پروژه های بزرگ راه سازی در این 
اســتان متوقف یا تعطیل شده یا به 
کندی پیش می رود که این امور باید 

در اولویت دولت جدید باشد.

بوشهر به راه آهن سراسری وصل شود

رئیس مجمع نمایندگان بوشهر : 

بوشهر استاندار قوی می خواهد 
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خبری

فرهنگ وهنر

حداد عادل :
 فضای مجازی، حرمت قلم را دگرگون کرده است

  سرویس فرهنگی // رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی با بیان این 
که امروز حرفی که از دهن بیرون می آید، جهان گستر می شود، گفت: فضای 
مجازی حرمت قلم را دگرگون کرده اســت. غلامعلی حداد عادل در مراسم 
اختتامیه نوزدهمین دوره جایزه قلم زرین همزمان با بزرگداشــت روز قلم 
در کتابخانه مرکزی پارک شهر با حضور جمعی از اهالی قلم و ادب برگزار 
شــد با بیان این که فضای مجازی هم همه چیز را عوض کرده است، ادامه 
داد: عالمی از نو بباید ســاخت و از نو آدمی، این را برای انسان عصر ما و 
 آدمی که با فضای مجازی در ارتباط است ، گفته اند.وی با اشاره به وضعیت 
روزنامه ها پیش از ظهور فضای مجازی گفت: دیگر امروز نقشی برای روزنامه 
مکتوب نمی توان قائل شد و هر کس در جیب خودش، هزاران روزنامه دارد.
وی به انجمن قلم پیشــنهاد داد که در سلسله نشست ها یا همایش هایی، 
مسأله فضای مجازی را بررسی کند.حداد عادل با بیان این که قلم در فضای 
 مجازی شکل سنتی و عرفی خود را از دست داده است، گفت: در طول تاریخ 
شخصیت های برجسته اهل قلم بودند و اسم او احترام و ادب برمی انگیخت و 
شخصیتی ارجمند و تحصیل کرده و... در ذهن افراد تداعی می شد، نوشته هم 
ارزشی داشت. اما اکنون در فضای مجازی همه نویسنده هستند، چون مردم 
هر چه می گویند را می نویسند. امروز حرفی که از دهن بیرون می آید، جهان 
گستر می شود.این فضای مجازی افراد را به خواندن مطالب دو سطری عادت 
داده است و کمی طولانی باشد، دیگر خوانده نمی شود و عمق و فرصتی که 
یک کتاب ۹00 صفحه ای مطالعه شود و ارتباطی با مولف برقرار شود، وجود 
ندارد. رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی به وضعیت کرونایی و کمرنگ 
شدن  همنشینی های ادبی گفت: من مصر هستم که نسل جوان با کتاب انس 
داشته باشد و همیشه به دنبال راهی برای بیشتر شدن این انس هستم. علاوه 
بر خانواده ها که می توانند این اندیشه را انتقال بدهند نقش مدرسه را اساسی 
می دانم.غلامعلی حداد عادل، افزود: آموزش باید دانش آموزان را مجاب کند 
کتابی غیر از کتاب درســی بخوانند، در مدارس ما دانش آموز ابتدایی کتاب 
دیگری به جز کتاب های دوره را نمی خواند.در مدارس ارتباط بین کودک 
و نوجوان با کتاب برقرار نمی شود، بعد هم که شخصیت او شکل می گیرد و 
هر تلاشی شود، دیگر بی فایده است. معلمان باید خودشان کتاب بخوانند و 
دانش آموزان را تشویق کنند، این کارها بر اساس روش های مدرسه است 

و آنها باید دقت کنند.

صدور 61۰ مجوز صنایع دستی در هرمزگان
  سرویس فرهنگی // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان گفت: طی ســه ماهه اول سالجاری ۶10 مجوز صنایع دستی در 
استان صادر شده است. به گزارش خبرنگار دریا ، سهراب بناوند با بیان این 
مطلب گفت: از این تعداد 51۷ کارت شناســایی، ۹2 پروانه تولید انفرادی و 
یک پروانه تولید کارگاهی بوده است. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی هرمزگان با اشاره به اینکه نزدیک به 85 هزار هنرمند و صنعتگر 
صنایع دستی در استان شناسایی شــده که همگی دارای مجوز صنایع دستی 
هستند، افزود: بیشــتر این صنعتگران در رشته های گلابتون دوزی، خوس 
دوزی، گلیم بافی، حصیربافی، صنایع دســتی دریایی، سفالگری و... فعالیت 
دارند. او تاکید کرد: هنرمندان با دریافت این مجوزها از تسهیلاتي همچون وام 

مشاغل خانگي و بیمه شاغلان صنایع دستي بهره مند مي  شوند.

 ســرویس فرهنگی // اســتاد ارتباطات 
اجتماعــی گفــت: روح حاکم بــر طرح  
مجلس )طــرح صیانت از فضــای مجازی 
 و ســاماندهی پیام رســان های اجتماعی( 
محدود کردن فضای مجازی اســت و این 
محدودیت با دیدگاه ها و خواسته های عامه 

مردم سازگار نیست. 
  طرح صیانت از فضای مجازی و ســاماندهی 
پیام رســان های اجتماعی در جلسه علنی روز 
2۶ مرداد 13۹۹ مجلس شــورای اسلامی اعلام 
وصول شد و از همان زمان واکنش های متعدد و 
گســترده ای را در پی داشت. در این طرح که به 
امضای 1۷0 نماینده مجلس رسیده هیاتی مسئول 
نظارت بر فضای مجازی شده اند و مقرر شده تمام 
پیام رســان های داخلی و خارجی فعالیت خود 
را هماهنــگ با قوانین ایران کنند و عملکرد آنها 
به تایید این هیات برســد. همچنین هر فردی که 
برنامه ای بسازد که براساس آن امکان دسترسی 
به پایگاه های اینترنتی و پیام رسان های غیرقانونی 
مســدود شــده را فراهم کند به حبس یا جزای 
نقدی محکوم می شــود.در حالی که پیش از این 
اعلام شده بود طرح صیانت از حقوق کاربران در 

فضای مجازی و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی 
روز نهــم تیر در صحن علنی مجلس بررســی 
می شود، عضو هیات رئیسه مجلس اخیرا اعلام 
کرد بررســی این طرح به هفته های آتی و بعد از 
تعطیلات تابستانی مجلس )13 تا 23 تیر( موکول 
شده است. پیش نویس این طرح منتشر شده؛ ولی 
ظاهرا قرار است طرح جدیدی با عنوان حمایت 
از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای 
مجازی در مجلس بررسی شود. طرحی که ممکن 
اســت محتوایش متفاوت با طرح قبلی باشــد. 
گفته های متنوع نمایندگان مجلس درباره این دو 
طرح احتمالی، به ابهامات بیشتر دامن زده و نگرانی 
افکار عمومی را افزایش داده اســت. در رابطه با 
بایدها و نبایدهای این طرح با حمید ضیایی پرور، 
پژوهشگر و استاد ارتباطات اجتماعی همصحبت 
شــدیم و  از او درباره تبعات احتمالی آن پس از 
تصویب پرسیدیم.حمید ضیایی پرور، پژوهشگر 
رســانه  با ارائه چند پیشنهاد به مجلس توضیح 
داد: مجلس و کمیسیون هایش باید اجازه دهند 
سه گروه شامل اساتید دانشگاه و نخبگان، بخش 
خصوصی و کســب و کارها و عامه مردم راجع 
به این طرح ها بر اساس ساز و کارهای مشخصی 

اظهار نظر کنند. در این طرح ها نظر هیچ کدام از 
این سه گروه پرسیده نشده است؛ در حالی که نظر 
عامه مردم با افکارسنجی موسسات مختلف قابل 

دریافت است.
*  یک مصوبه اشتباه می تواند صدها هزار 

نفر را بیکار کند
   نویســنده کتــاب  روزنامه نگاری ســایبری 
)دانشــگاه آزاد واحد علوم و تحقیقات، 1385( 
تاکید کرد: بسیاری کسب و کارها به ویژه در دو 
سال اخیر درآمدشــان از طریق فضای مجازی 
 اســت. یک تغییر کوچک و یک مصوبه اشتباه 
مــی تواند صدها هزار نفــر را از کار بیکار کند. 
بنابراین تصمیم گیــری راجع به چنین موضوعی 
بدون در نظر گرفتن بخــش خصوصی منطقی 
نیســت.این فعال رسانه ای با اشــاره به ابهامات 
زیاد درباره طرح موســوم به »صیانت از فضای 
مجازی« اظهار داشــت: هر دفعه که کسی با این 
طرح ها مخالفت می کند، نمایندگان می گویند یک 
یا بعضی بندهای آن تغییر کرده است. درخواست 
من این است که یک بار برای همیشه متن نهایی 
طرح را روی سایت مرکز پژوهش های مجلس 
بگذارند و بگویند این متن نســخه نهایی است. 

مردم، احزاب و گروه های سیاسی بیایند بر اساس 
آن طرح نهایی نظر بدهنــد. چون بدون در نظر 
گرفتن خواســته افکار عمومی نمی شود طرحی 
را تصویب کرد.وی تجمیــع طرح های مختلف 
مجلس درباره فضای مجازی را ضروری خواند 
و گفت: نمی شود به عنوان مجلس پنج طرح مجزا 
 درباره فضای مجازی را تدوین کنید و اجزای این 
طرح ها با هم هماهنگی نداشته باشد. نظام فضای 
مجازی شــامل داده ها، مجوزها، شــبکه ملی 
اطلاعات، شفافیت، کسب و کار و ... همه باید در 

یک طرح جامع تجمیع بشود.
*  لزوم تبعیت از مصوبات شورای عالی 

فضای مجازی
  ضیایی پــرور، بــا یــادآوری این کــه قبل از 
ســال 13۹0 به هم ریختگی تصمیم ســازی و 
سیاستگذاری راجع به فضای مجازی را داشتیم 
افزود: به همین دلیــل مقام معظم رهبری فرمان 
تشکیل شــورای عالی فضای مجازی را صادر 
کردند. همه دســتگاه ها و نهادهای نظام از جمله 
مجلس در این شــورا عضویت دارند. این شورا 
ترکیب متوازنی از همه قوا را در خود جای داده 
است. شورای عالی فضای مجازی درباره بسیاری 

از مــوادی را که در طرح های مجلس پیش بینی 
شده، مقررات گذاری کرده است.استاد ارتباطات 
اجتماعی ادامه داد: در مورد پیام رسان ها چندین 
مصوبه در شــورای عالی فضای مجازی داریم. 
به موجب فرمان رهبری، مصوبات این شورا در 
حکم قانون است. وقتی این مصوبات وجود دارد، 

ضرورتی به دوباره کاری توسط مجلس نیست. 
   مجلس شورای اســلامی نمی تواند مصوبات  
شــورای عالی فضای مجازی را لغــو کند.این 
 فعال رســانه ای اقــدام احتمالی مجلــس را بر 
هم زدن ســاختارهای قانونی کشــور خواند و 
توضیح داد: نمایندگان هر تصمیمی می خواهند 
دربــاره فضای مجــازی بگیرنــد، می توانند از 
طریق نماینده خودشان در شورای عالی فضای 
مجازی اقدام کنند. بر هم زدن ســاختار شورای 
عالی فضای مجازی و دیگر ساختارهای قانونی 

کشور مثل سازمان فناوری اطلاعات و شورای 
اجرایی فنــاوری اطلاعات از دیگر نکات منفی 
این طرح است که در این رابطه وزارت ارتباطات 
هم واکنش نشان داده است.وی افزود: نمایندگان 
اگر این طرح را تصویب کنند، ســازمان فناوری 
اطلاعات را به جای تبعیت از وزارتخانه، موظف 
به تبعیت از یک کمیسیون می کنند و ساختارها 
را به هــم می ریزند.به گزارش ایرنا، در حالی که  
طرح صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی 
و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی موجب نقد و 
نظرهای زیادی در شبکه های اجتماعی و فضای 
کلی جامعه شده است، چندی پیش عضو کمیسیون 
فرهنگی مجلس این طرح را منســوخ خوانده و 
اعلام کرد طرح جدیدی با عنوان حمایت از حقوق 
کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی در 

مجلس بررسی می شود.

استاد ارتباطات اجتماعی:

روح حاکم بر طرح  مجلس محدود کردن فضای مجازی است

 ریختن زباله به داخل دریا ، زندگی جانوران دریایی را با خطر روبرو می کند
واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

سرویس فرهنگی // شــهاب مظفری خواننده موسیقی پاپ 
در فیلم سینمایی خانه شیشه ای به کارگردانی امیر پورکیان 
با محوریت مقابله با مافیای موسیقی نقش آفرینی کرده است. 

    شــهاب مظفری خواننده موســیقی پاپ ایران در نخستین 
حضور ســینمایی اش به عنوان یکی از نقش های اصلی فیلم 
خانه شیشــه ای معرفی و نخســتین عکس از او منتشر شد. 
مظفری که اخیراً اقدام به افشاگری علیه مافیای موسیقی کرده، 

در فیلمی که به پشت پرده این مافیا می پردازد، جلوی دوربین 
رفته است. روابط عمومی این اثر سینمایی درباره محوریت 
داســتان این اثر نوشته: مظفری در خانه شیشه ای نقش یک 
خواننده را بــازی می کند که با ایســتادن در مقابل مافیا و 
افشــاگری، قید اجراهای صحنه )استیج( را می زند. در شعار 
تبلیغاتی این کاراکتر آمده است: »گفته بودم یه روزی حرف 
می زنم، نگفته بودم؟ الان وقتشه… از این به بعد کنسرت من 

تو خیابونه نه رو استیج…«.
  پیش از این خبر حضور بهاره کیان افشار در این فیلم رسانه ای 
شده بود. طراح گریم این فیلم محمدرضا گل افشار و عکاس 
احمد رضا شجاعی است.خانه شیشه ای با محوریت فعالیت 
پاپاراتزی ها )عکاسان پیگیر سلبریتی ها(، روایتی متفاوت از 
پشــت پرده زندگی شخصی سلبریتی ها را به تصویر خواهد 
کشید.تهیه کنندگی این فیلم را سیدامیر سیدزاده بر عهده دارد.

جدالبامافیایموسیقیدر»خانهشیشهای«

آگهی مزایده) نوبت اول (  
 شعبه اول اجرای احکام حقوقی دادگستري بندرعباس به موجب پرونده اجرائي981316ب در خصوص دعوی شركت كابیتالي للمشاريع و حمزه حصیري 
علیه ابراهیم گزين كه محکوم به فروش تجهیزات و ماشین آلات گرديده است كه در اين راستا به شرح ذيل به مزايده گذاشته مي شود . خلاصه گزارش بازديد: 
ارائه گزارش ارزيابی ماشــین آلات شــركت رستاك بتن ديبا با هماهنگي انجام شده از محل كارخانه واقع در ايسین بعد از شهرك صنعتي ايسین بازديد انجام 
گرديد كه آقاي چوپاني به عنوان نماينده و امین اموال آقاي حصیري و آقاي شجاعي نگهبان و نماينده آقای گزين از تجهیزات موجود در كارخانه بازديد و پس 
از بررسي تجهیزات و ماشین آلات موجود به استحضار می رساند با توجه به مکاتبه قضايي شعبه اول اجرای احکام مدنی مجتمع قضايی عدالت تهران با شماره 
نامه 1399168014519299 مورخ 1399/10/14و مشخص نمودن برخي تجهیزات كه فعلا امکان مزايده ندارد لذا با توجه به بررسي انجام شده تجهیزات غیر از 

ماشین آلات ذكر شده در نامه مذكور به شرح ذيل می باشد مورد بررسی و ارزيابی قرار گرفت . ضمنا به استحضار می رساند اينجانب اسناد و مدارك موجود در پرونده را مطالعه و بررسي 
نمودم لذا هرگونه مدارك و اسناد كه بعد از ارائه گزارش كارشناسي ارائه شود كه اثر قابل توجهي بر نتیجه كارشناسي داشته باشد خارج از حدود رسیدگي اينجانب مي باشد و فقط در صورت 
تائید و دستور مقام قضايی گزارش تکمیلی ارائه خواهد شد همچنین اين گزارش در مقابل ادعاي جعل ، دستکاری يا نابرابري اسناد ارائه شده يا نسخ اصل آن به جهت حدود صلاحیت 
كارشناسي مبري از هرگونه مسئولیتي بوده و مسئولیت آن بر عهده ابراز كننده مدارك مي باشد. فهرست تجهیزات و ماشین آلات : 1- سیلو 100 تني سیمان يك دستگاه به مبلغ 850/000/000 
ريال، 2- جمع كن لیفتراك يك دستگاه به مبلغ 1/300/000/000 ريال 3- میز پالت ها به تعداد 89عدد 750/000/000 ريال 4- پالت )ورق فولادي جهت نقل و انتقال كفپوش اينترلاك( به 
تعداد 529 عدد به مبلغ 1/200/000/000 ريال 5- دستگاه اسکرو 6 متري سیمان همراه با موتور و گیربکس 1 عدد 550/000/000 ريال 6-كمپرسور هواي فشرده يك دستگاه با موتور 15 
كیلووات 450/000/000 ريال . 7- ديگ بخار به ظرفیت 3 تن همراه با كلیه متعلقات يك دستگاه 1/600/000/000 ريال 8- دستگاه هاپر شامل 16 مخزن با دو نوار نقاله 12 متري به عرض 
60 سانتي متر با دو دستگاه موتور 3.6 كیلووات 2/400/000/000 ريال. 9- نوار نقاله با عرض 60 سانتي متر به طول 6 متر 220/000/000 ريال . 10- اطاق كنترل و تجهیزات تابلو فرمان 
مربوطه 900/000/000 ريال. در مجموع ارزيابی تاسیسات و ماشین آلات مربوطه 10/220/000/000 ريال اعلام می گردد .1- فروش نقدي است . و حداكثر مهلت پرداخت بها يك ماه مي 
باشد . 2-كلیه هزينه هاي مربوط به معامله از هر قبل و از هر جهت به عهده خريدار است. 3- پیشنهاد دهندگان بايد قبل از انجام مزايده در تاريخ روز مزايده با هماهنگی اجرای احکام مبلغ 
10% مبلغ ارزيابي شده را بصورت سپرده نقدي بحساب شماره 2171295409008 نزد بانك ملي شعبه دادگستري توديع و قبض سپرده را به اين اجرا تحويل نمايند .4 - اجرای احکام در 
رد يا قبول پیشنهاد مختار است . 5- مزايده در روز يکشنبه ساعت 12 مورخ 1400/05/03 در محل دفتر شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستري بندر عباس واقع در رسالت جنوبي كوچه 
فتح المبین مجتمع قضايی شهید بهشتی بصورت حضوری به عمل مي آيد و برنده كسي است كه بالاترين قیمت را پیشنهاد نمايد . 6- در صورتیکه برنده تا يك ماه از جلسه مزايده و با 
انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزايده خود داری نمايد مسئول كسر احتمالي قیمت و خساراتي كه از تجديد مزايده حاصل شود خواهد بود كه بدواً از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا 
تعیین كسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شركت در مزايده برای كسب اطلاع بیشتر میتوانند به شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستري بندر عباس مراجعه نمايند. 

مجتبي عطايي زاده بندری  - دادورز شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستري بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

سرویس فرهنگی // یکی از مرسوم ترین فعالیت ها در 
مطالعات مرتبط با صنعت نشر، سنجش سرانه مطالعه 

است.
   فعالیتی که اغلب نتیجه ای اســفبار به دنبــال دارد و همراه 
اســت با ناامیدی و غبن و حسرت. هر سال آمارها از سقوط 
فاجعه بار ساعت ها به دقیقه ها و آنگاه ثانیه ها حکایت کرده اند. 
در این میان، مسؤولان با ارائه طرح و برنامه هایی شعارزده و 
ناکارآمد و تزئینی خواسته اند میزان مطالعه در جامعه را ارتقا 
دهند که خب نتایج نشان می دهد در این مقوله، مطلقا موفقیتی 
کســب نکرده اند. آنها وقتی دیده انــد نتایج اجرای طرح های 
ناکارآمدشان، مطلوبیتی به دنبال نداشته، به اخلال در روش های 
اخذ آمار روی آورده اند. لابد خاطرتان هســت که چند سال 
پیش، وقتی آمارها از خیز بلند سرانه مطالعه خبر می دادند و این 
در حالی بود که هیچ تغییر و تحولی را به  عینه نمی شد در رفتار 
مطالعاتی مردم رصد کرد، لو رفت که مسؤولان، هرگونه مطالعه 
کاذبی را هم در سنجش سرانه محاسبه کرده اند؛ از خواندن نام 
تجاری خمیردندان اول صبح برای مسواک  کردن دندان ها گرفته 
تا چشمی که مردم در طول روز ممکن است روی نوشته های 
بیلبوردهای تبلیغاتی چرخانده باشــند و ...  اینها را هم جزو 
دقایق مطالعه ما ایرانیان محاســبه کــرده بودند تا به  صورت 
نمایشــی و دروغین، از بار ســنگین فاجعه سرانه نزدیک به 
صفر مطالعه بکاهند. غافل از این که پاک  کردن صورت مسائل، 
مشکلی را مرتفع نمی کند بلکه از قضا چرک دمل را مخفی نگاه 
می دارد تا به باقی عضلات فرهنگ نحیف حمله ببرد و از کار 

بیندازدشان. امروز اما با سرانه مطالعه کاری نداریم؛ سرانه ای که 
به لطف تلاش های جانکاه مسؤولان مربوط، هیچ گاه ادوات 
لازم برای محاســبه و بررسی اش را در اختیار نداشته ایم.روز 
قلم است و به همین فراخور از آن سو به ماجرا نگاه کرده ایم؛ از 
سویی که نه به مطالعه، بلکه به تولید متن برای مطالعه مربوط 
است. چقدر کتاب منتشر می کنیم؟ اگر بخواهیم ببینیم از جمعیت 
84 میلیونی، چند نفر و چند درصد از مردم، در کار تولید کتاب 
هستند، چه روش محاسباتی را باید در پیش بگیریم؟ می گویند 
میزان انتشار کتاب از تعداد کتابخوان ها پیشی گرفته؛ تا چه حد 

می توان این گزاره را بر اساس آمار به تحلیل نشست؟
*  سال کرونا؛ هر 66۷ ایرانی، یک نویسنده و مترجم

   تازه ترین آمار ماهانه ای که خانــه کتاب و ادبیات ایران از 
کتاب های منتشرشده ارائه داده، مربوط به دی  ماه سال گذشته 
بوده اســت. البته همواره کمی زمان برای محاسبه نهایی لازم 
اســت و از این رو همیشه تازه ترین آمار برای دو سه ماه پیش 
اســت. اما این بار شــش ماه تاخیر در کار بوده است. بر این 
اســاس، همه اعداد و ارقامی که در این گزارش به آنها استناد 
خواهیم کرد، تا دی ماه سال گذشته را مد نظر دارند. از سویی 
آمار ماهانه خانه کتاب در فروردین ماه سال گذشته ارائه نشده 

است، هم به دلیل تعطیلی نیمی از ماه در چاپخانه ها و دفاتر نشر 
و هم به علت تعطیلی کلی بابت شیوع ویروس کرونا. بنابراین ما 
برای این که در محاسبات مان به بازه ای 12 ماهه برسیم، از دی 
ماه 13۹8 تا دی ماه 13۹۹ را به عنوان بازه ای یک  ساله در  نظر 
گرفته ایم. همچنین برای مقایسه آمار با مدت مشابه پیش از آن 
به دی ماه 13۹۷ تا آذرماه 13۹8 هم ســری زده ایم.از دی  ماه 
۹8 تا دی ماه ۹۹، دقیقا 125هزار و ۹44 عنوان کتاب ترجمه 
و تالیف برای اولین بار منتشر شده اند. یعنی با چاپ های مجدد 
کاری نداریم.واپسین آمار جمعیتی در سال گذشته نیز مربوط به 
اردیبهشت  ماه است؛ چیزی حدود 83 میلیون و 500 هزار  نفر. 
پیش بینی ها هم در آن زمان از این حکایت داشته که جمعیت 
تا پایان سال ۹۹ یعنی بازه زمانی مد نظر ما به 84 میلیون نفر 
خواهد رســید. حالا اگر بنا بر جمعیت 84 میلیونی بخواهیم 
حساب کنیم از هر چند ایرانی یکی شان کتاب نوشته یا ترجمه 

کرده، به عدد ۶۶۷ می رسیم. 
*  ســال پیش از کرونا؛ هر ۷۵6 ایرانی یک نویسنده 

و مترجم
  همین محاسبه را اگر برای یک سال پیش از آن صورت دهیم 
به چه اعداد و ارقامی خواهیم رســید؟ برای دی ماه 13۹۷ تا 

آذرماه 13۹8 نیز آمار ماهانه انتشار کتاب ها را از خانه کتاب 
و ادبیات ایران می توان دریافت کرد. جالب اســت که در این 
بازه زمانی، 10۹هزار و ۷۶2 عنوان کتاب تالیف و ترجمه شده 
است. دقت داشته باشید که این بازه پیش از اعلام رسمی شیوع 
ویروس کرونا در ایران اســت اما خلاف آنچه گمان می شود 
کرونا برخی مسیرها را مسدود کرده باشد، ظاهرا روند انتشار 
کتاب ها را چندان مختل نکرده است. حتما مصائبی با شیوع 
ویروس روبه روی ناشران و مولفان و مترجمان قرار گرفته است 
و نمی شود انکارشان کرد اما دست کم در کمیت انتشار، افزایش 
آمار در 12 ماه بعدی که 11 ماه آن مصادف با شیوع کرونا بوده، 
چشمگیر بوده است.بگذریم.جمعیت را هم باید از کمی پیشتر 
محاسبه کنیم تا زمستان 13۹8، جمعیت حدود 83 میلیون نفر 
بوده است. حالا اگر نسبت 10۹هزار و ۷۶2 عنوان کتاب را با 
این جمعیت محاسبه کنیم، می شود هر ۷5۶ ایرانی یک نویسنده 

یا مترجم.
*   کار، کار قرنطینه است

  خب با این اوصاف ظاهرا باید بگوییم کرونا ما را نویسنده کرده 
است! دست کم این طور به نظر می رسد که در سال کرونا، تعداد 
نویسنده ها ، مترجم ها و کتاب هایی که منتشر کرده اند، افزوده 
شده است. ممکن است کار، کار قرنطینه های گاه و بیگاه خانگی 
باشد. ایرانیان ظاهرا فرصت بیشتری داشته اند که چیزی بنویسند 

یا ترجمه کنند.
* شعر سال های کرونا

  می گویند ما ملت شــعر هستیم. می گویند همه مان به  نوعی 

شــاعریم. باوری عمومی بدون ارائه سند و مدرک و آمار هم 
مطرح اســت مبنی بر این که از هر پنج نفر، یک نفر به شعر 
و شاعری مشغول است. تاکنون گزارشی مستدل و مبتنی بر 
آمار و ارقام در این باره منتشــر نشده است اما اگر به آرشیو 
مجلات ادبی در دو ســه دهه اخیر رجوع کنیم به گزارشی از 
مجله گردون در تیر 13۷2 در این رابطه برمی خوریم؛ گزارشی 
درباره رکورد جهانی تولید شعر در ایران. در این گزارش آمده، 
می گویند 80 هزار ایرانی هر روز شعر می نویسند. این گزارش 
به گفته ای از محمدعلی اســلامی ندوشن هم اشاره کرده که 
چندی پیش از آن به رقم 18 هزار نفر شاعر رسیده بود. البته در 
این گزارش آمده تعداد کسانی که شعرهایشان را چاپ می کنند، 
خیلی کمتر از این اعداد اســت و نیز اشاره شده که رقم تولید 
سالانه شــعر در ایران هم 400 تا 500 هزار بیت است.حالا 
آمار خانه کتاب و ادبیات ایران در رابطه با انتشار کتاب شعر 
در بازه زمانی یک  سال گذشته به ما چه می گوید؟ البته آمار 
انتشار کتاب های شعر در ایران به صورت تفکیک  شده منتشر 
نمی شود. آماری که خانه کتاب و ادبیات به صورت ماهانه در 
اختیار قرار می دهد، کتاب های مرتبط با ادبیات را یک جا جمع 
می زنــد. از بازه زمانی دی ۹8 تــا دی ۹۹، 13 هزار و 313 
کتاب تألیفی در موضوعات مختلف ادبیات منتشر شده است.

حــالا اگر در نظر بگیریم همه این تعداد کتاب ادبیات، کتاب 
شعر باشند که حتما این طور نیست، این رقم اصلا چشمگیر 
نیست. دست کم با تاسی به چنین آماری، مطلقا نمی توان گفت 

ما ملت شعر هستیم.

ما ایرانی ها چقدر به نوشتن علاقه داریم؟

از هر ۶۶۷ ایرانی یک نفر نویسنده است

طرح :بیتا هوشنگی

برگ سبز خودروی پژو 4۰5 رنگ نقره ای مدل 1389 به شماره پلاک 495 ج 95 ایران 84 به شماره موتور 12489۰8553۰ 
وشماره شاسی  Naam۰1ca4ar5232۶8 به نام مهدی کلانتری پور مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

آگهی مزایده) نوبت اول (  
 شعبه اول اجرای احکام حقوقی دادگستري بندرعباس به موجب پرونده بايگانی 980549 در خصوص دعوی فرآورده های لبنی فجر شاهرود 
علیه آقای افشین نیکپور قنواتی كه محکوم به فروش عرصه گرديده است كه در اين راستا زمین به شرح ذيل به مزايده گذاشته مي شود . خلاصه 
گزارش بازديد: نشانی و آدرس ملك : بندرعباس بالاتر از روستای آبشورك ، قريه مغ بالا فاز5 شركت تعاونی فرهنگ هرمزگان . مشخصات ملك: 
دويست سهم مشاع از 250000 سهم عرصه يك قطعه زمین با كاربری مسکونی كارشناسی می گردد . مشخصات ثبتی ملك : دارای پلاك ثبتی 17 
فرعی از 9 اصلی ، شماره ثبت 113264 شماره دفتر املاك 649، صفحه 320 بخش دو بندرعباس وبه تاريخ 93/2/13 به نام خديجه شرافت فرزند 
محمد .مشخصات عرصه : به مساحت 200 متر مربع . حدود اربعه شمالا به طول ده متر به خیابان جنوبا به طول ده متر به قطعه 337 شرقا به طول 

20 متر به قطعه 342 غربا به طول 20 متر به قطعه 340 .در خاتمه ارزش ملك با توجه به موقعیت آن وشرايط اقتصادی به نظر اين جانب عرصه انم متر مربعی 4/000/000 
 ريال كلا به مبلغ 1/000/000/000ريال يك میلیارد ريال جهت استحضار و هرگونه اقدام مقتضی اعلام دارد.1- فروش نقدي است . و حداكثر مهلت پرداخت بها يك ماه 
مي باشد . 2- كلیه هزينه هاي مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خريدار است. 3- پیشنهاد دهندگان بايد قبل از انجام مزايده در تاريخ روز مزايده با هماهنگی 
اجرای احکام مبلغ 10% مبلغ ارزيابي شده را بصورت سپرده نقدي بحساب شماره 2171295409008 نزد بانك ملي شعبه دادگستري توديع و قبض سپرده را به اين اجرا 
تحويل نمايند .4 - اجرای احکام در رد يا قبول پیشنهاد مختار است . 5- مزايده در روز سه شنبه ساعت 12 مورخ 1400/05/05 در محل دفتر شعبه اول اجرای احکام مدني 
دادگستري بندر عباس واقع در رسالت جنوبي كوچه فتح المبین مجتمع قضايی شهید بهشتی بصورت حضوری به عمل مي آيد و برنده كسي است كه بالاترين قیمت را پیشنهاد 
نمايد . 6- در صورتیکه برنده تا يك ماه از جلسه مزايده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزايده خود داری نمايد مسئول كسر احتمالي قیمت و خساراتي كه از تجديد 
مزايده حاصل شود خواهد بود كه بدواً از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین كسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شركت در مزايده برای كسب 

اطلاع بیشتر میتوانند به شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستري بندر عباس مراجعه نمايند. 
مجتبي عطايي زاده بندری  - دادورز شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستري بندر عباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران



1۰ اصل برای استحکام بنیان خانواده)بخش اول(
خانواده به یکی از نهادهای بنیادی و ســازنده اجتماعات بشری 
است .تحکیم خانواده جامعه را به سمت آرمان های مطلوب سوق 
می دهد، لذا باید جوانان را ابتدا به ازدواج تشــویق نمود و روش 
های استحکام زندگی خانوادگی را به آنها آموخت.  1ـ استحکام 
روابط با همدیگر: حل مســائل زناشــویی و خانوادگی مستلزم 
کوشش همه جانبه اعضای خانواده بخصوص زن و شوهر است. 
2ـ پیوند بین اعضای خانواده:توصیه می شود به همسرتان به عنوان 
یک نیمه تن، حامی و پشــتیبان نگاه کنید و تلاش نمایید وی را 
خوشبخت کنید.  3ـ کسب دانش و مهارت:با مطالعه کتاب های 
مربوط به تعلیم و تربیت، روانشناسی خانواده و آئین همسرداری 
و شرکت در جلسه های آموزشی خانواده به دانش و مهارت خود 
بیفزایند. 4ـ روابط سالم میان اعضا: سعی کنید با همدلی، همفکری، 
همکاری، هماهنگی، روابط سالمی را میان اعضای خانواده خود 
برقرار نمایید 5 ـ ایجاد امنیت روانی: با داشــتن تعهد و وفاداری، 
اعتماد، انصاف، صمیمیت نسبت به همسرتان احساس مسئولیت 
کنید و در خانواده فضای سرشــار از امنیت عاطفی ایجاد کنید. 
۶ـ تأیید همدیگر: همسر شما باید بفهمد که برای او ارزش قائل 
هستید. خلاصه آنکه تشویق و تأیید بیان نکات مثبت باید به طور 
آشکار و یا در جمع باشد و تذکر نکات منفی و انتقاد باید به طور 
محرمانه در تنهایی صورت گیرد.  ۷ـ پرهیز از پیشــداوری: در 
اکثر مواقع زوج هایی که مشــکلات ارتباطی دارند، دچار مشکل 
شناختی، پیشــداوری و دیدن اشکالات به جای نقاط مثبت می 
شوند. به بیان دیگر این زوج ها کسانی هستند که وقتی با لیوانی 
که تا نیمه پر از آب اســت روبه رو می شوند، به نیمه خالی توجه 
می کنند. 8 ـ عدم ســرزنش همدیگر: در قرآن کریم می خوانیم: 
ای اهل ایمان، مؤمنان هرگز نباید قومی قوم دیگر را مســخره و 
استهزاء کنند.« ۹ـ احترام به یکدیگر: زوجین با یادگیری مهارت 
های ارتباطی و به کار بســتن آنها می توانند روابط خود را بهبود 
بخشــند. برخی از این مهارت ها عبارتند از: مشورت کردن و به 

عقاید یکدیگر احترام گذاشتن
10ـ برخورد منطقی با مشکلات: به جای اتخاذ روش پرخاشگرانه، 
خشونت آمیز و بدبینانه بهتر است روش مسالمت آمیز، صمیمانه 
و خوش بینانه را انتخاب کرد. اگر رفتاری برای شما مبهم است، 
ساده ترین راه این است که از همسرتان سؤال کنید هدف شما از 

انجام این کار چیست؟ 
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حوادث

مشاوره

کشف ۶ تنُ هِل به ارزش 1۰ میلیارد تومان در هرمزگان! 
ســرویس حوادث // فرمانده انتظامی استان گفت:با تیزهوشی مأموران 

انتظامی حاجی آباد۶تن هل قاچاق ازیک دســتگاه کامیون به 
ارزش1۰۰میلیارد ریال در این شهرستان کشف شد. 

 ســردار غلامرضا جعفری اظهار داشت: مأموران 
انتظامی شهرستان حاجی آباد با انجام اقدامات 

اطلاعاتــی از قاچاق مقادیری کالا در یکی 
از محورهای شهرســتان مطلع و پیگیری 
موضوع را به صورت ویژه در دستور کار 

قرار دادند. 
وی افزود: مأمــوران ضمن هماهنگی با 

مقام قضائی و پس از شناسایی مسیر تردد 
قاچاقچیان با تشکیل اکیپی به محل مورد نظر 

اعزام شدند. 
فرمانده انتظامی هرمزگان تصریح کرد: مأموران پس 

از اعزام به محل یک دستگاه کامیون متعلق به قاچاقچیان را 

شناسایی و سریعا آن را متوقف کردند. 
این مقام ارشد انتظامی استان با اشاره به اینکه در بازرسی از خودرو 
مذکور ۶ تن هل ســبز خارجی کشف شد، تصریح کرد: 
ارزش محموله مکشــوفه بنابر نظر کارشناســان 

100میلیارد ریال برآورد شده است.
 به گزارش فــارس، ســردار جعفری در 
پایان با بیان اینکه یک متهم در این رابطه 
دستگیر شــد، خاطر نشان کرد: توجه به 
اینکه استفاده از کالای ایرانی و تولیدات 
داخلی، در مسیر رشد، تولید و شکوفایی 
ملی، آثار و نتایج مثبتی را به دنبال خواهد 
داشــت  و از هموطنان خواست: در صورت 
اطــلاع از هر گونه فعالیت غیرقانونی، مراتب را 
در اســرع وقت از طریق تلفن 110 به پلیس اطلاع 

دهند.

  

از  تاکستان  دادســتان  ســرویس حوادث: 
دستگیری عاملان آدم ربایی و ضرب و جرح 
ادمین یک پیج پرحاشــیه در شهر تاکستان 

خبر داد.
حسین رجبی، دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 
تاکستان در رابطه با حواشی پیش آمده در رابطه با 
آدم ربایــی در خصوص ادمین یک پیج در فضای 
مجازی گفــت: ادمین یک پیج در فضای مجازی 
چند بار مطالبی را در صفحه خود منتشــر کرد که 
این مطالب از نظر ما توهین آمیز بود، به همین دلیل 
تذکراتی را از ما گرفت و همچنین توسط پلیس فتا 
نیز تذکر گرفت که نسبت به درج این گونه مطالب 
اقدام نکند، زیرا درج و انتشار مطالب توهین آمیز 
به افراد اعم از اشــخاص حقیقی و حقوقی جرم 
تلقی می شود، اما متأسفانه ادمین این پیج توجهی 

به این تذکرات نکرد.
وی افزود: طبق اطلاعات به دســت آمده، ادمین 
این پیج به اتفاق دوســت خود در حال عزیمت 
به روســتای آقچه کند بوده اند که 3 نفر با ماشین 
به تعقیــب آنها پرداختند و در فرصت مناســبی 
خودروی فرد مذکور را متوقف کرده و با ضربات 
چاقو به وی آسیب می رسانند، سپس او را به جاده 
روستای خورهشت منتقل کرده و در آنجا نیز تلفن 
همراه وی را ســرقت کرده و اقدام به فیلمبرداری 
می کنند، ســپس طی تماسی با 2 نفر دیگر، آن دو 
نفــر نیز به مکان مورد نظــر می آیند و مطالبی را 
در پیج مذکور قرار می دهند که شایســته نیست 

مطرح شود.دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان 
تاکســتان در ادامه اظهار کرد: به نقل از شاکی، در 
نهایت این افراد ادمین پیــج را تهدید می کنند که 
از آنها شــکایت نکند، زیرا اگر این کار را انجام 
دهد مشــکلات متعدد دیگری برای وی به وجود 
می آورند. وی عنوان کرد: ادمین این پیج پنجشنبه 
شب به بیمارستان مراجعه می کند و در بیمارستان 
نیز به دلیل ترس از بروز مشــکلات دیگر توسط 
افراد ضارب، خود را با نام دیگری معرفی می کند.
رجبی ادامه داد: تا اینکه بنده از طریق مردم متوجه 
این ماجرا شدم که لازم اســت از مردم نیز بابت 
این اطلاع رســانی بهنگام تشکر و قدردانی کنیم، 
در نهایت بلافاصله با کلانتری تماس گرفته شــد 
و دستور دســتگیری افراد متخلف صادر شد.وی 
بیان کرد: خوشبختانه 2 متهم اصلی دستگیر شده 
و با قرار بازداشــت موقت اکنون در زندان به سر 
می برند، دو نفر دیگر نیز که گوشی این شخص را 
سرقت کردند و در پیج ایشان مطالبی قرار دادند و 
در نهایت نیز این تلفن همراه را با خود به ســمت 
تاکستان حمل کردند، دستگیر شده و 48 ساعت 
در زنــدان بودند و پس از آن با قرار تأمین وثیقه 

آزاد شدند.
رجبی یادآور شــد: یک نفر دیگر از کسانی را که 
با این افراد ضارب مشــارکت داشته نیز به زودی 
دستگیر خواهیم کرد که البته توصیه می کنیم خود 
را معرفی کند.رجبی در رابطه با شــایعاتی که در 

فضای مجازی در رابطه بــا ارتباط آدم ربایان با 
یکی از نمایندگان مجلس در اســتان قزوین در 
گرفته، اظهار کرد: طبیعی اســت زمانی که اتفاقی 
رخ می دهد، نقل قول ها و شــایعات زیادی در پی 
آن حادثــه در جامعه به وجود می آید، ما در حال 
بررســی این مســائل از لحاظ قانونی و حقوقی 
هســتیم و فعلًا به نتیجه ای نرسیده ایم، زیرا صرف 
فامیل بودن آدم ربایان با یک نماینده دلیل خوبی 
نیســت برای اینکه بگوییم او دســتور به این کار 
داده است، باید بررسی کنیم ببینیم این افراد از چه 
کســی یا از چه کسانی برای انجام این کار دستور 
گرفته اند، زمانی کــه ریز مکالمات و پیامک های 
افراد به دســت ما برسد آن زمان می توانیم در این 
خصوص اظهار نظر کنیم که آنها با چه کسانی در 

ارتباط بوده اند.
وی در پایــان تصریــح کرد: دســتگاه قضایی 
دســتگاهی بی طرف است و با هیچ کس مماشات 
نخواهد کرد، این را قاطعانه عنوان می کنم که اگر 
هر تخلفی از سوی هر شــخصی صورت گرفته 
باشــد، چه در این پرونده و چــه در پرونده های 
دیگر، برخورد قانونی با عاملان صورت می گیرد، 
بنابراین مردم نگران نباشند که اگر کسی نفوذ داشته 
باشد دستگاه قضا نمی تواند کار خود را در رابطه با 
وی به درستی انجام دهد، زیرا دستگاه قضایی به 
نفوذ افراد توجهی نمی کند و اجرای عدالت سریع و 

صحیح را در دستور کار خود دارد. 

ماجرای آدم ربایی و ضرب و جرح ادمین یک پیج پرحاشیه

سرگذشت عجیب زن 18ساله!
از شــدت خماری روی نیمکت های پارک به 
خواب می رفتم که با گروه مواد فروشان پارک 
آشنا شدم و به توزیع مواد مخدر روی آوردم. 
در حالی که سرگذشــت عجیب من از هشت 

سالگی شروع شد و ...
این ها بخشــی از اظهارات زن 18ساله ای است 
که در عملیات ضربتی ماموران کلانتری در اجرای 
طرح امنیت اجتماعی دســتگیر شده است. این زن 
جوان که مدعی بود سرگذشتی عجیب دارد، درباره 
ماجرای تیره روزی هایش به کارشناس اجتماعی 
کلانتری گفت: هشت ســال بیشتر نداشتم که پدر 
و مادرم از یکدیگر جدا شــدند. همان روز بود که 
معنای طلاق را فهمیدم و با این کلمه شــوم آشنا 
شــدم. پدرم به مواد مخدر اعتیاد داشت و همین 
موضوع به درگیری او با مــادرم می انجامید. آن 
روزها من حتی معنای اعتیاد را هم نمی دانســتم 
ولی از کلام دیگران می فهمیدم که اعتیاد کار خوبی 

نیست!
خلاصه پدرم چند ماه بعــد با زن دیگری ازدواج 
کرد و من و برادر کوچکم را نزد خودش برد. مادرم 
نیز یک ســال بعد به عقد مرد دیگری درآمد و به 
دنبال سرنوشت خودش رفت به طوری که تا امروز 
او را ندیده ام. بالاخره با هر ســختی و مشکلاتی 
بود تا کلاس هشــتم درس خواندم اما هیچ وقت 
نمی توانســتم با نامادری ام کنار بیایم. تا این که 
نامادری ام مرا مجبور کرد در 15سالگی با یکی از 
بستگان نزدیک خودش ازدواج کنم. من هم برای 
آن که از سرزنش ها و تحقیرهای او رها شوم تن به 
این ازدواج دادم و پای سفره عقد نشستم. هنوز سه 
ماه بیشتر از برگزاری مراسم عقدکنان نگذشته بود 
که فهمیدم »قنبر« نیز آلوده به مواد مخدر است و با 
دختر دیگری هم ارتباط دارد. شوهرم که تعمیرگاه 
خودروهای ســواری داشــت هیچ اهمیتی به من 
نمی داد و مدام با آن دختر در تماس بود تا این که 

بالاخره 50میلیون تومان به عنوان مهریه پرداخت 
کرد و مرا در حالی طلاق داد که فقط شــش ماه با 
او زندگی کردم. اما چون ســن قانونی برای افتتاح 
حساب نداشتم، پول مهریه به حساب پدرم واریز 
شد. در همین حال زمانی که نامادری ام چشمش 
به این پول هنگفت افتاد آن قدر نقشه های شیطانی 
ریخت که بالاخره پدرم یک هفته بعد از این ماجرا 
مرا از خانه بیرون کرد و یک ریال از آن پول ها را 
به من نداد. از آن روز به بعد آواره کوچه و خیابان 
شدم و گاهی به منزل دوستانم پناه می بردم. در این 
شرایط ســخت که به خاطر آوارگی به پاتوق های 
خلافکاران می رفتم مصرف سیگار و مواد مخدر 

را شروع کردم. 
زمانــی که به خاطر اعتیادم هزینــه هایم افزایش 
یافت بــه ناچار به عقد موقت مــردی درآمدم تا 
حداقل جایی برای خواب داشته باشم. از آن روز 
به بعد به مصرف شیشــه و نــاس هم روی آوردم 
تــا این که یک ماه قبل آن مــرد نیز مرا طلاق داد 
چرا که از عهده مخارج زندگی  بر نمی آمد. وقتی 
برای مدت کوتاهی بــه عقد موقت جوان دیگری 
در آمدم، او نیز با دوســت من ارتباط برقرار کرد 
و من از شدت افســردگی و ناراحتی پارک نشین 
شدم. دیگر همه اوقاتم را روی نیمکت های پارک 
گلشــهر می گذراندم و به دلیل مصرف مواد مخدر  
یا از شدت خماری ساعت های زیادی را در پارک 
می خوابیدم و شب ها را به منزل دوستانم می رفتم. 
تا این که به یکی از پارک های مرکز شــهر آمدم 
و با گروهی زن و مرد آشــنا شدم که مواد مخدر 
توزیع می کردند. مــن هم برای تامین هزینه های 
اعتیادم با آن ها همراه شدم و به توزیع مواد مخدر 
پرداختم. تا این که ناگهان ماموران کلانتری پارک 
را محاصره کردند و من هم به همراه پنج مرد دیگر 
دستگیر شدم. حالا هم نمی دانم سرنوشتم به کجا 

ختم خواهد شد و ...

در امتداد تاریکی
سرویس حوادث // رئیس پلیس آگاهی تهران 
بزرگ اعلام کرد: پزشکی قلابی که با مدرک 
دکترای مدیریت ۶۰ عمل جراحی زیبایی در 
محله »مرزداران« انجــام داده بود، به همراه 
همدستش دســتگیر و تعدادی مهر جعلی از 

مخفیگاه او کشف شد.
 سردار »علیرضا لطفی« در تشریح این خبر افزود: 
از اوایل خرداد امسال چهار پرونده مشابه در پلیس 
آگاهی تهران با موضوع »پزشکی قلابی« تشکیل 
شد  و بررسی موضوع در اختیار تیمی از کارآگاهان 

پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران قرار گرفت.
 وی ادامــه داد: طبق اظهارات شــاکیان که چند 
خانم و آقا بودند، مردی به نام »اشــکان« با جعل 

عنوان پزشــک، خود را متخصــص ارولوژی به 
مراجعه  کنندگان بــه کلینیک معرفی می کرده و با 
جراحی پلاســتیک گوش، بینی، کاشت مو و ابرو 
منجر به خون ریزی نامتعارف و شــدید در محل 
جراحی می شده است. این مقام انتظامی با اشاره به 
این که کارآگاهان پایگاه یکم این پلیس، کلینیک 
متهم را تحت مراقبت قرار دادند، اظهار کرد: پس از 
هماهنگی های قضایی متهم که قصد جراحی بیماری 

را در محل کلینیک داشت، بازداشت شد. 
وی افزود: در تحقیقات پلیسی مشخص شد جراح 
قلابی دارای ســه فقره سابقه کیفری در خصوص 
جعل و کلاهبرداری اســت و تاکنــون ۶0 عمل 

جراحی انجام داده است. 
لطفی با اشــاره به این که متهم 34 ســاله دارای 
مدرک دکترای مدیریت بوده و از ســال گذشــته 
جراحی هایش را در محله »مرزداران« آغاز کرده 
است، گفت: در ادامه بررسی های پلیسی همدست 
متهم نیز شناسایی و دستگیر شد. وی تصریح کرد: 
در بازرسی از کلینیک متهم ۹4 مهر قلابی مربوط 
به دانشگاه شهید بهشتی، قوه قضاییه، نظام پزشکی 
و یک قبضه اسلحه و هشت تیر جنگی نیز کشف 
شــد. به گفته این مقام انتظامی، تحقیقات از سوی 
کارآگاهان پایگاه یکم پلیس آگاهی برای کشــف 

جزئیات پرونده ادامه دارد.

پزشک قلابی بعد از انجام ۶۰ عمل جراحی زیبایی دستگیر  شد 

ســرویس حوادث // مرد ۵۰ ساله 
مهاجم  متعدد  با شــلیک های  ای 
ناشناس در زیر درختان باغ ویلا به 

قتل رسید.
 این حادثه هولناک عصر یک شــنبه 
گذشته در خیابان شاهنامه ۷۶ مشهد 
هنگامی رخ داد که مرد 50 ســاله ای 
مهمانش را به باغ ویلای دوستش در 
بولوار شاهنامه دعوت کرد تا شبی را 
در کنار هم باشــند.  دوست مرد 50 
ســاله که برای پیگیری امور درمانی 
خود از ســراوان به مشهد آمده بود از 
پیشنهاد میزبانش استقبال کرد و بدین 
ترتیب دو نفری وارد باغ ویلا شــدند 
و به تفریح و اســتراحت پرداختند اما 
ناگهان هنگام عصر حادثه ای هولناک 
رخ داد که ترس و وحشتی عجیب در 
محل ایجاد کرد. عقربه های ساعت از 
۶ بعدازظهر گذشــته بود که »ر« )مرد 
50 ســاله( از اتاق بیــرون آمد و در 

محوطه باغ ویلا زیر درختان رفت ولی 
در یک لحظه مرد دیگری که ماســک 
بهداشتی به چهره داشت و اسلحه کلت 
جنگی را در دست می فشرد وارد باغ 
ویلا شــد و بی محابا به سوی مرد 50 

ساله شلیک کرد. 
گزارش خراســان حاکی است، با بلند 
مهمان  گلوله،  شدن صدای وحشتناک 
مرد 50 ســاله، هراسان از اتاق بیرون 
پرید تا علت صدای گلوله را جویا شود 
اما مهاجم مسلح در حالی که لوله کلت 
را به ســمت او نشانه رفته بود با فریاد 
از وی خواســت تا درون اتاق برود و 
ســکوت کند! مهمان میانســال هم از 
شدت ترس پا به فرار گذاشت و درون 
اتاق خزید به طوری که به گفته خودش 

همه وجودش می لرزید. 
در این هنگام مهاجم مســلح نقابدار با 
شــلیک های متعددی که به بیش از 5 
گلوله رسید، مرد 50 ساله را خون آلود 

نقش بر زمین کرد و از محل گریخت. 
با فرار مهاجم از باغ ویلا، مرد مهمان از 
اتاق بیرون آمد و با پلیس 110 تماس 
اورژانس  نیروهای  بعد  دقایقی  گرفت 
و پاســگاه فردوســی به محل حادثه 
رســیدند اما »ر« بر اثر شلیک های 
متعدد جــان باخته بود. به دنبال وقوع 
این جنایت مسلحانه هولناک نیروهای 
انتظامــی مراتب را به قاضی ویژه قتل 
عمد مشهد اطلاع دادند و بدین ترتیب 
با حضور قاضی »محمود عارفی راد« 
در باغ ویلای مذکور، تحقیقات قضایی 

آغاز شد. 
بررسی های مقدماتی حاکی از آن بود 
که مرد 50 ساله در آموزش و پرورش 
فعالیت داشــت که سال ۹۷ بازنشسته 
شده و از ســراوان به مشهد مهاجرت 
کرده بود همچنین ادامه تحقیقات بیانگر 
آن بود که مقتول قبلا شــهردار یکی از 
بخش های استان سیستان و بلوچستان 

بوده است. 
به گزارش خراســان، مــرد مهمان که 
وقوع این حادثه دلخراش را به پلیس 
گزارش داده بود درباره چگونگی وقوع 
حادثه به قاضــی »عارفی راد« گفت: 
وقتی به همراه دوســتم وارد باغ ویلا 
شدیم، غذا از بیرون گرفتیم و کنار هم 
صرف کردیم که بعد از آن »ر« به درون 
حیاط ویلا رفت و من در اتاق نشسته 
بودم که با شنیدن صدای شلیک گلوله 
، هراسان به بیرون از اتاق رفتم اما مرد 
مهاجم اســلحه کلت را به سمت من 
گرفت که از شدت ترس به داخل اتاق 
گریختم و تا زمانــی که او همه گلوله 

هایش را شلیک کرد بیرون نیامدم.
 این گزارش حاکی اســت، تحقیقات 
بیشــتر درباره این جنایــت درحالی 
ادامــه دارد کــه پیگیــری پرونده با 
توجه به ســرنخ های موجود به  گروه 
ورزیده ای از کارآگاهان اداره جنایی 
سپرده آگاهی خراسان رضوی   پلیس 

 شده است.

شلیک های خونبار زیر درختان ویلا

سرویس حوادث // مرد ۷0ساله ای که حدود 
۹ سال قبل، همسر صیغه ای 38 ساله اش را 
در بولوار هاشــمیه مشهد به قتل رسانده بود، 
سپیده دم چهارشنبه گذشته در زندان مرکزی 

مشهد به مجازات رسید.
 دقایق اولیه بامداد ششــم خرداد ســال ۹1 
بود که مردی حدود ۶1 ســاله در حالی وارد 
خیابان هاشمیه 4۷ شد که زن جوانی جلوتر از 
او در حرکت بود. ناگهان مرد مذکور از پشت 
سر به طرف زن 38 ساله حمله کرد و ضربات 
متعــدد چاقو را بر پیکر وی فــرود آورد. با 
فریادهای دلخراش این زن اهالی محل متوجه 
ماجرا شدند و یکی از شهروندان با پلیس 110 

تماس گرفت.
 دقایقی بعــد پیکر غرق در خــون این زن 
به  اورژانس  نیروهــای  توســط  درحالــی 
بیمارستان فارابی مشهد انتقال یافت که او بر 
اثر شدت خون ریزی بیهوش شده بود و آثار 
ضربات عمیق چاقو بر پشت سر وی دیده می 

شد اما تلاش کادر درمان  برای نجات این به 
نتیجه نرسید و او بر اثر شدت عوارض ناشی 

از اصابت چاقو جان سپرد.
  بــا اعلام مرگ این زن، از ســوی نیروهای 
کلانتری شهرک ناجا به قاضی ویژه قتل عمد، 
بلافاصله قاضی اســماعیل شاکر )بازپرس با 
تجربه ویژه قتــل عمد در زمان وقوع حادثه( 
در ساعت یک بامداد عازم مرکز درمانی شد 
و به تحقیق در این باره پرداخت. بررسی های 
مقدماتی مقام قضایی نشان می داد که مهاجم 
ناشناس ابتدا از پشت سر 4 ضربه وحشتناک 
با تیغه چاقو بر پیکــر زن جوان وارد کرده و 
ســپس ضربات دیگر را به نقاط مختلف بدن 
وی زده است. تحقیقات قاضی ویژه قتل عمد 
که تا ســپیده  دم به طول انجامید نشــان داد 
که مرد مهاجم مردی حدود ۶0 ساله است و 
با خــودروی پژو 405 نقره ای رنگ به محل 
جنایت آمده بود. با کشــف ایــن خودرو با 
شیشه شکســته مقابل یک منزل مسکونی در 

مشهد مشخص شــد که برادر مالک خودرو 
متهم اصلی این جنایت هولناک است بنابراین 
برخی از نزدیکان وی با صدور دستوری قاطع 
از ســوی قاضی شــاکر به اتهام فراری دادن 
متهم به قتل، بازداشــت شدند و بدین ترتیب 
پیگیری این پرونــده جنایی به گروه زبده ای 
از کارآگاهان اداره جنایی آگاهی سپرده شد تا 
این که چندین ماه بعد از این ماجرا، در نهایت 
متهم اصلی پرونده که ســرهنگ بازنشســته 
راهنمایــی و رانندگی بــود در یک عملیات 
ضربتی دستگیر و به پنجه عدالت سپرده شد. 

 با تکمیل تحقیقات و بازسازی صحنه قتل در 
دادسرای عمومی و انقلاب مشهد، کیفرخواست 
این پرونده جنایی صادر شد و در شعبه سوم 
دادگاه کیفــری یک خراســان رضوی مورد 
رسیدگی دقیق قرار گرفت. با تشکیل جلسات 
دادگاه اولیای دم »الف-الف« تقاضای قصاص 
کردند و مرد ۶1 ساله نیز اتهام قتل را پذیرفت. 
این گونه بود که قضات دادگاه رای به قصاص 

نفس دادند اما رای صادرشــده از سوی شعبه 
ســوم دادگاه کیفری یک مورد اعتراض متهم 
قرار گرفت و این پرونده برای رسیدگی دقیق 
تر به شعبه 3۷ دیوان عالی کشور ارسال شد. 
با وجود ایــن قضات باتجربه دیوان عالی نیز 
پس از مطالعه دقیق پرونده، حکم صادرشده 
را مطابق با موازین شرعی و قانونی تشخیص 

دادند و مهر تایید بر آن زدند. 
 با قطعی شــدن حکم صادر شــده ، پرونده 
مذکور به دادســرای عمومی و انقلاب مشهد 
ارجاع شــد تا حکم قصاص نفــس با انجام 
تشریفات قانونی و بررسی همه جوانب پرونده 
به مرحله اجرا درآید. در حالی که اولیای دم 
حاضر نشدند از خونخواهی زن جوان بگذرند 
بالاخره  مقدمات اجرای حکم فراهم شــد و 
این مرد که دیگر ۷0 ســال داشت سپیده دم 
چهارشنبه گذشــته با حضور قضات اجرای 
احکام، در زندان مرکزی مشــهد به چوبه دار 

سپرده شد و به مجازات رسید.

قصاص مرد 70 ساله ای که همسر صیغه ای خود را کشت 

سرویس  حوادث // مرد جوانی که متهم است در 
پی یک رابطه دوستانه با زنی او را به قتل رسانده 
در شــعبه دوم دادگاه کیفری یک استان تهران 

محاکمه شد.
رســیدگی به این پرونده از اوایل تابستان سال ۹۶ با 
گزارش مأموران محیط بانی بومهن مبنی بر کشف جسد 
یک زن میانسال آغاز شد. پس از آن مأموران به محل 
جمع آوری نخاله های ساختمانی در حاشیه بومهن رفتند 
و با جسد متلاشی شده یک زن مواجه شدند. شواهد 
نشــان می داد مرگ این زن چنــد روز قبل از آن رخ 
داده اســت. به این ترتیب جسد زن با دستور قضایی 
به پزشکی قانونی منتقل شــد و کارشناسان پزشکی 
قانونی پس از معاینه جسد اعلام کردند: »زمان مرگ 
حدود 2 هفته قبل بوده است که به سبب متلاشی شدن 

جسد امکان مشخص شدن علت تامه مرگ امکان پذیر 
نیست.«

 در ادامه مأموران موفق شدند هویت جسد به نام مرضیه 
را شناسایی کنند. او زنی 45 ساله بوده که 2 هفته قبل 
خانواده اش مفقودی وی را اعلام کرده بود و 2 دختر 
هم داشت. در بررسی های بعدی برای پلیس مشخص 
شــد که مرضیه آخرین بار با یکی از دوستانش قرار 
ملاقات داشــته که در پــی آن از خانه خارج و دیگر 

بازنگشته است.
پس از آن مأموران از 2 دختر مرضیه بازجویی کردند 

و فهرســت مکالمات تلفنی این زن را مورد بررســی 
قرار دادند که معلوم شــد او با یک پسر 3۷ ساله به نام 
بابک در ارتباط بوده، از این رو بابک به عنوان مظنون 
بازداشت شد اما ادعا کرد نقشی در قتل مرضیه نداشته 

است.
وی در توضیح بیشــتر به مأموران گفت: مدتی قبل با 
مرضیه آشنا شدم. آخرین باری هم که او را دیدم با هم 
قرار گذاشته بودیم و پس از آن مرضیه به خانه برگشت. 
من نه تنها با او خصومتی نداشتم بلکه او را خیلی هم 
دوست داشتم بنابراین دلیلی نداشت که بخواهم او را به 

قتل برسانم. من چند بار به مرضیه پیشنهاد ازدواج دادم 
اما او حاضر به ازدواج نبــود و می گفت من 2 فرزند 
دارم به همین خاطر رابطه ما فقط کلامی و عاطفی بود.
در حالی که مدارک به دســت آمده نشــان می داد که 
بابک به دنبال رابطه دوستانه مرضیه را به قتل رسانده 
و جسدش را شبانه در میان نخاله های ساختمانی دفن 
کرده است. برای وی کیفرخواست صادر و پرونده اش 
به شــعبه دوم دادگاه کیفری یک استان تهران فرستاده 

شد.
در جلســه دادگاه پــدر و مــادر و دو دختر مقتول 

درخواست قصاص کردند.
دختر بزرگ مقتول گفت: مأمــوران پلیس در حالی 
جسد مادرم را پیدا کردند که به شدت متلاشی شده و 
قابل شناسایی نبود. ما هنوز نمی دانیم متهم چطور و با 
چه انگیزه ای مادرمان را کشته و به این صورت دفنش 
کرده است. حیوانات جســد مادرمان را از زیر خاک 
بیرون کشیده و قسمت هایی از آن را خورده بودند. ما 
نمی توانیم از این جنایت بزرگ گذشــت کنیم و برای 

متهم درخواست اشد مجازات را داریم.
ســپس متهم به جایگاه رفت و با انکار اتهامش گفت: 
قبول دارم که با مرضیه دوســت بــودم اما من نه او را 
کشــتم و نه انگیزه ای برای قتل او داشتم. من اتهامم را 
قبول نــدارم و بی گناهم. پس از پایان اظهارات متهم، 

قضات برای صدور رأی وارد شور شدند.

قاتل مادرمان را نمی بخشیم
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شهرستان

روابط عمومی اداره کل
 منابع طبیعی و آبخیزداری

 هرمزگان           
در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 

و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

ســرویس شهرســتان // امــام جمعه 
جزیره ابوموســی گفت: در صورت ورود 
قطب  به  می تواند  ابوموسی  دانشگاهیان، 
بزرگ و قابل قبــول در حوزه محصولات 

شیلاتی مبدل شود.
 حجت الاسلام محمد پاک نژاد در دیدار رئیس 
دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان و هیئت 
رئیسه دانشــگاه که با حضور فرماندار، مدیر 
شیلات و جمعی از مسئولان این جزیره برگزار 
شد، گفت: یکی از برکات و نعمت های انقلاب 
شکوهمند جمهوری اســلامی ایران، احیا و 
گسترش عدالت و رفاه در جزایر میهن اسلامی 
است که با مشــارکت و حضور دانشگاهیان 
متخصص و متعهد می تواند به منصه ظهور برسد. 
وی بیان کرد: در صورت ورود سرمایه گذاران 
خارجی و داخلی در کنار حضور دانشگاهیان 
مجرب و کارآزموده و فناور در آینده شــاهد 
بهره برداری از ظرفیت های جزیره و راه اندازی 
طرح های پربازده اقتصادی خواهیم بود که خیر 

و برکت برای ســاکنان جزیره به همراه دارد و 
امید است مسیری سبز برای اشتغالزایی جوانان 

ساکن جزیره ایجاد شود.
نخســتین امام جمعه ابوموسی پس از انقلاب 
اسلامی تاکنون با تأکید بر منویات مقام معظم 
رهبری و نگاه ویژه ایشان به تولید، پشتیبانی 
و مانع زدایی ها و وجــود منابع دریایی افزود: 
می توانیم با بررسی و مطالعات بیشتر به عنوان 
تولیدکننــدگان پرقدرت محصولات با کیفیت 
دریایی از موانع اقتصادی پیش رو عبور کنیم و 
به قطب صنایع بزرگ شیلاتی در منطقه تبدیل 
شویم که به دنبال آن شاهد پیشرفت رفاهی و 

معیشتی ساکنان جزیره نیز خواهیم بود.
فرماندار جزیره ابوموســی نیز با اشــاره به 
ظرفیت های بــزرگ این جزیــره در حوزه 
دریا گفت: ســرمایه گذاری در حوزه اقتصاد 
دریامحــور می تواند آینده روشــن و تضمین 

شده ای را برای منطقه ترسیم کند.

رضــا پوربابایــی از اعلام آمادگــی حوزه 
فرمانداری این جزیره برای هرگونه همکاری 
در حوزه توســعه و کمک به رونق اقتصادی 
جزیره خبر داد و افزود: آمادگی داریم از تمام 

بخش های سرمایه گذاری حمایت کنیم.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز 
به اتفاق هیئت رئیسه دانشگاه به این منطقه سفر 
کرده بود با بیان اینکــه امروز نیاز داریم تا با 
رونق بخشــیدن به وضعیت کشور و دانشگاه، 
دانشگاهیان به مسائل مهم روز در حوزه تولید 
ثروت و رونق بخشــیدن به حوزه اقتصادی 

ورود کنند.
احسان کامرانی ابراز امیدواری کرد با حضور 
امام جمعه پرتلاش و فرماندار فهیم این منطقه 
شتاب در راستای اعتلای موضوعات فرهنگی، 
مذهبی، تولیدی و اقتصادی مورد توجه ویژه 
قرار گیرد و با نگاهی به گذشته نه چندان دور 
جزیره شاهد پیشرفت های چشم گیر در آینده 

نزدیک باشیم. وی افزود: باید با بررسی های 
انجام شــده با حضور فرمانــدار و مدیریت 
شــیلات جزیره در تمام زمینه ها به خصوص 
صنایــع دریامحور با مشــارکت متخصصان 
علمی و پژوهشــگران برجســته بتوانیم از 
ظرفیت های موجود اســتفاده بهینه را ببریم و 
با اجرای طرح هــای خلاقانه به طور ویژه در 
مســائل اقتصادی در این جزیره استراتژیک 
شاهد پیشرفت و توسعه منطقه باشیم. کامرانی 
از پیگیری و طرح توســعه دریامحور به دلیل 
ظرفیت نهفته و بالا در جزیره ابوموســی خبر 
داد و گفت: دانشگاه آزاد اسلامی با نیروهای 
متخصص و مجرب قصد توســعه و ورود به 
اجرای طرح توســعه دریامحور در این منطقه 

را دارد.
وی گفت: امروز دانشــگاهی می تواند موفق 
عمل کند که هیئت علمــی آن بتواند در حوزه 
حل مشکلات جامعه گام های مؤثری بردارد 

و با ارائه برنامه های کاربردی، علمی و عملی 
گره ای از مشکلات جامعه بگشاید.

دبیر هیئت امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان 
هرمزگان بیان کرد: سبک آموزش محور صرف 
در دانشگاه ها به کارآفرین محور تغییر یافته و 
در دانشگاه های نسل جدید باید هیئت علمی با 
تکیه بر فناوری اطلاعات و کشف راه حل های 
علمی و پژوهشی به حل بحران های پیش رو در 
حوزه اقتصادی، اجتماعی و… به ویژه بحران 

آب و … ورود کند.
کامرانــی راه اندازی صنایع دریامحور را راهی 

برای پیشــرفت و توســعه رونــق اقتصادی 
در جزیره ابوموســی قلمــداد و عنوان کرد: 
این جزیــره باید بــا حفظ اســتانداردهای 
زیســت محیطی و ذخیره گاه های طبیعی دریا 
به منبع بزرگ اقتصادی و تولیدات شیلاتی و 

دریایی مبدل شود.
به گزارش هرمز؛ در پایان مقرر شد مسئولان 
دانشگاه پس از بررسی های لازم، طرح توسعه 
دریامحور را از طریق استانداری هرمزگان به 
مسئولان این شهرستان ارائه و در روند توسعه 

این جزیره سهیم باشند.

با حضور دانشگاهیان و مسئولان صورت گرفت؛

بررسی ظرفیت های دریایی و شیلاتی جزیره ابوموسی

فرماندار قشم:

 گسترش مهارت های دریامحور اشتغال پایدار به 
همراه دارد

 سرویس شهرســتان// فرماندار شهرستان قشم گفت: آموزش و 
گسترش مهارت های شغلی دریا محور، اشتغال پایدار، پیشرفت جوامع 
محلی و توسعه پایدار ایجاد می کند. علیرضا نصری در بازدید از یک 
موسسه آموزشی دریانوردی در قشم افزود: ظرفیت آموزشی مناسبی 
برای برنامه ریزی و ارایه آموزش های منطبق با منابع و ظرفیت محلی 
ایجاد شده اســت.وی ادامه داد: آموزش دریانوردی و تربیت نیروی 
مورد نیاز در حوزه افســری ناوگان کشتی های اقیانوس پیما باعث 
افزایش فرصت های شغلی برای بومیان می شود.فرماندار قشم با اشاره 
به آموزش 4۷0 نفر  در این حوزه، تصریح کرد: فارغ التحصیلان این 
موسسه پس از گرفتن مدرک بین المللی از سازمان بنادر و دریانوردی 
وارد بازار کار می شــوند.وی افزود: نخستین دوره آموزش افسران 
کشتی های اقیانوس پیما با پذیرش 2۷ داوطلب گزینش شده از میان 
200 داوطلب متقاضی، از 1۷ خرداد ماه امســال آغاز شــده است. 
نصری ادامه داد: این دوره آموزشی ویژه کارکنان کشتی های با ظرفیت 
ناخالص  500 تنُ و بالاتر و برای سفرهای نامحدود برگزار می شود.

وی اظهــار کرد: دوره مذکور در 2 بخش آموزش نظری و عملی در 
قالب پنج ترم دانشگاهی و 12 ماه آموزش عملی کارورزی بر روی 
کشتی برگزار می شود.به گزارش ایرنا، فرماندار قشم با اشاره به حضور 
چهار زن در دوره های افسری عرشه، ادامه داد: شرکت بانوان قشمی 
در این دوره ها، طلیعه مسیر دیگری برای فعالیت آنان را رقم خواهد 
زد.شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، هنگام و لارک با 150 هزار 
نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات سواحل استان هرمزگان به طول 
150 کیلومتر و عرض میانگین 11 کیلومتر در آب های خلیج فارس 

گسترده شده است.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان:

  ۴۳۰ کیلومتر راه روستایی در بشاگرد 
در حال اجراست

  ســرویس شهرستان// مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای هرمزگان گفت:  عملیات خاکبرداری و زیرسازی بیش از 430 
کیلومتر راه روستایی در شهرستان بشاگرد است. یوسف عابدینی 
افزود: راه روستاهای »تومان احمد« و »گاوکش« از توابع بخش 
گافر و پارامون شهرستان بشــاگرد از دوراهی ملکن تا روستای 
گاوکش  به طول ۷۶ کیلومتر اســت که 33 کیلومتر آن از دوراهی 
ملکن تا روستای نیکدشت در حال آسفالت است و بقیه مسیر به 
طول 43 کیلومتر از روستای نیکدشت تا روستای گاوکش به دلیل 
مشــکلات اعتباری هنوز اجرایی نشده است.به گزارش ایرنا، وی 
ادامه داد: محورهای مورد اشاره بیشتر در بستر رودخانه های فصلی 
قرار دارند که متاســفانه بعد از هر بارندگی مسیر ارتباطی قطع می 
شود و همکاران راهداری شهرستان بشاگرد به صورت مداوم نسبت 

به بازگشایی و تسطیح مسیر اقدام می کنند.

خبری

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
نظر به اينکه عملیات تحديد حدود ششــدانگ يك قطعه زمین شارع واگذاری به مساحت 163.46 متر مربع مورد تقاضای محسن 
امراللهی فرزند بديع الله دارای پلاك 10789 - اصلی واقع در برزن سرريگ بخش يك بندرعباس تاكنون بعمل نیامده است، برحسب 
درخواست كتبی متقاضی، تحديد حدود اختصاصی در مورخه 1400/05/09 راس ساعت 8 صبح در محل بعمل خواهد آمد. اينك 
به موجب اين آگهی به استناد ماده 14 قانون ثبت، از متقاضی و كلیه مجاورين دعوت میگردد كه در تاريخ و ساعت مقرر در محل 
حضور به هم رسانند. واخواهی مجاورين نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی از تاريخ تنظیم صورتمجلس تحديدی ظرف مدت 30 روز 
پذيرفته خواهد شد و معترض میتواند به استناد تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین و تکلیف پرونده های معترضین ثبتی كه فاقد سابقه 

بوده و يا اعتراض آنها در مراجع قضايی از بین رفته است مصوب 1373/2/25 و ماده 86 آيین نامه قانون ثبت ، میبايست ظرف مدت يك ماه پس از اعتراض 
به مراجع قضايی مراجعه و تقديم دادخواست نمايند و گواهی تقديم دادخواست را به اين اداره ارائه نمايند، در غیر اينصورت اين اداره مطابق مقررات نسبت 

به ادامه عملیات ثبتی اقدام خواهد نمود.
تاريخ انتشار:1400/04/16                1400/244 م/الف

ابوالحسن دستوری-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس منطقه يک

عبدالمجیدمرادی سرویس شهرستان // 
دراین دیدار منتخبین شورا ضمن تشکر 
از عوامل اجرایي ونظارت وبرگزارکنندگان 
انتخابات ، هرکــدام دیدگاه هاي خود را 

ارائه نمودند.
 به گــزارش خبرنگاردریا ازبندرجاســک 
؛ فرماندار جاســک با اشــاره به برگزاري 
انتخابات1400گفت : حضور مردم در پاي 
صندوقهاي راي موجــب عزتمندي واقتدار 
کشور وخاري برچشــم دشمنان شده است 
انتخابات به رغم فضاســازي معاندین  این 
ودشمنان انقلاب، باتدابیر مقام معظم رهبري 
وحضور پر شور مردم وتلاش مسولان نظام 

به پایان رسید.

 رادمهرهم  باتبریک به اعضا شــوراي ششم 
براي کسب راي واعتماد مردم ، رمز موفقیت 
شوراي ششــم وپاســخ به اعتماد مردم را 
درسایه وحدت و وفاق ،همدلي و انسجام در  
سایه خدمت رساني به شهروندان  وتوجه به 

حقوق شهروندي دانست .
فرماندار ورئیس شــوراي اداري شهرستان 
تصریح کرد: دوران رقابــت انتخاباتي تمام 
شده و  باید با رفاقت وهمدلي فصل جدیدي 
را آغاز کرد.وی افزود:  شهر جاسک داراي 
ظرفیت  وپتانسیل هاي فوق العاده اي است 
که سایرشــهرهاي اســتان از آن برخوردار 
نیستند.رادمهر با اشــاره  به توسعه سواحل 
مکران وایجاد پروژه ها و نگاه هاي ملي به 

این شهرستان بویژه شهر جاسک تاکید کرد 
: منتخبین شــوراي ششم باید  جهت توسعه 
همه جانبه شهرجاسک  از ظرفیت مسئولین 
استاني وهمچنین نماینده شرق استان درسطح 

ملي استفاده لازم را ببرند.
فرماندار بیان داشــت : نقش اصلي شوراي 
شــهر عمران وتوسعه شــهري است ، ایجاد 
بسترمناســب براي ورود ســرمایه گذاران 
وبهبود ملبمان شهري وایجاد شرایط مناسب 
ونشاط اجتماعي و فرهنگي براي رفاه حال 
شهروندان از وظایف اصلي شوراي شهرمي 

باشد.
فرماندار درادامه ازاعضا شورا خواست بدون 
توجه به مســائل حواشــي احتمالي، براي 

پیشرفت شهر وآباداني آن تلاش نمودوتمام 
تلاش خود را بــکار گیرند و بامردم صادق 
باشند تامردم احساس خویشاوندی از دوران 

خدمتشان به خاطر بسپارند.
فرمانــدار در ادامه از همــکاري وهمراهي 
وتلاشهاي  شوراي دوره پنجم که روز هاي 
پایاني فعالیت خود را سپري مي کنند تقدیر 
وتشــکرنمود واز منتخبین شــورا خواست 
ضمن استفاده از تجربیات  شوراهاي گذشته 
وحضور مســتمر دربین مردم ونشســت با 
فعالین اجتماعي و جوانان درجهت توســعه 
وپیشــرفت شهرگام برداشــته وهمچنین تا 
شروع بکار رسمي نســبت به تدوین برنامه 

هاي خود اقدام کنند.

دیدار منتخبین دوره ششم شوراي اسلامي شهر جاسک با فرماندار

  

 ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // مهندس 
پیرداد نجفي ، سرپرست شــبکه بهداشت و درمان 
شهرستان بشاگرد گفت : یاوران سلامت در بشاگرد 
با روحیه خودباوري و امید و صرف فعل ما مي توانیم 
زیاد  پراکندگي جمعیت و مســافت  علیرغم موانع 
روســتاها در حرکتي جهادي ظرف مدت سه روز )از 

نهم لغایت یازدهم تیرماه( غالب جمعیت بالاي ۶۰ سال 
را علیه بیماري کرونا بصورت اکتیو با تزریق واکسن 

کوایران برکت )تولید داخلي( واکسینه نمودند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ سرپرســت شبکه بهداشت و 
درمان بشــاگرد هدف این طرح را بــا توجه به افزایش 
موارد ابتلا و وجود سوش هاي مختلف موتاسیون یافته 

و قدرت سرایت پذیري بیماري ،  کاهش مرگ و میر در 
سالمندان عنوان کرد و گفت: لزوم دریافت واکسن مربوطه 
و رعایت بیش از پیش شــیوه نامه هاي بهداشــتي مي 
 تواند کمک شــایاني جهت مدیریت و کنترل این بیماري

 داشته باشد.
مهندس نجفــي از همکاري و حمایت هــاي فرماندار 
شهرســتان ، امام جمعه و سایر دســتگاههاي اجرایي و 
نهادها که در بحث اقناع ســازي مــردم جهت دریافت 
واکســن مربوطه و همچنین مساعدت هاي لازم ، تشکر 

و قدر داني کرد.

با تلاش جهادگران سلامت در بشاگرد محقق شد 
8۰ درصد جمعیت بالای ۶۰ سال در روستاهای بشاگرد علیه کرونا واکسینه شدند

سرویس شهرســتان // فرمانده ناحیه مقاومت بسیج 
ســپاه کیش گفت: اجرای طرح ســپهبد حاج قاسم 
سلیمانی برای مقابله و پیشــگیری از شیوع ویروس 
کرونا در سطح کشور از طرح هایی بود که برای نخستین 
بار با حمایت سازمان در کیش اجرا شد و به عنوان یک 

الگوی کاربردی به سطح کشور تسری یافت. 
 سرهنگ شــهداد کناری زاده فرمانده ناحیه مقاومت بسیج 
ســپاه کیش در دیدار مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش 
از تعامــلات، هم افزایی، همکاری و همراهی ســازمان با 

دستگاه های اجرایی در این منطقه قدردانی نمود .
جعفر آهنگران رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل ســازمان 
منطقه آزاد کیش هم گرایی میان مســئولان و دستگاه های 
اجرایی را یکی از ویژگی های مهم این منطقه عنوان کرد و 
گفت: هم گرایی از شاخص های مهم پیشرفت در هر منطقه 
محسوب می شــود، از این رو جزایر ما نیازمند تقویت هم 

گرایی هستند.
آهنگران در ادامه تصریح کرد: ایجاد تعامل و همکاری در هر 

منطقه می تواند مشکلات پیش رو را برطرف کند.
وی با بیان این که انتخابات اخیر در جزیره کیش با همکاری 
و همراهی میان مســئولان منطقه آزاد کیش و با مشارکت و 
همکاری نیروهای امنیتی، نظامی و انتظامی با موفقیت برگزار 
شد، اظهار داشت: مشــارکت مردمی و برگزاری انتخابات 
با شــکوه در فضای امن همراه با آرامش از برکات انقلاب 

اسلامی است.
رئیس هیئت مدیره ســازمان منطقــه آزاد کیش بر اهمیت 
همراهی نیروهای امنیتی، نظامی و انتظامی با نگرش اقتصادی 
در این منطقه اشاره داشت و افزود: اهتمام به رونق اقتصادی 
همراه با حفظ ارزش های فرهنگی، اجتماعی و دینی یکی از 

اقدامات مهم و ارزشمند در منطقه آزاد کیش است.
به گفته جعفر آهنگران، در فعالیت های اقتصادی و صنعتی 

برخــی از ارزش هــا مورد بــی توجهی قــرار می گیرد؛ 
خوشبختانه یکی از ویژگی های جزیره کیش رونق اقتصادی 
همراه با توجه و حفظ ارزش های فرهنگی و اجتماعی است. 
آهنگران با تاکید به این مهم که هیچ طرحی بدون پیوســت 
های فرهنگی، اجتماعی و ارزشی در این منطقه آغاز نخواهد 
شد، گفت: در کنار مسائل اقتصادی موضوعات فرهنگی نیز 
باید مورد توجه قرار گیر د و این انتظار از ســپاه به مراتب 

بیشتر از دستگاه های دیگر است.
شــهداد کناری زاده فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه کیش 
ضمــن قدردانی از حمایت های ســازمان منطقه آزاد کیش 
از فعالیت های فرهنگی، اجتماعــی و دینی در این منطقه 
گفت: اجرای طرح ســپهبد حاج قاسم سلیمانی برای مقابله 
و پیشــگیری از شــیوع ویروس کرونا در سطح کشور از 
طرح هایی بود که برای نخســتین بار با حمایت سازمان در 
کیش اجرا شــد و به عنوان یک الگوی کاربردی به ســطح 
کشور تســری یافت.کناری زاده اظهار داشت: جزیره کیش 
دارای ظرفیت ها، پتانسیل های مناسب و الگویی برای استان 
ها و مناطق در زمینه همدلی و انسجام میان مسئولان است.

به گفته کناری زاده مردم ایران در انتخابات اخیر نقشــه همه 
دشمنان را در هم شکستند و جزیره کیش نیز همچون مناطق 
دیگر در سطح کشور با مشارکت مردمی حماسه دیگری را 

خلق کرد.
وی با اشــاره به اینکه 12 تیر مصادف با حمله و شلیک ناو 
آمریکایی به هواپیمای جمهوری اســلامی ایران در خلیج 
فارس و شــهادت مظلومانه 2۹0 مسافر بی گناه جمهوری 
اســلامی ایران از ملیت های مختلف است گفت: ، این اقدام 
تروریســتی را محکوم کرده و برای ادامه راه شهدا و تحقق 

آرمان های والای شهیدان تلاش می کنیم .
ناصر آخوندی معاون توســعه مدیریت سازمان منطقه آزاد 

کیش نیز با بیان این که ارزش های دینی و اسلامی در منطقه 
آزاد کیش مورد اهتمام ویژه قرار گرفته است گفت: استقبال 
پرشــور مردم از مســاجد و برنامه های متنوع فرهنگی و 
اجتماعی نشان از روحیه دینداری مردم با ایمان و ولایتمدار 

این منطقه است.
وی با بیان این که سرهنگ شهداد کناری زاده فرمانده ناحیه 
مقاومت بسیج سپاه کیش مدیریت جامع و کاملی در حوزه 
فعالیت خــود از جمله زمینه های فرهنگی و اجتماعی ایفا 
کردند افزود: موفقیت سازمان منطقه آزاد کیش در حوزه های 
فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی همکاری و انسجام میان ناحیه 

مقاومت بسیج و سازمان منطقه آزاد کیش است.
معاون توسعه مدیریت سازمان منطقه آزاد کیش تاکید کرد: 
تعامل و هم افزایی میان سازمان منطقه آزاد کیش و دستگاه 
های اجرایی بــه منظور بهبود کیفیت زندگــی از بعدهای 

اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی جزیره است.
همچنین سعید پورعلی معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان 
منطقه آزاد کیش با بیان این که در ســال های گذشته تلاش 
برای رونق و پیشــرفت جزیره مورد اهتمام و در دستور کار 
مسولان این منطقه قرار گرفته است گفت: فعالیت های شهداد 
کناری زاده فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه کیش کیفی تر، 
گســترده تر و تعاملات ارتباطی بسیار عمیق تر با دستگاه 

های اجرایی دارند.
وی اظهار داشت: در ایام شیوع بیماری کرونا با توجه به این 
که هیچ الگویی برای مدیریت این بحران وجود نداشت؛ منطقه 
آزاد کیش موفق شد الگویی را اجرایی کند که بعد در سطح 

کشور مورد توجه قرار گرفت.
معــاون فرهنگی و اجتماعی ســازمان منطقه آزاد کیش به 
بهره گیــری از ظرفیت های فکــری و فرهنگی خانواده ها 
و محلات در جزیره کیش اشــاره داشــت و گفت: تقویت 
بسیج در مساجد و حضور جدی آنان در دیگر کانون های 
فرهنگی، آموزش و آمادگــی رزمی در قالب چندین دوره 
مانور و ارتقای مجموعه بسیج از اقدامات ارزشمندی هست 

که در این منطقه تحقق یافت.
پورعلی تاکید کرد: در جزیره کیش مسئولان باید تراز ملی 
داشته باشند از این رو عملکرد فرمانده ناحیه مقاومت بسیج 
سپاه کیش در تراز ملی؛ روابط با مردم، رسانه ها و دستگاه 

اجرایی روابط فکری و با تدبیر بود.
به گزارش فارس ؛ در پایان این جلسه صفاریان مسئول دفتر 
نمایندگی سپاه کیش با اشاره به روایتی از امام رضا)ع( گفت: 
هر کاری که سبب رشــد شود منتج به احیای امر اهل بیت 
خواهد شــد و تاثیر مستقیم در زمینه های مختلف از جمله 

اقتصادی و فرهنگی دارد.

طرح شهید سلیمانی برای نخستین بار از کیش 
به سطح کشور تسری یافت 

سرویس شهرستان //  مدیرکل فرودگاه 
بین المللی قشم گفت: در سه ماه نخست 
امســال ۶۵ هزار و ۲۵۵ مسافر با ۸۶۰  
سورتی پرواز از طریق این فرودگاه تردد 

کردند. 
غلامرضا دهقانی زاده افزود: این ارقام نسبت 
به مدت مشابه سال قبل، از نظر تعداد مسافر 
118 درصــد و از نظر تعــداد پرواز  120 

درصد افزایش را نشان می دهد.
وی ادامــه داد: از این تعــداد، 804 پرواز 
داخلی و 5۶ پرواز خارجی انجام شده است 
که نسبت به مدت مشابه سال قبل به ترتیب 

افزایش 123 و 8۶ درصدی دارد.
مدیرکل فرودگاه بین المللی قشــم تصریح 
کرد: همچنین آمارها افزایش 114 درصدی 
تعداد مســافران داخلــی و 225 درصدی 

مسافران خارجی را نشان می دهد.
وی افزود: تعطیلی فرودگاه قشــم به دلیل 
شیوع ویروس کرونا در سال گذشته باعث 
کاهش مســافر و افزایش پروازها در سال 
جاری دلیل رشــد درصد مســافر نسبت 
به سال گذشــته شده اســت. دهقانی زاده 
اظهار کرد: هم اکنون در هفته ۷0 ســورتی 
پرواز به صورت رفت و برگشــت از طریق 

انجام می شــود که تهران،  فرودگاه قشــم 
مشهد، شــیراز، اصفهان و دوبی مقصدهای 
آن اســت.وی تاکید کرد: تمامی پروازها با 
رعایت محدودیت ۶0 درصد مســافر انجام 
و در سالن های فرودگاه قشم و همچنین در 
طول پرواز دستورالعمل های بهداشتی رعایت 

می شود.
مدیــرکل فرودگاه بین المللی قشــم گفت: 
هنگام خرید بلیــط و دریافت کارت پرواز، 
شماره ملی مسافران در سامانه ماسک متعلق 
به وزارت بهداشت بررسی می شود تا از سوار 
شدن افراد بیمار  به هواپیما جلوگیری شود.

وی افــزود: در پروازهای بیــن المللی این 
فرودگاه، در زمان ورود و خروج مســافر، 

آزمایش پی سی آر )pcr( انجام می شود.
دهقانی زاده تصریح کرد: بر اساس بخشنامه 
ســازمان هواپیمایی کشــور ورود مسافر 
مستقیم و غیر مستقیم از 12 کشور ممنوع و 
برای سایر کشورها با انجام آزمایش مسافر 

امکان پذیر است.
به گزارش ایرنا ؛ شهرســتان قشــم شامل 
جزیره های قشــم، هنگام و لارک با حدود 
150 هــزار نفر جمعیت در جنوب اســتان 

هرمزگان واقع است.

 ۶5 هزار مسافر بهار 14۰۰
 در فرودگاه قشم تردد کردند

طرح :معصومه سراجی

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

شهرستان
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فروردین :  
شــاید لازم باشد که امروز به شــما یادآوری کنند تا 
درباره ی احساســات تان حرف بزنید، اما ممکن است 
در برابر این توصیه ی دوســتانه مقاومت کنید. مهلت 
شما رو به پایان است و هر لحظه ممکن است قبل از این که متوجه شوید 
درهای فرصت به روی تان بسته شوند. اکنون واقعاً مهم است که درباره ی 
حقیقت درون تان حرف بزنید. به خاطر داشته باشید که شما مسئول واکنش 
دیگران نیستید، بگذارید بعد از شنیدن حرف هایتان هر واکنشی که دل شان 

می خواهد نشان دهند.
    اردیبهشت : 

دوست دارید یک روز کامل فقط استراحت کنید، اما بدانید 
که استراحت زیادی هم در نهایت منجر به کسالت و بی 
حوصلگی خواهد شــد و آن احساس رضایتی را که به 
دنبال اش هستید به شما نخواهد داد. کارهای مختلفی هستند که قصد دارید 
انجام شــان دهید، اما بنا به دلایلی انگیزه ی لازم را ندارید. اگر در حال 
حاضر نتوانســتید چیز زیادی به دست آورید بهتر است خودتان را به باد 

انتقاد و سرزنش نگیرید.
    خرداد : 

در یک وضعیت حساس به سر می برید و باید سعی کنید 
تا منبع نگرانی هایتان را در زندگی پیدا کنید. این ســفر 
احساســی به درون بسیار قابل توجه است، به ویژه اگر 
به تازگی سعی کرده اید تا اضطراب های ناشی از یک رابطه ی صمیمی 
را انکار کنید. به نظر می رســد که فشارها و تنش های چند روز قبل کم 
کم فروکش خواهند کرد و می توانید حقیقت ماجرا را ببینید. ســعی کنید 
موضوعاتی را که حل نشده باقی مانده بودند بیرون بکشید، در این صورت 
مواجه با آن ها اجتناب ناپذیر است. هرچه زودتر دست به کار شوید نتیجه ی 

بهتری خواهید گرفت.
    تیر :

به نظر می رسد که دیگر تمایل چندانی به برنامه ریزی برای 
آینده ندارید و بیشــتر دوست دارید کاری انجام دهید که 
نتیجه اش را زود ببینید و احساس رضایت کنید. اگرچه در 
تب و تاب آرزوهای تان هستید، اما اطرافیان تان ممکن است فکر کنند که 
چیز مهمی را از آن ها پنهان می کنید. به خاطر داشته باشید که انرژی هایتان 
را بیهوده به خاطر حرف و قضاوت دیگران تلف نکنید. به ندای قلب تان 

گوش دهید و دیگران را هم تشویق کنید که همین کار را بکنند.
   مرداد :

ایده های بزرگی در ســر دارید درباره ی این که چه طور 
آرزوهــای تان را به واقعیت تبدیل کنید. واقعاً دل تان می 
خواهد که لذت را تجربه کنید، اما یادتان باشد که اگر زیاده 
روی کنید ممکن است برعکس نتوانید انتظارات تان را برآورده سازید. به 
جای اینکه خواسته هایتان را بیش از حد بزرگ کنید به شما توصیه می شود 
که رویکردتان را تغییر دهید و از همین چیزهایی که دارید راضی باشید. می 
توانید با شمردن نعمت هایی که اکنون در اختیار دارید شاد زندگی کنید، پس 

این قدر به دنبال چیزهای بیشتر نباشید.
    شهریور :

این روزها باید خیلی حــواس تان را جمع کنید و کمی 
خویشتن داری به خرج دهید. حتی اگر احساس کردید که 
همه چیز در اطراف تان در حال تغییر و تحول است، اما باز 
هم بهتر است خودتان را از ماجراهای اطراف تان دور نگه دارید. زمان بندی 
پیشرفت شما متغییر است و این تغییر بستگی به ریتم طبیعی کارها دارد، یعنی 
شما دخالتی در آن ندارید. می توانید درباره ی وضعیتی که اکنون در آن قرار 
دارید با کسی که برای تان قابل احترام است صحبت کنید. در این فاصله 
سعی کنید همه ی انتخاب هایی را که می توانید داشته باشید از نظر بگذرانید، 

اما یادتان باشد که به هیچ کدام از آن ها دل نبندید.
    مهر : 

امروز ممکن اســت کسی وارد زندگی تان شود و کمک 
تان کند تا مسایل مالی تان را بهتر مدیریت کنید، اما شما 
ممکن است این پیشنهاد کمک را یک خطر تهدید کننده به 
حساب آورید. البته این پیشنهاد بدین معنی نیست که کسی قرار است جادو 
کند و مشکلات مالی شما را یک باره حل کند. باید یاد بگیرید که چه طور به 
خودتان ارزش دهید تا دیگران هم ارزش شما را درک کنند. اظهار نظرهای 
مختلف را با اشتیاق بشنوید. اگر چیزی را که به شما می گویند با تمام وجود 

درک کنید می توانید دیدگاه تان را اساساً تغییر دهید.
     آبان : 

تا زمانی که هنوز فرصت دارید بهتر است کارهای نیمه 
تمام گذشته را به پایان برسانید. در زندگی تان قرار است 
به زودی تحول مثبتی ایجاد شود. تا زمانی که این تحول 
شروع نشده بهتر اســت به همان کارهای عادی روزانه تان بپردازید. به 
کارهایی که اکنون در دست دارید فکر کنید و نگران آینده نباشید. برای این 
که خودتان را آماده ی فرصت های بعدی کنید به شما توصیه می شود که 

اولویت هایتان را دوباره مشخص کنید.
    آذر :  

موضوعات مهمی هستند که باید به آن ها توجه کنید، اما 
به نظر می رســد که نمی توانید توجه تان را روی آن ها 
متمرکز کنید. البته فکر و ذهن تان آشفته نیست، فقط این 
که ترجیح می دهید به موضوعات راحت تر و لذت بخش تر فکر کنید. اما 
نباید رویاپردازی کنید، بهتر است اول کارهایی را که در دست دارید خوب 
با واقع نگری پردازش کنید. قبل از این که به دنیای خیالات خودتان پناه 
ببرید باید هر چیزی را که هنوز در دل تان باقی مانده و نگفته اید به طرف 

مقابل تان انتقال دهید.
     دی :

نمی خواهید آن چه را که واقعاً در ذهن تان می گذرد بیان 
کنید، زیرا دوست ندارید به احساسات ناخوشایند دامن 
بزنید. چند هفته ای هست که انرژی های درون تان آشفته 
شــده اند. اگر از چیزی عصبانی هستید آن را با مهربانی بگویید تا کمتر 
مشکل درست شود. یادتان باشد که به طرف مقابل تان هم فرصت دهید 
تا حرف اش را بزند و ماجراهایش را تعریف کند، به این ترتیب می توانید 

زودتر به تفاهم برسید.
 بهمن : 

تمایل دارید که کارهای گذشته را امروز به شیوه ای جدید 
انجام دهید، اما هنوز نمی دانید که کدام شیوه بهترین انتخاب 
است. هر کاری که اکنون انجام می دهید به بهترین شکل 
زمان بندی شده است. اگر در مسیری که می روید با مانعی روبرو شدید به 
هیچ وجه عقب گرد نکنید و به مسیرتان ادامه دهید. همه چیز را امتحان کنید 

تا در نهایت به نتیجه ی مطلوب دست پیدا کنید.

   اسفند : 
امروز می توانید به کمک حس ششم تان تغییر را احساس 
کنید. البته فکر نکنید که باید کورکورانه به احساسات تان 
اطمینان کنید، بلکه بهتر است به خودتان ثابت کنید که می توانید جلوی 
هوس های زودگذر بایستید و از خودتان خودداری نشان دهید. باید همه 
ی حواس تان را به اهدافی که در ســر دارید بدهید و به خاطر لذت های 
زودگذر مسیر حرکت تان را عوض نکنید. همیشه نمی توانید به چیزهایی 
 که می خواهید برســید، اما مطمئن باشــید که به آن چه نیاز دارید حتماً 

خواهید رسید.
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سرویس ســلامت // در طول زمانی که موبایل 
مورد اســتفاده افراد قرار گرفته است، امواج 
آن می تواند به راحتی روی سیستم  های مغزی 
و عملکرد آن همچنین مدار های نورونی تاثیر 

بگذارد.
استفاده مداوم از تلفن  همراه تاثیرات مخرب فراوانی بر 
مغز فرد می گذارد، اما شــاهد این هستیم که همه افراد 
فارغ از ســن و جنسیت، ســاعات زیادی را مشغول 

استفاده از تلفن  همراه هستند.
وقتی موبایل در شــارژ باشــد، امواج شناخته  شده 
الکترومغناطیسی از خود ساطع می کند که برای سلامتی 
بدن و مغز بسیار مضر است و بر اعصاب  مرکزی، تاثیر 
منفی مستقیم مـی گذارد؛ همچنین امواج موبایل به  طور 
کلی تشعشـع مشخصـی دارد و تـا مسافــت زیـادی 
هم این تشعشعات ادامه دارد و بر مغز و سایر ارگان های 

بدن تاثیر منفی فراوانی می گذارد.

وقتی موبایل در شارژ است و فرد در همان اتاق تا صبح 
می خوابد، علاوه بر اینکه شانس انفجار افرایش می یابد، 

باعث می شــود که برخی امواج به صورت مدار های 
موازی و کاملا مشخص، در فضا ایجاد شود که 

این امواج می تواند روی مغز تاثیر داشته باشد 
و عملکرد مغز را به سمت تحلیـل پذیــری 
سلـول  های مغـــزی و تاثیرات مستقیم 

بر اعصـاب و روان، تحت تاثیر قرار دهد.
در حال حاضر مشــخص شده است که 
تعــدادی از تومور های مغزی به خصوص 
تومور هایی که در مســیر شنوایی هستند، 

براثر مواجهه با امواج موبایل، دچار عارضه 
می شوند.

در طول زمانی که موبایل مورد استفاده افراد قرار گرفته 
اســت، امواج آن می تواند به راحتی روی سیستم های 
بگذارد.مغزی و عملکرد آن همچنین مدار های نورونی تاثیر 

به صــورت تحریک پذیری  این اختلالات 
سیستم عصبی، بیقراری و بی خوابی، 
اختلال در ریتم های مشــخص 
۲۴ ســاعته و ماهیانــه و 
سالیانه ای که به طورطبیعی 
در مغــز وجــود دارد، 
ظهور پیــدا می کند و 
به  واســطه این امواج، 
نظم طبیعــی اعضای 
بدن به هم بریزد، حتی 
بر هورمون ها و عملکرد 
خودکار سیستم های بدن 

تاثیر منفی بگذارد.
به ایــن دلیل که ایــن امواج، 
آهســته و پیوسته هســتند ممکن 
است که علائم و عوارضشان در وهله اول 

محسوس نباشد، ولی به تدریج محسوس می شود و با 
نشانه هایی مثل بروز اختلالات  خواب، پرخاشگری، 
عصبانیت، اضطراب و دلشوره های بی دلیل و در شرایط 
شدیدتر عوارض عصبی و روحی و عوارض جسمی 

برای فرد ایجاد کند.
اختلال در یادگیری و ثبت اطلاعات در مغز نیز از دیگر 
عوارض اشــعه های تلفن  همراه است که ممکن است 

به مرور زمان و در طولانی مدت برای فرد ایجاد شود.
موبایل باید در شرایط عادی در مواقعی استفاده شود 
که فرد احساس نیاز مبرم دارد یا کار های ضروری را 
انجام می دهد و اگر شرایط فرد به گونه ای است که باید 
طولانی مدت با تلفن همراهش کار کند بهتر اســت در 
شــرایط معقول از آن استفاده شود نه اینکه به صورت 
شبانه روزی و غیرضروری فرد با تلفن همراهش کار و 

بازی کند.

امواج موبایل چه بلایی سر مغزتان می آورد؟ 

سلامت

گروه خبر // محموله واکسن کرونای ایرانی 
شرکت دارویی برکت تحویل دانشگاه علوم 

پزشکی هرمزگان شد.
 به گزارش خبرنگار دریا ، ســخنگوی دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان گفت: این محموله حاوی 
۸ هزار دوز واکســن کرونای برکت است که به 

گروه سنی بالای ۶۰ سال تزریق می شود.
 دکتر فاطمه نوروزیان افرود: تاکنون ۱۰۳ هزار 
و ۲۵۲ نفر در هرمزگان دوز اول واکســن کرونا 
را دریافت کرده اند که به ۳۶ هزار و ۲۸۷ نفر از 

آن ها هر دو دوز اول و دوم تزریق شده است.
 به گفته دکتر نوروزیــان، تاکنون ۶۰ درصد از 
گروه ســنی بالای ۸۰ سال، ۷۰ درصد از گروه 
سنی ۷۰ تا ۷۵ سال و تقریباً همه گروه سنی ۷۵ 
تا ۸۰ سال در هرمزگان واکسن کرونا را دریافت 

کرده اند.
 وی افزود: سبد واکسن کرونا در استان متشکل 
از واکسن های آسترازنکا، اسپوتنیک و سینوفارم 
است که واکسن برکت نیز به این سبد اضافه شده 

است.

 

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
تزریق واکسن کرونا به گروه سنی ۶۰ تا ۷۰ سال 
نیز از چند روز پیش در شهرستان های بشاگرد 
و جاســک نیز در شهرســتان های بندرعباس، 
میناب، قشم و بوموسی آغاز شده است. به گفته 
دکتر نورزیان، تاکنون در بشــاگرد ۸۰ درصد و 
در جاســک ۳۲ درصد این گروه سنی واکسینه 

شده اند.
وی گفت: بیــش از ۹۵ هزار هرمزگانی در رده 

سنی ۶۰ تا ۷۰ سال قرار دارند.

واکسن های کرونای ایرانی برکت به هرمزگان رسید 

سرویس سلامت // صبحانه یک وعده غذایی 
است که حذف آن باعث چاقی شما می شود 
چــون بدن در طول روز به کالری بیشــتری 

احتیاج پیدا می کند.
 نخوردن صبحانه یکی از مواردی اســت که 
باعث چاقی افراد می شــود چرا که در طول 
روز بدن نیازمند کالری بیشتری می شود و فرد 
در وعده های اصلی حجم بیشتری مواد غذایی 

مصرف می کند.
کارشناس ارشد تغذیه و رژیم درمانی دانشگاه 
علوم پزشــکی کرمانشــاه گفــت: صبحانه 
نخورید چاق می شوید صبحانه باعث می شود 
متابولیسم بدن فعال نشــود و فرد به کالری 
بیشتری در روز نیازمند باشد که همین موضوع 
ولع فرد را برای مصرف حجم زیادتری از مواد 

غذایی در وعده ناهار بیشتر می کند.
مظفری با بیان اینکــه خواب نیز در خوردن 
صبحانه تاثیر گذار است، افزود: اگر شب قبل 
خواب خوبی نداشته باشیم، تمایلی به مصرف 
صبحانه نداریم. خواب سالم با سلامت قلب، 

بیماری های دیابت و فشارخون ارتباط دارد، 
بررسی ها نشــان می دهد افرادی که خواب 
خوبــی دارند ۴۵ درصد کمتر به دیابت مبتلا 

می شوند.
وی خاطرنشــان کرد: وقتــی خواب خوبی 
نداریم ریتم شــبانه روزی مغز بهم می خورد، 
استرس بالا می رود و موجب افزایش سطح 
ترشــح کورتیزول در بدن می شود که همین 
روند باعــث افزایش ولع برای خوردن حجم 

بیشتری غذا در وعده ناهار می شود.
مظفری با بیان اینکه نخوردن میان وعده ها نیز 
موجب افزایش وزن و چاقی می شود، گفت: 
نخوردن میان وعده ها به کاهش شــدید قند 
خون در طول روز منجر می شــود که همین 
امر مصرف حجم زیادی از غذا در وعده های 

اصلی را به دنبال دارد.
این کارشناس تغذیه با اشاره به اینکه مصرف 
برخی خوراکی ها مانند ســبزیجات و مواد 
غذایی حاوی فیبر باعث جلوگیری از چاقی 
می شود، اظهار داشــت: حبوبات منبع غنی 

فیبر ها هســتند، همچنین نخود فرنگی و جو 
نیز باید در رژیم غذایــی افراد قرار گیرد تا 

ازافزایش وزن جلوگیری شود.
وی گفت: بســیاری از افــراد عادت به تند 
خوردن غــذا دارند که باید اصلاح شــود، 
جویدن غذا از اهمیت زیادی برخوردار است 
چرا که اولین مرحله هضم غذا در دهان شروع 
می شــود و آنزیم هایی در بذاق دهان وجود 
دارد که باید با غذا ترکیب شود تا هضم بهتری 

داشته باشیم.
مظفری افزود: برخی افراد به اشــتباه تصور 
می کنند برای جلوگیــری از اضافه وزن باید 
نان، برنج و ســیب زمینی را از رژیم غذایی 
خود کنار بگذارند، اما این روش غلطی است 

که در طولانی مدت عوارضی به همراه دارد.
این کارشــناس تغذیه یادآور شد: افرادی که 
مصــرف نان، برنج و ســیب زمینی را ترک 
می کنند باعث می شود برای تامین انرژی از 
پروتئین  های عضلات بدن اســتفاده کنند که 

تحلیل عضلات را به دنبال دارد.

  اگر این وعده غذایی را نخورید چاق می شوید

سرویس ســلامت // رئیس مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت 
گفت: هموطنان ما بایــد این نکته را در 
نظر داشته باشند که حتی به فرض معتبر 
و مورد تاییدبودن واکسن تزریق شده در 
کشورهای دیگر، قرارگرفتن در ازدحام و 
شلوغی های این مسافرت ها در انتقال و 
خواهد  تاثیرگذار  افراد  به  ویروس  شیوع 
بود و قطعــا این اقــدام منطقی به نظر 
نمی رسد چرا که باید برای تزریق دوز دوم 

نیز همین مسیر دوباره طی شود. 
کیانوش جهانپور در خصوص آخرین وضعیت 
واکسیناسیون کرونا در کشور اظهار کرد: بنا بر 
این است که تا پایان سال ۱۴۰۰، واکسیناسیون 
افراد بالای ۱۸ سال کشور که در گروه هدف 

قرار دارند، تکمیل شود.
وی ادامه داد: علی رغم همه ی فراز و فرودها و 
با وجود عدم ایفای تعهدات طرف های خارجی 
در تامین واکســن، همچنان انتظار می رود با 
توجه به اینکه حدود ۲۶۰ روز تا پایان ســال 
۱۴۰۰ باقی مانده، طبق وعده ی قبلی و طبق 
واکسیناسیون  واکسیناســیون،  ملی  برنامه ی 

هموطنان عزیز علیه بیماری کرونا انجام شود.
وی خاطرنشــان کرد: باید از هموطنان عزیز 
بابت تاخیر در واردات واکســن و مشکلاتی 
که متحمل شــدند پوزش بطلبیم که امیدواریم 
با  ورود واکسن های داخلی و تولید داخل در 
روزها و هفته های آتی روند واکسیناســیون 

تسریع پیدا کند.
جهانپــور در خصوص تزریق واکســن های 

ایرانــی خاطرنشــان کرد: باتوجــه به اینکه 
واکسن های متفاوتی در اختیار داریم تاکنون 
دو واکســن تولید داخل و یک واکسن تولید 
مشــترک مجوز تولید و مصرف عمومی در 
کشــور را دریافت کرده اند، البته چند واکسن 
نیز همچنان به عنوان واکســن نامزد در مسیر 
کارآزمایی و مطالعات بالینی هستند که هنوز 
مجوز مصرف و تولید را ندارند.ســخنگوی 
سازمان غذا و دارو  اضافه کرد: واکسن »کوو 
ایران برکت« اکنون در حال تولید بوده و بخشی 
نیز تحویل شبکه ی بهداشت کشور شده است و 
واکسن »کووپاستور« تولید شده توسط انستیتو 
پاستور نیز به تدریج در روزهای آتی و بعد از 
خروج از خط تولید تحویل شبکه ی بهداشت 

خواهد شد.
وی در تشــریح تعداد افراد واکسینه شده در 
ایــران گفت: تاکنون بیش از ۶ میلیون و ۴۰۰ 
هزار دوز واکســن تزریق شده و نزدیک به ۲ 
میلیون نفر به طور کامل واکســینه شــده اند، 
یعنی هر دو دز واکســن را دریافت کرده اند و 
مابقی عزیزان هم حداقل دریافت کننده ی دوز 
اول واکســن بوده اند و تقریبا قسمت اعظمی 
از افراد بالای ۷۰ ســال یــا از اعضای کادر 
درمان و مدافعین ســلامت در سرتاسر کشور 
واکسینه شده اند. رئیس مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رســانی وزارت بهداشت اضافه کرد: 
در روزهای آتی با اطلاعیه ی رسمی وزارت 
بهداشت، واکسیناسیون عزیزان بالای ۶۵ سال 
و در صورت فراهم شدن واکسن در هفته های 
آتی واکسیناســیون افراد بالای ۶۰ سال و در 

گام بعد بیماران زمینه ای بالای ۱۸ سال و در 
ماه بعد نیز در فاز سوم برای مشاغل مختلف 
از جمله معلمان، اصحاب رسانه و خبرنگاران 
حوزه ی ســلامت و سایر گروه های شغلی و 
افراد زیر ۶۰ ســال انجام خواهد شد. وی در 
بخش دیگــری از این گفت وگو در خصوص 
واکسیناسیون ترکیبی )استفاده از واکسن متفاوت 
در دز دوم( متذکر شــد: فعلا این پیش فرض 
وجود دارد که واکسیناسیون ترکیبی حتی در 
برخی موارد ممکن اســت موجب اثربخشی 
واکسیناســیون شــود اما با توجه به اینکه به 
اندازه ی کافی در این خصوص مطالعات بالینی 
انجام نشده، لذا پروتکل واکسیناسیون ترکیبی 
هم در کشور وجود نخواهد داشت اما به نظر 
می رسد واکسیناســیون با پلتفرم های مشابه 
منعی نداشته باشد. جهانپور ادامه داد: باید در 
نظر داشت که اکنون چنین چیزی در پروتکل ها 
و شیوه نامه های کشوری وجود ندارد و هرکس 
هر واکسنی دریافت کرده در دز دوم نیز همان 

واکسن را باید دریافت کند.

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت:

سفر به کشورهای دیگر
 برای تزریق واکسن کرونا غیرمنطقی است

دادنامه 
پرونده كلاسه 140040920000266150 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان تصمیم 

نهايي شماره 140040390000829954.  
شــاكي : ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره( به نشاني اســتان تهران - شهرستان تهران -  شهر 
تهران - خالد - اســلامبولي -كوچه - 17 ستاد - اجرايي فرمان امام )ره( با نمايندگي آقاي احسان 

كشاورز فرزند احمد . 
اتهام : شکايت بر خلاف واقع در دعاوي اصل 49 قانون اساسي 

گردشکار: بتاريخ دوازدهم تیر ماه يکهزارو چهارصد در وقت فوق العاده دادگاه اصل 49 قانون اساسي هرمزگان به تصدي امضاء 
كننده ذيل تشکیل است . پرونده كلاسه 140040920000266150 تحت نظر است . دادگاه با عنايت به جمیع اوراق و محتويات 

پرونده ختم رسیدگي را اعلام وبا استعانت از درگاه احديت متعال بشرح آتي مبادرت به صدور رأي مي نمايد.
)راي دادگاه (

در خصوص شش دانگ يك قطعه زمین به مساحت 249/68 متر مربع واقع در شهرستان میناب، محله شنبه چالاكی، جنب زمین 
8 هکتاری ستاد قطعه 5، طي نامه شماره 181/67280/ن-مورخه 1400/03/03 از طرف ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره(به 
عنوان ملك باير بلاصاحب معرفي گرديده است اين دادگاه پس از بررسي هاي اولیه طي دادنامه شماره 140040390000522785 
مورخه 1400/03/05 مستنداً به تبصره ماده 10 اصلاحیه آئین نامه نحوه رسیدگي به پرونده هاي موضوع اصل 49 قانون اساسي، 
مبادرت به صدورقرارسرپرستي مي نمايد وسپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالي در روزنامه كثیرالانتشار آگهي 
گرديد و متعاقباً با عنايت به انقضاء مهلت يك ماهه انتشار آگهي و عدم مراجعه شخص يا اشخاصي به عنوان مدعي يا معترض، 
ستاد اجرايي طي نامه شماره 181/118598/ن مورخه 1400/04/09 درخواست صدور حکم تملك ملك موصوف را نموده است . 
النهايه اين دادگاه با عنايت به عدم مراجعه شخص يا اشخاصي به عنوان مالك ياقائم مقام قانوني ويا وكیل مالك وتوجهاً به تحقیقات 
وبررسیهاي انجام شده توسط ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره( و اينکه ملك موضوع پرونده ازمصاديق اموال بلاصاحب تلقي 
گرديده وهیچگونه اطلاعي ازمالك و يا ورثه يا نماينده قانوني وي بدست نیامده ، لذا در راستاي اجراي ماده 28 قانون مدني وفتواي 
حضرت امام )ره( درتحرير الوسیله )كتاب لقطه(حکم به تملیك ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره( درملك مزبورصادر واعلام 
میدارد. راي صادره غیابي و ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهي در اين دادگاه وسپس ظرف بیست روز قابل تجديد نظر 

خواهي در محاكم محترم تجديد نظر استان تهران ) ويژه دادگاههاي اصل 49 قانون اساسي( مي باشد .

مختارصادقي - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

اصل مجوز کسب  به شماره پروانه 5924   اعتبار99/9/5   بنام :امیرمختار 
میرزائی  فعالیت صنفی فروشندگان پوشاک بانوان)پارسین (  ،واقع درمنطقه 

آزاد قشم _ بندر درگهان مجتمع تجاری دودولفین  پلاک 1119 مفقود وا درجه 
اعتبار ساقط می باشد 

مفقودی

اصل مجوز کسب به شماره پروانه 9115 صدور9۶/11/21  بنام رخساره 
ابدالی پیدانی فعالیت صنفی فروشندگان پوشاک بانوان ،واقع درمنطقه آزاد 
قشم _ مجتمع تجاری سیتی سنتر 1 پلاک M3  _2273 مفقود و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد 

مفقودی

  

سرویس سلامت // نوشیدن آب صبحگاهی چه 
ســرد و چه گرم در دراز مدت موجب می شود 

مشکلات گوارشی پیدا کنید.
ناصر رضایی پور متخصــص طب ایرانی با بیان اینکه 
یبوست و نزله )ترشحات پشت حلقی که مدل کهنه شده 
آن سینوزیت است( ام الامراض یا مادر بیماری ها است 
گفت: اگر کسی شکایت دیگری داشته باشد اگر علائم 
یکی از این دو بیماری را داشــته باشد اول باید مشکل 

این دو بیماری برطرف شود.
وی افزود: بر اساس آمار های مختلف حدود ۱۵ تا ۲۰ 
درصد مردم جهان مشکلات گوارشی دارند اگرچه این 
آمار کمی قدیمی است و حدود ۳۰ درصد از مردم جهان 
یبوســت و نفخ را تجربه می کنند. این آمار ها بر اساس 
پزشکی نوین است؛ اساتید در طب سنتی معتقدند بیش 

از ۷۰ درصد شهرنشین ها دچار یبوست هستند.
وی عنوان کرد: از نظر طب ایرانی حداقل دوبار اجابت 

مزاج با مدفوع نرم به طوریکه فرد پس از آن احساس 
راحتی و ســبکی در روده ها داشته باشد طبیعی است، 
اما اگر این تعداد اجابت مزاج روزانه کمتر بوده، مدفوع 
سفت و دفع همراه با سختی باشد و حتی اگر فرد پس 
از آن احساس ســبکی در روده ها نداشته باشد دچار 

یبوست است.
رضایی پور خاطرنشــان کرد: برخی بــه ما مراجعه 
می کنند و خودشــان اظهار می کنند یبوســت دارند که 
در این شرایط اوضاع فرد خیلی وخیم است و در غیر 
اینصورت پرســش های جدیدی مطرح می شود. طب 
سنتی با مزاج های مختلف و سبب شناسی بیماری در 
ارتباط است، اما مصرف صبحگاهی ۵ تا ۷ عدد انجیر 
خشــکی که از شب پیش با آب وگلاب خیسانده شده 
باشد به بیماران برای تمامی مزاج ها توصیه می شود. این 
افراد می توانند یک ربع تا ۲۰ دقیقه بعد صبحانه بخورند.
وی تصریــح کرد: برخی اشــاره می کنند خوردن آب 

زیاد موجب رفع یبوســت می شــود. مصرف آب گرم 
بــرای مدت کوتاه ۲ تا ۳ روزه مشــکلی ندارد. اما در 
طب ایرانی نوشیدن آب صبحگاهی چه گرم و چه سرد 
در درازمدت موجب بروز بیماری های کبدی و گوارشی 
می شود. مصرف زیاد ملین های گیاهی مثل خاک شیر 

در دراز مدت می تواند فرد را دچار مشکل کند.
وی گفت: حتی خاک شــیر هم برای خانم های باردار 
منع مصرف دارد. دارو های گیاهی کم عارضه هستند، اما 
باید توسط فردی متخصص و برای مدتی محدود تجویز 
شوند. برخی همکاران من در پزشکی نوین گیاه سنا را 
برای طولانی مدت تجویز می کنند، اما تجویز آن برای 
مدتی حدود ۱۰ روز توصیه می شود. برخی افراد حتی 
۲ تا ۳ سال به صورت مداوم از قرص این گیاه استفاده 
می کننــد که به اعتقاد من عارضه ای ایجاد می کند که از 

یبوست خطرناک تر است.

 طب سنتی مفید بودن نوشیدن آب 
هنگام صبح را رد کرد 
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گروه گزارش // اختلاف 11 هزار مگاواتی 
تولید و مصرف برق ســبب شده شاهد 
نارضایتی  افزایش  و  گسترده  برق  قطعی 

مردم باشیم. 
  قطعی برق و خاموشی هایی که در روزهای 
گذشته زمینه بروز نارضایتی گسترده را فراهم 
کرد، پیش تر تنها در خاطرات مرتبط با دوران 
جنگ تحمیلی و شــرایط موشک باران یافت 

می شد.
با توجه به وابســتگی همه ابعاد زندگی مردم 
به بــرق، قطعی های مکرر و طولانی می تواند 
چرخه فعالیت روزمره خیل عظیمی از مردم و 
صنایع کشور را مختل کند. در حال حاضر در 
دولتی که رفع برخی از ســایه ها را هدف قرار 
گرفته بود، دیگر منبع روشنایی به دلیل قطعی 
برق فعال نیست، چه برسد به اینکه سایه ای در 

این حوزه تشکیل شود.
میزان نارضایتی مردم از شــرایط تامین برق 
به حدی اســت که پس از تحمل ســاعت ها 
خاموشی شــاهد تجمعات اعتراضی پیرامون 
اداره توزیع نیروی برق شــهرهای مختلف و 
همچنین پست های برق منطقه ای بودیم و این 
مساله بیانگر کاهش تاب آوری مردم نسبت به 

شرایط موجود تلقی می شود.
به گزارش فارس، وقوع شرایط اسف بار صنعت 
برق پیش از هر مساله دیگر این پرسش را در 
ذهن تداعی می کند که چــرا در برهه زمانی 
کنونی شــاهد این حجم از قطعی برق هستیم 

و علت خاموشی گسترده اتفاق افتاد چیست؟
 توان تولید برق کشــور چند مگاوات 

است؟
پاسخ به این سوال نیازمند بررسی دقیق شرایط 
تولید و مصرف برق در حال حاضر است. در 
همین راستا مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی 
صنعت برق کشــور در بیان میزان تولید برق 
کشور، گفت:» نیروگاه های کشور توان تولید 

بیش از 55 هزار مگاوات را ندارند.«
بر اســاس اطلاعات بدســت آمده از صنعت 
برق کشــور 4۶ هزار و ۷۶۷ مگاوات از 55 
هزار مگاوات توان تولید برق کشور متعلق به 
نیروگاه های حرارتی است. این در حالیست که 
اوایل هفته جاری میزان تولید برق نیروگاه های 
حرارتی کشور هزار مگاوات بیشتر بود و به 4۷ 

هزار و 52۶ مگاوات می رسید.
در واقع علت کاهش هزار مگاواتی تولید برق 
حرارتی در روزهــای اخیر که یکی از دلایل 
گســتردگی خاموشــی تلقی می شود، مسئله 
توقف تولید برق 2 نیروگاه واقع در شــمال و 
جنوب غرب کشور است. بر این اساس این 2 
نیروگاه به ظرفیت 1000 مگاوات در 2 روز 
گذشته به دلیل مشــکلات فنی از مدار تولید 

خارج شده اند.
  توقف تولید برق در ســد ها به دلیل 

خشکسالی
کمبــود تولید برق و محدودیــت تامین برق 

55 هزار مگاواتی تنها مرتبط با نیروگاه های 
حرارتــی کشــور نیســت و نیروگاه هــای 
تجدیدپذیــر و در راس آن هــا نیروگاه های 
برق آبی در روزهای اخیر با مشکلات گسترده 

تولید برق مواجه شدند.
 کاهش نزدیک بــه ۶0 درصدی بارش ها در 
پهنای کشور سبب شــده تا ورودی سدهای 
کشور با کاهش قابل توجه مواجه شده و همین 
مسئله تولید نیروگاه های برق آبی را با مشکل 

گسترده مواجه کند.
به اســتناد اطلاعات بدســت آمده از شرکت 
مدیریت شــبکه برق ایــران، در حال حاضر 
کلیه واحدهای تجدیدپذیر تولید برق از جمله 
نیروگاه های برق آبی تنها 4 هزار ۷۹2 مگاوات 
برق تولید می کنند. این در حالیست که ظرفیت 
نصب شــده نیروگاه های تجدیدپذیر کشور با 
احتســاب نیروگاه برق آبی 13 هزار مگاوات 
برآورد می شــود و از این مقدار 8 هزار 200 
مــگاوات از ظرفیت تولید برق تجدیدپذیر از 
جمله نیروگاه سد کارون 4 در مدار تولید برق 

نیست.
 دولت توجهی به تحقق اهداف برنامه 

ششم توسعه نداشت
ناتوانی در پاسخگویی به نیاز برق در شرایطی 
اتفاق می افتد که بر اساس برنامه ششم توسعه 
دولت موظــف به نصب 25 هــزار مگاوات 
نیروگاه حرارتی و 5 هــزار مگاوات نیروگاه 

تجدیدپذیر اســت. این در حالی ســت که در 
حوزه برق حرارتی کمتــر از نیمی از تکلیف 
برنامه ششــم توسعه توسط دولت محقق شده 
و کل ظرفیت تولید برق تجدید پذیر کشور از 

۹00 مگاوات فراتر نمی رود.
در این باره هادی بیگی نژاد، عضو کمیسیون 
انرژی مجلس شورای اســلامی، با اشاره به 
اینکه طبق برنامه ششــم توسعه باید 25 هزار 
مگاوات برق جدید تولید می کردیم که متاسفانه 
12 هزار 500 مگاوات عقب ماندگی داریم، از 

عملکرد دولت در این حوزه انتقاد کرد.
به عبارت دیگر در حوزه تولید برق، عملکرد 
نامطلوب دولت در حوزه ارتقای ظرفیت نصب 
شده، خارج شدن نیروگاه های حرارتی موجود 
از مدار تولید برق به دلیل مشــکلات فنی و 
توقف تولید برق نیروگاه های برق آبی به دلیل 
کاهش چشــمگیر بارندگی از جمله مهمترین 

دلایل محدودیت تولید برق است.
 چه میزان برق کم داریم؟

علاوه بر ناتوانی در تولید برق، مسئله افزایش 

نجومی مصــرف برق یکی دیگــر از دلایل 
قطعی قابل توجه برق به حســاب می آید. بر 
همین اساس، میزان مصرف برق در کشور بر 
اســاس اطلاعات مدیریت شبکه نیروی برق، 
به مرز ۶۶ هزار مگاوات نزدیک شــده و رقم 
۶5 هزار ۹18 مگاوات را لمس کرده اســت. 
این درحالیست که حداکثر مصرف ثبت شده 
در سال گذشته معادل 58 هزار 254 مگاوات 

برآورد می شود.
به عبارت دیگر میزان مصرف برق کشور نسبت 
به سال گذشته در اوج بار بیشتر از 13 درصد 
افزایش را ثبت کرده اســت. در شــرایطی که 
میزان افزایش اوج بار در 2 ســال گذشته از 

حدود 1 درصد فراتر نرفته بود.
 یکی از دلایل اصلی افزایش مصرف برق در 
بازه زمانی کنونی افزایش دمای هوا و تجربه 
گذراندن گرمترین ســال 40 ســال اخیر به 
حساب می آید. بر اساس اظهارات مدیرعامل 
توانیــر، به ازای هر یک درجــه افزایش دما 
حدود 1500 مگاوات به مصرف برق کشــور 
اضافه می شود و همین مسئله در کشور سبب 
شــده تا 40 درصد مصرف برق کشور معادل 
2۶.4 هزار مگاوات صرف وسایل سرمایشی 

می شود.
به بیان دیگر مصرف وسایل سرمایشی در ایران 
معادل تولید 2۶ نیروگاه اتمی بوشــهر است و 
افزایش دمای هوا می تواند زمینه افزایش قابل 

توجه مصرف را فراهم نماید.
علاوه بر افزایش میزان مصرف بخش خانگی، 
کاهش ســطح آب های زیرزمینی سبب شده 
تا چاه های آب کشــاورزی در دوره زمانی و 
باشدت بیشتری وارد مدار شده و همین مسئله 

عامل دیگر افزایش مصرف است.
علاوه بر افزایش نجومی مصرف برق کشــور 
در حوزه خانگی و همچنین بخش کشاورزی، 
وزارت نیرو مدعی است، افزایش قابل توجه 
اســتخراج رمز ارز نیز جــزء دلایل افزایش 
مصرف برق است. این در حالیست که وزارت 
نیــرو هیچ مبنای دقیقی برای این ادعای خود 
معرفی نکرده اســت. از سوی دیگر بر اساس 
شواهد موجود، میزان مصرف برق دستگاه های 
استخراج رمز ارز معادل 1 درصد مصرف برق 
بازه زمانی جاری اســت و در مقابل مصرف 
نجومــی بخش خانگی مصــرف ناچیزی به 

حساب می آید.
ناتوانی در تولید برق فراتر 55 هزار مگاوات 
و مصرف ۶۶ هزار مگاواتی برق در کشــور 
سبب شده تا شاهد فاصله 11 هزار مگاواتی 
تولید و مصرف برق در کشور باشیم. به عبارت 
دیگر بیشتر از 1۶ درصد از مصرف برق کشور 
در حال حاضر توسط نیروگاه ها پوشش داده 

نمی شود.
 عمده فشــار کمبود بــرق بر دوش 

مشترکان صنعتی و کشاورزی است
در شرایطی که عمده فشار ناتوانی در تولید 11 
هزار مگاوات بر با اعمال خاموشــی گسترده 
به بخش صنعتی و کشــاورزی وارد شــده و 
مشترکان این 2 حوزه آســیب گسترده ای از 
قطعی برق دیده اند امــا افزایش مصرف برق 
سبب شده تا در روزهای اخیر شاهد گسترش 
دامنــه قطعی برق از ســمت بخش صنعت و 

کشاورزی به سمت بخش خانگی باشیم.
این در حالیســت کــه نظــام تعرفه گذاری 

مشکل دار صنعت برق عملا هرگونه ابزار برای 
اعمال رویکــرد مدیریت مصرف را از صنعت 
برق گرفته و همین مسئله بحران قطعی برق را 

تشدید کرده است.
 خشــم مردم از خاموشــی های بدون 

اطلاع رسانی
علاوه بر مسئله ناتوانی در تامین برق، یکی از 
ابتدایی ترین تقاضاهای مردم که عمل نکردن به 
آن زمینه تشــدید نارضایتی برقی را به وجود 
می آورد، مسئله تطبیق زمان بندی خاموشی با 

جداول احتمالی خاموشی است.
بر اســاس گزارش های متعدد مردمی، تعداد 
و بازه زمانی خاموشــی های اتفاق افتاده هیچ 
تطبیقی با جداول زمانی ارائه شده ندارد و در 
شــرایطی که در جداول خاموشی خبر از بازه 
زمانی قطعی برق 2 ساعته است، در بسیاری 
از مناطق کشــور شاهد خاموشی تا ۶ ساعت 

نیز بوده ایم.
علاوه بر این تعداد خاموشی های اتفاق افتاده 
در یک منطقه نیز تناســبی با برنامه خاموشی 
احتمالی اعلام شــده ندارد و بعضا در مناطقی 
در طول 24 ســاعت، 5 بار قطعی برق اتفاق 

افتاده است.
 اگر رله های کنتــرل فرکانس از مدار 

خارج شوند چه اتفاقی می افتد؟
لازم به ذکر است، صنعت برق در توضیح دلایل 
قطعی برق خارج از جداول خاموشی، مسئله 

را به رله های تنظیم کننده فرکانس ارتباط داد.
بر اســاس اظهارات متولیان صنعت برق، این 
رله های تنظیم کننده وظیفــه کنترل فرکانس 
شبکه را برعهده دارند و در صورتی که مصرف 
یک منطقه به صورت سرسام آور افزایش پیدا 
کند، برق منطقه را قطع می کند. بر این اساس در 
صورتی که رله  ها به درستی عمل نکنند، شاهد 
خاموشی گسترده ای در کشور خواهیم بود و 
به همین دلیل به این رله ها جهت حفظ پایداری 

شبکه برق کل کشور نیازمندیم.
به گزارش فــارس، با وجود مشــهود بودن 
ضعف عملکــرد دولت در بروز خاموشــی 
گســترده و لزوم تغییر نگرش در صنعت برق 
تنهــا راه کوتاه مــدت عبور از ایــن بحران، 
صرفه جویــی قابل توجه مردم به حســاب 
می آید و دستورالعمل های کاهش مصرف برای 
جلوگیری از قطعی گسترده در روزهای آینده 
باید مورد توجه قرار گیرد. خصوصا اینکه بر 
اساس پیش بینی های هواشناسی دو هفته بسیار 
گــرم را در پیش رو داریم و در 14 روز آینده 
با افزایش چشمگیر دمای هوا بحران صنعت 
برق می تواند بسیاری از مناطق کشور را دچار 

مشکلات گسترده کند.

 دلیل
 قطعی های مکرر برق 

چیست؟ 

,,
عملکــرد نامطلــوب دولت در 
حوزه ارتقــای ظرفیت نصب 
شده، خارج شدن نیروگاه های 
حرارتی موجود از مدار تولید 
برق به دلیل مشکلات فنی و 
توقف تولید برق نیروگاه های 
برق آبــی بــه دلیــل کاهش 
چشــمگیر بارندگــی از جمله 
محدودیت  دلایــل  مهمترین 

تولید برق است

سایه سنگین خاموشی روی زندگی مردم و حیات صنایع

گروه خبر // نشست صمیمی دکتر علی 
اعتمادی مشاور  با دکتر محمد  علیزاده 
استاندار ومدیر ستاد اقامه نماز استان ، 
با محوریت اجرای برنامه های پیشنهادی 
وبومی سازی  ترویج فرهنگ اقامه نماز 
ســال 1۴۰۰ به میزبانی ستاد اقامه نماز 

برگزارشد .
به گزارش خبرنگار دریا ، نشســت صمیمی 
دکتر علی علیزاده با دکتر اعتمادی مشــاور 
استاندار ومدیر ســتاد اقامه نماز استان در 
مورخ 1400/4/۶با محوریت موضوع تبیین 
برنامه های مصوب سال 1400 مربوط  بیمه 

سلامت برگزار شد.
در ابتدای این نشســت دکتر اعتمادی مدیر 
ستاد اقامه نماز اســتان  ضمن خیر مقدم و 
تشــکر قدردانی از تلاش های مدیر یت و 

کارکنان سخت کوش بیمه سلامت ، تعهد این 
مجموعه بزرگ به انجام فرائض دینی بویژه 
اقامه نماز ،از اینکه در این فصل گرما بدترین 
شــرایط آب و هوایی و بیمــاری منحوس 
کرونا  مشــکلات بیمه ای بیمه شدگان را با 
همبستگی و همدلی وهمکاری انجام می دهند  
تشــکروقدردانی کرد. در ادامه با اشــاره به 
برنامه ریزی هایی کــه جهت جدی گرفتن 
برنامه های توســعه و ترویج نماز اول وقت 
بعمل آمده  اظهار داشتند که انجام فریضه الهی 
علاوه بر اینکه برکت و رحمت الهی را برای 
انســان به همراه داشته سبب رشد اخلاقی و 
معنویــت در وجود یکایــک کارگزاران و 
کارکنان سخت کوش این مجموعه می گردد.

در ادامــه این جلســه دکتر علــی علیزاده 
گزارش اجمالی از عملکرد و  اجرای طرح 

سخه نویسی و نســخه  پیجی الکترونیک و 
مزایا و چالشــهای ارائه دادند و افزود: بحث 
ســلامت و امنیت  دو شاخه مهم از سلسله 
نیازهای مردم کشورمان می باشد که باید به 
آن توجه خاصی شــود. در ادامه این دیدار 
حجت السلام والمسلمین امیری در خصوص 

اجــرای برنامه های بومی ســازی فرهنگ 
اقامه نماز توضیحاتی ارائــه نمود و افزود: 
این برنامه ها در دوبخش است ، بخش اول 
ابلاغی دستگاه مرکزی بخش دوم برنامه های 
بیشنهادی دستگاههای اجرای و برنامه های 

ابتکاری می باشد.

مدیرکل بیمه سلامت دردیداربا مدیر ستاد اقامه نمازهرمزگان :

 سلامت و امنیت ، دو شاخه مهم از سلسله نیازهای مردم است

  

گروه خبر // به تازگی بعضی اتحادیه ها فراخوان هایی 
برای فروش مسکن ملی اقساطی داده اند که وزارت راه 
و شهرسازی اعلام کرده این موضوع غیرقانونی است و 

از شرکت مذکور نیز شکایت شده است.
اواســط خردادماه 1400 پیامک هایی درخصوص فروش 
مسکن ملی اقســاطی با پیش پرداخت ۹0 میلیون تومان 
و اقســاط ماهیانه ۷ میلیون به برخی افراد ارسال شد. به 
دنبال بررسی ها از منشأ ارسال این پیامک ها مشخص شد 
یک شــرکت تعاونی آنها را ارسال کرده است. درخصوص 
جزئیات طرح عنوان شد این پروژه ارتباطی با طرح اقدام 
ملی مسکن که در حومه شــهرها احداث می شود ندارد و 

مربوط به داخل شهر تهران است.
با این حال وزارت راه و شهرسازی، به کارگیری نام مسکن 

ملی از سوی شرکت ها را نوعی سوءاستفاده از طرح اقدام 
ملی مسکن دانسته و از شرکت مذکور شکایت کرده است.

محمود محمودزاده ـ معاون وزیر راه و شهرســازی ـ در 
این خصوص گفته است: این مجموعه شرکت ها با اقدامات 
غیرقانونــی پروژه هایی را پیش فــروش کرده اند که کاملا 
غیرقانونی اســت و در این خصوص هیچگونه مجوزی از 
سوی وزارتخانه به آنها ارایه نشده است. این در حالی است 
که طبق قانون، هرگونه پیش فروش ســاختمان و مسکن 
می بایست دارای مجوز رسمی از وزارت راه و شهرسازی 

باشد.
محمودزاده تصریح کرد: هم میهنــان به این قبیل اقدامات 
اعتماد نکنند و این کار ارتباطی با وزارت راه و شهرسازی 
ندارد. در این خصوص شــکایت حقوقی انجام شــده و 

امیدواریم این موضوع در اسرع وقت رسیدگی حقوقی شود. 
بر اساس این گزارش، بعد از فروش امتیاز مسکن ملی که 
از اواخر سال 13۹8 به گوش رسید و غیرقانونی اعلام شد، 
حالا مسکن ملی اقساطی هم به نوعی حاشیه جدیدی است 
که طرح اقدام ملی مسکن با آن درگیر شده است. اما مسکن 
ملی واقعی از سوی وزارت راه و شهرسازی دنبال می شود و 
تا کنون پنج مرحله ثبت نام برای آن انجام شده است. قیمت 
علی  الحساب هر متر مسکن ملی بر اساس آخرین قیمت ها 
از هزینه تولید 3.۷ میلیون تومان است که ممکن است در 
آینده افزایش یا کاهش پیدا کند که البته کاهش آن بســیار 

بعید به نظر می رسد.
در حال حاضر 530 هزار واحد اقدام ملی مسکن در مرحله 
اجرا قرار دارد و با اینکه قرار بود در نیمه اول سال جاری 
هر ماه 20 هزار واحد به بهره براری برســد تا کنون خبری 
از افتتاح نیســت و تنها مرحله به آبان ماه 13۹۹ و افتتاح 
11 هزار و 5۶0 واحد برمی گردد. مسئولان وزارتخانه قول 
داده اند تا پایان تیرماه 20 هزار واحد به بهره برداری برسد.

تنهاراهنجاتکشورمطالبهگریاست

وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد

مسکن ملی اقساطی غیرقانونی است 

گروه خبر // نشســت حجت الاسلام 
کریمی  حســن  دکتر  والمســلمین 
گر  مطالبه  جهــادی  ســرگروهای  با 
درخصوص اهمیت مطالبه گری، اهمیت 
آن در توسعه کشور و جایگاه آن برای 
استواری و استحکام ارکان کشور برگزار 

گردید.
 به گــزارش خبرنــگار دریا ؛  نشســت 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن کریمی 
دبیر ستاد امربه معروف و نهی ازمنکر استان 
هرمزگان با سرگروه های جهادی مطالبه گر 

استان هرمزگان برگزار گردید.
در ابتدای این نشســت حجت الاســلام 
والمســلمین کریمــی در خصوص اهمیت 
مطالبــه گــری در جامعه بیان داشــت:  

مطالبه گری ومراقبت مــردم و فراتر از آن 
آگاهــی از روش ها و شــیوه های آن نقش 
حیاتی در پیشــرفت و توسعه و ازبین بردن 
فقردر کشور دارد. دکتر کریمی در خصوص 
مطالبه گری و اهمیت آن در توســعه یک 
جامعه بیان کرد: مطالبه گری از شاخصه های 
می شود.  محســوب  کشــور  آبادانی  مهم 
کشــوری که بتوانددرعرصه پرسشــگری 
موفق عمل کند، راه توسعه و پیشرفت را به 
شتاب طی خواهد کرد، چون این مهم دلیل  
اطاعت همگان از قانون، ایجاد سلامت در 
صحنه های گوناگون کشور و حضور مردم 

در جایگاه نظارتی خواهد شد.
کریمی افزود: هنگامی که در یک کشوری 
فرهنگ مطالبه گری نهادینه شود؛ مردم از 

حقوق خود آگاهی می یابند و می توانند به 
صورت پرسشگرانه برای احقاق حقوق خود 
تلاش کنند؛ و یکی از بهترین مسیر ها برای 
تحقق مطالبه گــری و هدفمند کردن امر به 
معروف و نهی از منکر در جامعه بهره گیری 
از بدنه مردمی است که راه اندازی گروه های 
جهادی فعــال در حوزه هــای مختلف از 

مصادیق این امر است.
وی با اشــاره به فرمایشــات مقام معظم 
رهبری مبنی بر اینکه تنها راه نجات کشور 
مطالبه گری اســت، گفت: این موضع که بر 
عکس برخی باور ها و تفکرات حاکم، مطالبه 
عدالــت علاوه بر آنکه بــه رکن های نظام 
ضرری وارد نمیکند بلکه ســبب استحکام 
ارکان کشــور شده و سبب رشد و پیشرفت 

انقلاب و نظام جمهوری اسلامی است.
کریمی ادامه داد:مطالبه گری و انتقاد سازنده 
از مدیــران ناکارآمد، اگر برمبنا و اســاس 
حقیقت و با جهت گیری دلســوزانه باشد، 
فایده بخش  است و به کشور کمک خواهد 
کرد، اما اگر از روی غرض ورزی و دشمنی 
باشد،  بی شک هدفی شــوم در پشت آن 

پنهان بوده و کشنده و مخرب است.
درپایان حجت الاسلام والمسلمین کریمی 
خاطرنشــان کرد: اهمیت جایــگاه امر به 
معروف و نهی از منکر در جامعه نســبت به 
سایر فرائض دینی به این دلیل است که اگر 
این دو فریضه الهی در جامعه احیاء و نهادینه 
شود سایر واجبات و دســتورات الهی نیز 

اجرایی خواهد شد.


